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Je pa iz kar nekaj odgovorov 
prvih mož podjetij razbrati, da 
je na njihovo izbiro dopusta 
ob oblici dela vendarle vplivala 
tudi letošnja recesija; marsikdo 
je tako svoje proste dni nekoli-
ko skrajšal, nekateri med njimi 
pa so se počitnikovanju skoraj 
popolnoma odpovedali. Nekaj 
direktorjev je odgovor na naša 

vprašanja tudi zavrnilo, češ da 
je preživljanje dopusta njihova 
popolnoma zasebna zadeva, kar 
je sicer razumeti, vseeno pa se 
ob tem postavlja vprašanje, ali 
ni v ozadju morda bolj dejstvo, 
da si bodo privoščili prav ekso-
tičen dopust za nemajhne de-
narce, a je o čem takem danda-
nes pač že skoraj bogoskrunsko 

govoriti. Sicer pa je bila večina 

tistih šefov, ki so nam odgovo-

rili na vprašanja, glede porabe 

denarja kar precej skrivnostna. 

Kakorkoli že – kjerkoli že 

kdo bo ali je na dopustu, naj se 

ima lepo in uživa – želja velja 

prav vsem, ne le direktorjem.

� Stran 8 in 9
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Spodnje Podravje � Odprt prvi del Podravskega cestnega kraka

Od Dražencev do Slivnice v četrt ure
V družbi za avtoceste so se držali obljube, saj so včeraj, 16. julija, predali namenu 19,8 km dolg odsek avtoceste od Slivnice 
do Dražencev, ki sodi v prvi del Podravskega avtocestnega kraka in je veljal okoli 276 milijonov evrov.

Na slovesnosti v Slivnici, 
od koder je posnetek, sta bila 
slavnostna govornika prometni 
minister Patrick Vlačič in pred-
sednik družbe za avtoceste 
Tomislav Nemec, vrvico pa je 
svečano prerezal Sašo Kragelj, 
26-kratni državni prvak v mo-
tokrosu. Odsek štiripasovnice 
od Slivnice do Dražencev, po 
katerem od včeraj popoldne že 
poteka promet, so pričeli gra-
diti konec poletja leta 2007 in 
ima štiri priključke s krožišči: 
na Hajdini, v Zlatoličju, v Marje-
ti ter na letališču v Mariboru.

Čez omenjen odsek štiripa-
sovnice je zgrajenih kar 23 nad-
vozov, 5 podvozov, pet mostov, 
1 prepust in 292 m dolg viadukt, 
ob avtocesti je tudi obojestran-
sko počivališče Dravsko polje, 
ki bo zgrajeno do konca leta, 
ob priključku na Hajdini pa je 
predvidena Avtocestna baza – 
izpostava Ptuj. Z odprtjem tega 
odseka je pričela delovati tudi 
nova cestninska postaja Prepo-
lje. Več o pomembni pridobitvi 
pa v torkovi številki.

-OM

Podravje � Kje in kako bodo dopustovali direktorji

Veliko šefovskih “žepnin” bo ostalo na hrvaški Obali
V prejšnji petkovi številki našega Štajerskega tednika smo o letošnjem dopustovanju spraševali naše lokalne politike, tokrat pa smo 
enaka vprašanja postavili direktorjem podjetij na širšem Ptujskem. In odgovori so dokaj podobni; večina vprašanih je namreč povedala, 
da bodo počitnikovali bolj kot ne za kratek čas, večinoma nekje ob Jadranu.



saj so štipendije prenizke, da 
bi lahko študentje zgolj štu-
dirali, zato morajo opravljati 
študentsko delo, ki pa je seve-
da drug problem,« poudarja 
Levanič. Zelo pomembno je 
tudi, da je prišlo do uveljavi-
tve Agencije za kakovost, kar 
bo prispevalo k temu, da bo 
tudi v Sloveniji prišlo do eval-
vacije profesorskega dela. Le-
vanič je zadovoljen tudi, ker 
je prišlo do ustanovitve Sveta 
vlade za mladinska vprašanja, 
ki ga vodi dr. Igor Lukšič. Na 
njegovo pobudo je bil sedaj v 
državnem zboru ustanovljen 
tudi pododbor za mladino, 
ki deluje v okviru odbora 
za šolstvo, kulturo, šport in 
mladino. Pomembno je, da 
se mlade povabi tudi v zako-
nodajno vejo oblasti, da so-
delujejo s svojimi predlogi. 
Zakon o mladinski politiki in 
mladinskem delu je napisan, 
po sprejemu tako ne bo več 
izgovorov na lokalnih ravneh 
za sprejem odloka o mladi-
ni. Zakon bo tudi osnova za 
sprejem oziroma oblikovanje 
nacionalnega programa za 
delo z mladimi, da bomo ve-
deli, kaj z mladimi v sodobni 
družbi. Levanič je zadovoljen 
tudi, ker je vlada odgovori-
la na pobudo o 927 praznih 
stanovanjih, da naj se jih čim 
prej napolni, in katerih vzdr-
ževanje letno stane državo 
3,5 milijona evrov, ki ni upra-
vičen strošek, še posebej v 
kriznih časih. Že jeseni se bo 
175 stanovanj preneslo na 
Stanovanjski sklad Republike 
Slovenije, namenili jih bodo 
mladim družinam. V letu 
2010 naj bi se nanj prenesla 
tudi tista stanovanja, za kate-
ra trenutno potekajo dražbe. 
Pomembno je, da v Sloveniji 
pride do nove krepitve naje-
mnega stanovanjskega trga. 
Danes se mladim bolj splača 
vzeti kredit kot najeti stano-
vanje, ker je znesek kredita 
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Slovenija – moja mala 
koruptivna dežela

Človek res ne ve, kaj se dogaja v tej 
mali podalpski državi, da še v času, 
ko naj bi si vsi malo odpočili, nabra-
li novih moči za jesenski čas, ko jih 
bomo zelo potrebovali, saj po neka-
terih virih gospodarska recesija in 

finančna kriza še nista dosegli dna, iz omar pada-
jo stari okostnjaki. Ker pa to ni dovolj, se rojevajo 
še nove afere in aferice, ki na eni strani delijo poli-
tike, na drugi strani ljudi. Navadni državljani so 
zgroženi, vedno več je tistih, ki se sprašujejo, kam 
smo zašli, kdaj bo konec ropanja tistih na položa-
jih, ker drugi krasti tako in tako ne morejo ali pa 
morajo biti zadovoljni z grižljaji. Za male lopove 
sta po navadi odločilni že štruca kruha in klobasa, 
veliki pa so skoraj nedotakljivi, še posebej pa uni-
čevalci slovenskega gospodarstva. Skrb vzbujajoče 
pa je dejstvo, da so poskusi dokazovanja resnice pri 
vseh posedenih v udobne politične usnjene fotelje 
vselej grob napad na njihovo integriteto, osebnost. 
Kaj delajo ves ta čas tisti, ki bi že po svoji funkciji 
morali preganjati kriminal, korupcijo, nečednosti, 
če se vse odkriva z velikim zamikom ali tudi oziro-
ma zaradi potreb po zamegljevanju aktualnih raz-
mer? Kje so vrhunski gospodarski in drugi strokov-
njaki, če jim delavci Mure jemljejo iniciativo iz rok, 
ker je najlažje reči, zadeve niso perspektivne in jih 
uničiti, ker papir prenese vse. Danes bi moral biti 
prestiž, kako uspešno rešiti podjetja, ki so v krizi, 
da bomo že danes, še bolj pa jutri kvalitetno živeli, 
da bo vsak lahko tudi tisti brez doktorata spodob-
no preživel mesec, da ne bo že po prejemu plače 
moral obiskati Rdečega križa, Karitasa ali katere 
od drugih humanitarnih organizacij. Ker pa ima-
jo navadni državljani dovolj kosti za glodanje, se 
lahko bogati, v veliki večini s sumljivim izvorom 
premoženja, brez slabe vesti sončijo na razkošnih 
jahtah, ki si jih v večini s svojim delom niso mo-
gli prislužiti, a jih imajo. Za tiste tam spodaj pa je 
že dolgo lavor edino, kar jim preostane. Našemu 
turizmu zaenkrat glede na svetovne razmere kar 
dobro kaže, k že prežvečenim sloganom, ki vabijo 
v neokrnjeno zeleno Slovenijo, pa bi mirne duše 
lahko dodali nov vidik ponudbe oziroma nov slo-
gan: Slovenija, dežela nečednih dejanj, lopovščin in 
korupcije. Pridite, lahko se boste veliko naučili. 

P. S. Mimogrede Murino majico pa bom kljub vse-
mu kupila.

Majda Goznik
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Ptuj � Z novinarske konference poslanca Dejana Levaniča

Cesta skozi Podvince že v letošnjem proračunu
Poslanec SD Dejan Levanič je na tiskovni konferenci v začetku tega tedna predstavil nekatere ukrepe, ki jih je vlada RS sprejela za blažitev gospo-
darske recesije in finančne krize, prav tako pa tudi nekatere projekte, uresničene v njegovem mandatu, pomembne za Ptujsko, katerih realizacija je 
vezana na državni proračun in ki so vezani tudi na strankin predvolilni program oz. obljube za to območje.

Levanič pravi, da javnost 
mora vedeti, kateri in kakšni 
ukrepi se sprejemajo oziroma 
so že sprejeti za ublažitev po-
sledic gospodarske recesije 
in finančne krize, ker ni res, 
da se nič ne dela, kot tudi ni 
res, da je konec zgodbe, da ne 
bodo delali več naprej. Dana 
je bila zaveza, da se bo pripra-
vil programski proračun za 
2010 in 2011. Prejšnji konec 
tedna je že potekala razprava 
o ključnih prioritetah.

Ukrepi so razdeljeni na dva 
dela, prvi so vezani za blaži-
tev ekonomske, gospodarske 
in finančne krize, drugi so 
vezani na večjo gospodarsko 
konkurenčnost. Dopolnjen 
je bil zakon o delnem subven-
cioniranju polnega delovne-
ga časa, s pomočjo katerega 

je bilo ohranjenih 10 tisoč 
delovnih mest, v rebalansu 
proračuna je za izvajanje 
tega zakona na voljo dovolj 
denarja. Drugi pomemben 
zakon iz prvega dela je zakon 
o subvencioniranju čakanja 
na delo, v devetmesečnem 
čakanju delavcev na delo 
bo država sofinancirala eno 
tretjino plače, to pa ni samo 
subvencija, ampak je sočasno 
tudi usposabljanje; v času, ko 
delavci čakajo na delo, mora 
delodajalec poskrbeti za nji-
hovo usposabljanje, po kon-
cu čakanja na delo pa delav-
cev tudi ne sme odpustiti. Za 
aktivno politiko zaposlovanja 
je v rebalansu namenjenih 23 
milijonov evrov. Načrtovanih 
je tudi 10.000 javnih del ali 
6000 več kot v prejšnjem re-

balansu. Peti ukrep je zakon 
o enkratni finančni pomoči 
za vse socialne skupine, ki 
v tem trenutku najbolj po-
trebujejo pomoč: 160 evrov 
bodo prejeli posamezniki, 
200 evrov družine. Eden naj-
pomembnejših ukrepov pa 
je po Levaničevem jamstvena 
shema za prebivalstvo. Ga-
rancije, ki jih bo država omo-
gočala podjetjem pri bankah, 
ne bodo namenjene samo 
podjetjem, temveč tudi mla-
dim družinam, zaposlenim 
za nedoločen čas in tudi ne-
zaposlenim, da bodo tudi ti 
lahko prišli do kreditov. 

V okviru ukrepov, ki spod-
bujajo konkurenčnost gospo-
darstva, je Levanič posebej 
omenil razvojna sredstva v 
višini 100 milijonov evrov za 
investicije, razvoj podjetij in 
razvoj novih delovnih mest. 
Država bo 120 milijonov 
evrov namenila za sofinanci-
ranje projektov, ki se zaradi 
likvidnostnih težav podjetij 
ne morejo razvijati naprej. 
Državni zbor mora še v tem 
tednu sprejeti rebalans pro-
računa, da bodo lahko v novo 
leto vstopili s petodstotnim 
primanjkljajem, da bomo na 
trgu bolj zanimivi, kot pravi 

minister za finance. Če re-
balans ne bo sprejet in bi z 
amandmaji poskušali poveča-
ti nekatera sredstva, bi se lah-
ko zgodilo, da bi v leto 2010 
stopili s 6,5-odstotnim pri-
manjkljajem, kar bi predsta-
vljalo veliko breme za javne fi-
nance in probleme za naprej. 
Povečale se bodo spodbude 
podjetniškemu sektorju, uve-
dli se bodo elementi zelene 
davčne reforme, predvsem 
pa je potrebna sprememba 
zakonodaje na področju pro-
storskega načrtovanja, kjer se 
pojavljajo veliki problemi.

Ptujski projekti še 
naprej trdno stojijo

Dejan Levanič je na ptujski 
tiskovni konferenci predsta-
vil tudi nekatere dosedanje 
uresničene projekte, pri kate-
rih je tudi sam sodeloval. Med 
temi je področje štipendijske 
politike, kjer je prišlo do spre-
memb na podlagi pobude 
treh mladih poslancev. Pove-
čal se je cenzus, kar pomeni 
8000 več štipendij v novem 
šolskem letu.« To je šele zače-
tek, mi nismo zadovoljni z Za-
konom o štipendiranju, po-
trebujemo celostno rešitev, 

Foto: Črtomir Goznik

Dejan Levanič, poslanec SD: »Državni zbor mora še v tem tednu 
sprejeti rebalans proračuna, da bi v leto 2010 lahko vstopili s sta-
bilnimi javnimi financami.«

Foto: Črtomir Goznik

Tudi projekt izgradnje II. faze OŠ Ljudski vrt ni ogrožen, v teku je izbira izvajalca del. Odprli so devet po-
nudb, razlika med največjo in najnižjo je 1,3 milijona evrov. Postopek izbire izvajalca še ni zaključen.

enak najemu. V Sloveniji je v 
tem trenutku že 93 odstotkov 
lastniških stanovanj, štiri od-
stotke predstavlja tržni in le 
tri odstotke socialni najem. 
Primerjava z Nizozemsko po-
kaže, da je tam 54 odstotkov 
lastniških stanovanj, 11 tržne-
ga in 35 socialnega najema. 
Razlika je velika, Nizozem-
ska pozna tudi dober sistem 
prehodnih stanovanj. »Naša 
prizadevanja gredo v smeri, 
da se poveča socialni najem z 
ugodnimi najemninami,« pra-
vi Levanič. 

Hitra cesta po južni 
varianti, sicer je ne 
bo

V letnem programu izgra-
dnje avtocest je sedaj vklju-
čena tudi gradnja hitre ceste, 
odsek od Ormoža do Gorišni-
ce. Do začetka gradnje naj bi 
prišlo čim prej. Na Ministr-
stvu za okolje je že stekel po-
govor o tem, kako se izogniti 
Naturi 2000, ne tako, da bi jo 
kršili, temveč da bi prišli do 
rešitve, ki bo omogočala juž-
no varianto hitre ceste (čista 
priključitev na strugo ali pa 
podvoz, ki bo zahteval veliko 
denarja in še večji poseg v 
prostor). »Ve se, da ceste ne 
bo, če bomo šli v severno va-
rianto,« je opozoril Levanič. 
Zelo pomembno je, da je le-
tni program sprejet in da je 
ta odsek vključen, dela pa se 
bodo začela izvajati na obmo-
čju od Ormoža do Gorišnice. 
Upati je le, da se na neki točki 
gradnja ne bo ustavila, do-
kler se cesta ne bo speljala do 
Slovenske Bistrice. Dejan Le-
vanič je uspel tudi z amand-
majem, da je cesta skozi Pod-
vince vključena že v letošnji 
rebalans proračuna s 50 tisoč 
evri, sicer je bila planirana za 
leto 2011. Nekateri postopki 
so že speljani, če sredstev ne 
bi bilo zagotovljenih v tem 
letu, bi to lahko pomenilo, da 
bodo nekateri razpisi propa-
dli, kar pa ne bi bilo dobro, 
ker je želja, da bi do ureditve 
te ceste, ki je ena od najbolj 
kritičnih prometnih točk v 
MO Ptuj, prišlo čim prej. Tudi 
II. faza izgradnje OŠ Ljudski 
vrt ni ogrožena, vsaj zaenkrat 
ne, pravi Levanič. Datum za-
ključka projekta se ni spre-
menil, to je 31. 12. 2011, prav 
tako se niso spremenila sred-
stva. Ogrožena ni niti gradnja 
vrtca pri OŠ Gorišnica v vre-
dnosti 1,218 milijona v evrov, 
država bo udeležena s 600 
tisoč evri, in tudi ne gradnja 
vrtca pri OŠ Hajdina v vre-
dnosti 1,8 milijona evrov, kjer 
bo država prav tako udeleže-
na s 600 tisoč evri.

MG



nanciranja NE- ali P-vrtcev iz 
naslova RRP) sploh ni trajala 
dolgo; ker je znano, da so se 
Žetale že dvakrat neuspešno 
prijavile na razpis šolskega 
ministrstva za izgradnjo vrt-
ca ter obakrat pristale bolj na 
dnu lestvice, svetniki ob na-
tančni Butolenovi razlagi, kaj 
v prihodnje lahko pričakuje-
jo, niso dolgo pomišljali ter 

podprli idejo, da na naslednji 
razpis RRP, ki se pričakuje 
oktobra letos, prijavijo pro-
jekt NE- ali P-vrtca.

Šolsko ministrstvo 
sploh ni užaljeno ...

„Kot veste, nam je v okviru 
RRP ostalo še okoli milijon 
evrov za sofinanciranje naših 
projektov, saj se v preteklosti 
nismo mogli prijaviti na vse 
razpise zaradi nezmožnosti 
zagotavljanja lastnega deleža 
denarja. Tako nam zdaj ostaja 
edina možnost, da ta denar 
počrpamo, prijava projekta 
izgradnje NE- ali P-vrtca in ka-
sneje morda še naše kulturne 
dvorane. Res je, da bo gradnja 
tovrstnega vrtca precej draž-
ja, kot če bi gradili klasični 
vrtec, vendar menim, da cifra 
za enooddelčni vrtce, kot ga 
načrtujemo, ne bi smela pre-
seči 650.000 evrov. Ob odo-
brenem sofinanciranju DDV 
se tako razlika v ceni precej 
zmanjša in delež iz našega 
proračuna naj ne bi bil bi-
stveno večji, kot če bi gradili 
vrtec preko razpisa šolskega 
ministrstva, morda celo nižji. 
Šolsko ministrstvo razpisa za 

sofinanciranje letos še ni pri-
pravilo, vprašanje je tudi, če 
ga sploh bo (za vrtce) oziro-
ma kdaj ga bo in če bi se naša 
občina glede na postavljene 
kriterije sploh uvrstila med 
izbrane za sofinanciranje,“ 
je predlog o kandidaturi s 
projektom vrtca na pričako-
van razpis RRP dodatno ute-
meljil Butolen, ob tem pa še 
navrgel, da je odgovorne na 
šolskem ministrstvu obvestil 
o morebitni kandidaturi na 
RRP in dobil odgovor, da ne 
bodo zaradi tega „niti malo 
užaljeni“. 

Ali naši strokovnjaki 
že znajo graditi 
nizkoenergetske 
objekte?!

Butolen je še dodal, da je 
NE- ali P-vrtec za občino tudi 
boljša izbira v smislu stroškov, 
saj naj bi bila poraba energije 
za ogrevanje bistveno nižja 
kot pri klasičnih objektih, 
čeprav je tudi nekoliko pod-
vomil v znanje projektantov 
in gradbenikov: „Saj veste, 
izračuni so eno, realnost pa 
drugo. Upati je, da naši pro-

jektanti, predvsem pa grad-
binci in ostali podizvajalci, 
res že znajo graditi tako, da se 
predvideni izračuni in dejan-
ska poraba čim bolj ujemajo, 
ne pa, da se dogajajo zgodbe 
kot smo jim v teh dneh priča, 
ko v enem novoodprtih vrt-
cev poraba energije za ogre-
vanje za nekajkratnik presega 
predvideno!“

Janeza Voduška je po vseh 
teh informacijah le zanima-
lo, kaj se bo zgodilo z njiho-
vim velikim spiskom cestnih 
projektov, ki so ga sprejeli na 
eni prejšnjih sej. Župan je po-
vedal, da se ta spisek, razen 
ene izjeme, kjer je šlo za ce-
sto, ki naj bi se sofinancirala 
iz razvojnega denarja RRP, 
ne spreminja, saj so vsi osta-
li zapisani odseki bili že prej 
predvideni kot lastne prora-
čunske naložbe.

Petra Plajnšek pa je spraše-
vala, kakšen bo izgled novega 
vrtca oziroma ali bodo lahko 
uporabili kakšno od že izde-
lanih idejnih osnov, na kar 
župan ni vedel natančno od-
govoriti; predvideval pa je, da 
je to stvar projektanta, ali bo 
lahko oziroma hotel uporabi-
ti že izdelane makete.

Sklep o pripravi vseh po-
trebnih dokumentov z grad-
benim dovoljenjem vred, ki je 
po novem nujno potrebni del 
prijave na razpis RRP (doslej 
je zadostoval idejni projekt), 
so svetniki sprejeli soglasno 
in brez pripomb.

Slovenija: med 
petimi občinami 
brez vrtcev tri s 
Ptujskega ...

Če bo vse teklo po načrtih, 
naj bi v Žetalah naslednje 
leto, po uspešni prijavi na 
jesenski razpis RRP, že zače-
li izgradnjo vrtca, dokončan 
pa naj bi bil v letu 2011. Na 
enak projekt se pripravlja-
jo tudi v Podlehniku, kjer 
si tamkajšnji župan Marko 
Maučič sicer še prizadeva za 
zamenjavo občinskega ze-
mljišča ob šoli z zasebnim, 
saj naj bi bila zasebna parcela 
bolj funkcionalna za predvi-
den vrtec od občinske: „Če 
nam zamenjava ne bo uspela, 
bomo pač gradili na občin-
skem zemljišču,“ je povedal 
Maučič, saj se zaveda, da čas 
teče in da lahko občina ob 
predolgem mečkanju izgubi 
možnost trenutno ugodnega 
sofinanciranja izgradnje vrt-
ca iz RRP; kriteriji za prijave 
projektov se bodo namreč 
gotovo še spreminjali.

Nadvse zanimiv in žalosten, 
če že ne kar tragičen podatek 
pa je dejstvo, da v Sloveni-
ji obstaja (le) pet občin, ki 
sploh še nimajo vrtca; od teh 
petih so kar tri na ptujskem 
območju: Žetale, Podlehnik 
in Hajdina.

SM

Župani občin so se sicer 
s temi informacijami že se-
znanili na srečanju na Brdu 
pri Kranju, vendar se je vse-
eno še kar precej stavilo na 
možnost črpanja denarja za 
ceste iz naslova Nature, in 
ker razpisa RRP pred jesenjo 
ne bo, je župan Butolen želel 
razčistiti, kako in kaj se bo 
financiralo, saj je občini Žeta-
le v „blagajni RRP“ ostalo za 
okoli milijon evrov nepočr-
panega denarja. 

Odgovor, ki ga je podpi-
sal direktor direktorata za 
lokalno samoupravo Roman 
Lavtar, je bil kristalno jasen: 
sofinancerskega denarja za 
ceste ne bo več, na razpise 
RRP pa se bo možno prijavlja-
ti z drugimi projekti. V odgo-
voru je Lavtar pojasnil, da se 
je po pregledu izvajanja RRP 
pokazalo že doslej 2,5-kratno 
preseganje porabe denarja 
na področju prometne in-
frastrukture, zato bo poslej 
denarni fond iz tega naslova 
namenjen še drugim projek-
tom; med njimi bo možno 
poslej pridobiti sofinancer-
ski delež (tudi) za izgradnje 
nizkoenergetskih (NE) ali pa-
sivnih (P) vrtcev.

Pozitivne novosti 
sofinanciranja iz 
RRP

Sicer pa to ni edina novost; 
med pozitivne spremembe 
sofinanciranja gre šteti goto-
vo še dejstvo, da bo denar od-
slej pritekal v občine meseč-
no, po oddanih situacijah, in 
ne več na koncu izvedbe ce-
lotnega projekta, kot je bilo 
doslej, prav tako, če ne še bolj 
razveseljiva novica pa je ta, da 
naj bi se v strošek projekta 
štel tudi celoten DDV, kar po-
meni seveda precej višje sofi-
nanciranje, kot je veljalo v teh 
letih; upoštevanje davka na 
dodano vrednost kot stroška 
namreč predstavlja do 85 % 
sofinanciranja posameznih 
projektov iz naslova RRP.

Žetalai so se z novitetam 
v RRP, predvsem z izbrisom 
cestnih projektov iz sofinan-
ciranja, znašli v majhni zagati, 
saj so svoje osrednje razvojne 
projekte za nekaj let naprej 
usmerili prav na svojo škrba-
sto cestno mrežo. Toda zadre-
ga zaradi omenjenih novitet 
(predvsem višje stopnje sofi-
nanciranja in možnosti sofi-

Žetale � Z izredne seje občinskega sveta

Zakaj bodo gradili vrtec namesto ceste
Julijsko izredno sejo občinskega sveta v Žetalah je župan Anton Butolen sklical za tem, ko je dobil jasen in nedvoumen odgovor z državne-
ga urada za lokalno samoupravo, da sofinanciranja cest iz programa RRP na naslednjih razpisih ne bo več, niti za en cent. Padlo pa je tudi 
upanje, da bi se morda dalo kaj iztržiti iz naslova gradnje in ohranjanja javne infrastrukture v območju Natura 2000.

Foto: SM

Župan Anton Butolen ob natančni predstavitvi podatkov, kaj se bo še lahko financiralo iz naslova RRP (kjer imajo Žetale „v dobrem“ 
še milijon evrov), med svetniki ni naletel niti na najmanjši pomislek, kaj šele nasprotovanje; soglasno so potrdili prijavo projekta vrtca 
na naslednji razpis RRP.
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Foto: SM

Kakšen naj bi bil nov vrtec v Žetalah, zaenkrat ni znano, prav tako tudi ne, ali bo projektant upošteval katerega izmed že izdelanih 
projektov (na posnetku je eden izmed njih).



Zaradi finančne krize 
so urejanje notranjosti 
Doma krajanov Budina-
Brstje prestavili v čas, ko 
bo za investicije več de-
narja. Razmišljajo tudi o 
uvedbi priznanj za zaslu-
žne krajane in organiza-
cije, razmišljajo pa tudi o 
krajevnem prazniku, po-
dobno kot ga že imajo v ČS 
Grajena. V Spuhlji pa so se 
tudi odločili za posebno 
obliko druženja krajanov, 
ki je neke vrste prazničen 
dan za vse Spuhljane in 
tamkajšnja društva. Pogo-
varjali smo se s Črtomir-
jem Rosičem, predsedni-
kom sveta ČS Jezero.

Gospod predsednik, kaj 
lahko poveste o letošnjih 
aktivnostih v ČS Jezero? 
Četrtna skupnost postaja 
vse bolj aktivna tudi na 
prireditvenem področju.

»Že na začetku mandata 
smo si bili v svetu četrti eno-
tni glede popestritve kultur-
nega življenja v četrti. Pozna-
li smo trud in napore naših 
društev pri pripravah raznih 
prireditev in ocenili, da je 
pri tem potrebno sodelovati 
s skupnimi močmi. Prej so 
društva prireditve pripravlja-
la sama, sedaj pa smo se v to 
pripravo vključili tudi s strani 
ČS Jezero. Z DU Budina-Br-
stje, njegovo sekcijo, moškim 
pevskim zborom Jezero, dru-
štvom ljudskih pevk Jezero in 
društvom gospodinj Jezero 
smo se dogovorili za skupne, 
usklajene projekte skozi vse 
leto, z namenom dodatno 
popestriti prireditvena do-
gajanja ter povečati kvaliteto 
življenja v četrti. Ideja je pri 
društvih naletela na odličen 
odziv in vsako leto nastane-
jo prireditve, s katerimi naša 
društva prikažejo zavidljivo 
kvaliteto svojega kulturnega 
delovanja. Med vsakoletni-
mi usklajevanji se sprotno 
za vsak posamezen projekt 
dogovorimo glede stroškov, 
društva pa projekte realizaci-
jo, jim dajo vsebino in dušo. 
Letos so se v naši četrti zvr-
stili že štirje skupni projekti, 
ki so bili dobro obiskani in 
so pri naših krajanih vzbudili 
kar precej zanimanja. Žal smo 
v četrti zaradi finančne krize 
iz programa izvzeli priredi-
tev ob 1. maju, a ostaja nam 
še en skupen projekt z dru-
štvom ljudskih pevk Jezero, 
ki bo 23. avgusta v Domu kra-
janov Budina-Brstje. Društvo 
pripravlja koncert z gosti, 
vseh nastopajočih bo skupaj 
50. Na vseh prireditvah naše 
krajane in obiskovalce zraven 
ogleda bogatega kulturnega 
programa tudi pogostimo. V 

ČS Jezero smo veseli, da ima-
mo društva in ljudi z veliko 
idejami, ki dobro delajo in 
skrbijo za popestritev biva-
nja v naši četrti. Veseli smo 
odličnega medsebojnega so-
delovanja. Upam si trditi, da 
bodo skupni napori pri pri-
pravi projektov v naslednjem 
obdobju naleteli na še boljši 
odziv.«

Na seji, ki je bila 8. julija, 
ste razpravljali tudi o pra-
vilniku o priznanjih ČS 
Jezero. Ali to morda po-
meni, da razmišljate tudi 
o krajevnem prazniku po 
vzoru ČS Grajena? 

»Vprašanje se morda malo 
navezuje na prvo. Nekaj časa 
nazaj smo se člani sveta ČS 
Jezero neuradno pogovarjali 
o predlogu podeljevanja pri-
znanj zaslužnim krajanom, 
ki imajo posebne zasluge za 
kraj in izjemne uspehe 
na posameznih podro-
čjih dela in življenja. Pri-
reditve v četrti so vsekakor 
projekti, za katere društva in 
njihovi posamezniki vložijo 
veliko truda, ne samo v času 
priprav pred samo prireditvi-
jo, temveč tudi skozi vse leto. 
Imamo tudi krajane, ki so po-
sebej zaslužni, da je življenje 
v četrti kvalitetnejše, in tudi 
krajane, ki imajo na svojih po-
dročjih dela izjemne uspehe. 
Tem ljudem bi želeli s strani 
četrti nekako posvetiti poseb-
no pozornost s skromnim pri-
znanjem. Morda bi vse skupaj 
moralo biti poenoteno z osta-
limi četrtimi skupnosti, kar 
zadeva enotna merila za na-
grajevanje in priznanja. Zato 
bi v sodelovanju s pravno 
službo MO Ptuj bilo smiselno 
predlagati spremembo odlo-
ka o priznanjih in odlikova-
njih v MO Ptuj. Na zadnji seji 
smo nekako razmišljali tudi o 
krajevnem prazniku, a je vse 
skupaj še v fazi razprave, zato 
dokončne odločitve še nismo 
sprejeli.«

Športni park delno 
že v letu 2010

Kako daleč je ureditev 
športnega parka ob Rogo-
znici?

»Na območju občinskega 
lokacijskega načrta za pose-
litveno območje Budina ob 
Rogoznici, kjer je tudi lociran 
športni park, trenutno pote-
ka javna razgrnitev dopolnje-
nega osnutka sprememb in 
dopolnitev. Javna razgrnitev 
osnutka sprememb lokacij-
skega načrta se je pričela 24. 
junija in bo trajala do 24. ju-
lija. Do sprememb lokacijske-
ga načrta je žal prišlo zaradi 
odstopa krajanke od komasa-

cije. Kljub velikim naporom 
zaposlenih na MO Ptuj in 
članov sveta četrti se s krajan-
ko nismo mogli dogovoriti 
o nadaljevanju projekta po 
prejšnjem predlogu. Moram 
povedati, da so v zvezi z re-
ševanjem problema potekali 
intenzivni razgovori. V četrti 
nam je že uspelo dogovoriti 
dokončen sestanek s pred-
stavniki MO Ptuj in krajan-
ko, kjer bi lahko dokončno 
zaključili nesoglasja, a si je 
krajanka v zadnjem trenut-
ku iz nam neznanih razlogov 
enostavno premislila. Ne 
razumem nekaterih ljudi, ki 
zaradi svojih nerazumnih in-
teresov lahko zavirajo razvoj 
kraja in tako vsem drugim za-
dajajo dodatne skrbi in delo, 
s tem pa tudi stroške. Nekaj 
podobnega smo priča sedaj 
tudi pri projektu ureditve Slo-
venjegoriške ceste. Športne-
ga parka ali drugače rečeno 
športnega igrišča si v našem 
kraju želi že nekaj generacij. 
Če se samo spomnim na ob-
dobje mojih otroških let, ko 
smo se igrali v takrat 'lešnati 
jami', kjer je sedaj zgrajen 
Dom krajanov Budina-Brstje. 
Že takrat so se naši starši po-
govarjali, da bi bilo potrebno 
zgraditi pravo igrišče, ki bi 
omogočalo varno igro in mo-
žnost športnega in kulturne-
ga življenja v kraju. Lokacij je 
bilo več, od 'Kuharove jame' 
do igrišča blizu vrtca, a je vse 
skupaj že več kot 30 let ostalo 
samo pri idejah. Kot je na eni 
od naših prireditev omenil, 
se teh časov in polemik kot 

otrok iz tega kraja dobro spo-
minja tudi naš župan dr. Šte-
fan Čelan in njegove napore, 
da se zadeva enkrat plodno 
zaključi, zelo cenim. V četrti 
cenimo tudi vse napore osta-
lih na MO Ptuj, ki so kakor 
koli vključeni v ta projekt, 
in seveda tudi napore posa-
meznih krajanov. S pogodbo 
'CERO Gajke' se nam je v kra-
ju prvič ponudila uresničitev 
večdesetletnih sanj; dobiti 
svoje športno igrišče z vsebi-
no. Na skupnih razpravah z 
MO Ptuj smo prišli do kvali-
tetne zasnove športnega par-
ka, ki bo omogočal športno 
aktivnost oziroma kvalitetno 
in aktivno preživljanje pro-
stega časa vseh generacij na-
ših krajanov. Športni park bo 
opremljen z kombiniranim 
igriščem za košarko in no-
gomet, baliniščem, otroškim 
igriščem z igrali in manjšim 
zidanim objektom z nadstre-
šnico, ki bo s svojim prosto-
rom omogočal tudi ostale 
oblike druženja. Vse skupaj je 
zasnovano v prijetnem okolju 
z veliko zelenja. Upam, da se 
v nadaljevanju ne bodo doga-
jali dodatni zapleti in da bo v 
naslednjem letu športni park 
lahko vsaj delno zaživel. Naj-
bolj si ga seveda želijo pred-
vsem mladi in svoje poglede 
na vse skupaj so podali na 
eni od skupnih sej sveta če-
trti. Pri tem bi rad poudaril, 
da si lahko vse zapisnike sej 
in naših skupnih prizadevanj 
ter pobud krajani in ostali 
ogledajo na spletni strani 
ČS Jezero na naslovu http://

www.mcjezero.si. Menim, 
da bi bilo prav, da vsem kra-
janom, posebej pa mladim, 
čim prej omogočimo pravi 
prostor za druženja ob špor-
tnih prireditvah in aktivnem 
preživljanju prostega časa, to 
si tudi zaslužijo.«

Stalnica razprav na sve-
tu ČS so tudi vprašanja v 
zvezi z uresničevanjem 
pogodbe za CERO Gajke. 
Kaj še ni realiziranega iz 
tega programa?

»Na začetku mandata smo 
si člani sveta v novi sestavi 
zadali smele načrte za razvoj 
kraja in temu poskušamo 
slediti po svojih najboljših 
močeh. Zavedamo se, da so 
sredstva za določene želje in 
projekte enostavno omejena 
in da bo na njih potrebno po-
čakati še nekaj časa oziroma 
da se bodo zadeve reševale v 
več fazah. To je normalno, v 
tem ne vidim nobenega pro-
blema. Na skupnem sestanku 
s predstavniki MO Ptuj v zve-
zi z uresničevanjem projek-
tov iz pogodbe 'CERO Gajke', 
na katerem je bil prisoten 
tudi župan dr. Štefan Čelan, 
smo našli skupen jezik glede 
terminov uresničevanja po 
vsaki točki posebej. Omenje-
na pogodba je kompleksna 
in zavzema tudi določene ak-
cije, za katere mora MO Ptuj 
pridobivati soglasja od dru-
gih institucij in tudi krajanov. 
Vsem skupaj takšne zahteve 
povzročajo dodatne napore 
in zahtevajo tudi veliko mero 
strpnosti. Ne glede na po-
godbo smo skozi ves mandat 

ČS Jezero � Pogovor s predsednikom sveta Črtomirjem Rosićem

Posebna skrb izboljšanju 
kvalitete življenja krajanov 
V ČS Jezero v novem mandatu veliko pozornosti posvečajo bogatitvi kulturnega življenja. ČS Jezero in društva z 
območja četrti so se v teh prizadevanjih povezali. Nastali so skupni projekti, ki potekajo skozi vse leto. Precej na-
porov vlagajo tudi v ureditev športnega parka, ki naj bi bil delno zgrajen do leta 2010, če ne bo novih zapletov. Ko 
je potrebno odstopiti zemljišča, se pogosto zaplete. 
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Foto: Črtomir Goznik

Črtomir Rosić, predsednik ČS Jezero: »Na začetku mandata smo si člani sveta v novi sestavi zadali 
smele načrte za razvoj kraja in temu poskušamo slediti po najboljših močeh.«

z naše strani na MO Ptuj po-
dajali tudi različne pobude, 
vezane tudi na druge tekoče 
zadeve in manjše potrebe. 
Te bi bilo po našem mnenju 
potrebno prednostno obrav-
navati in jih hitreje uresni-
čevati, saj ne predstavljajo 
velike finančne obremenitve 
občine. Podane so bile različ-
ne pobude, pri uresničevanju 
le-teh pa smo s strani MO Ptuj 
naleteli na različne odzive. 
Ker smo v zvezi z uresničeva-
njem naših pobud z MO Ptuj 
v fazi analize in razprave, me 
morate razumeti, da zadev še 
ne želim javno polemizirati 
ali kakorkoli dodatno komen-
tirati. Vse skupaj bo bolj ja-
sno v jesenskih mesecih.«

Z investicijo v Dom 
krajanov Budina-Br-
stje bodo še poča-
kali

Čemu se boste v ČS Jeze-
ro zaradi racionalizacije 
odrekli v letošnjem letu?

»Žal je finančna kriza in 
nasploh stanje v svetu kakor 
tudi v naši regiji in kraju po-
seglo tudi v sfero porabe pro-
računskega denarja. Vlada re-
publike Slovenije je 23. aprila 
letos na svoji 23. redni seji 
sprejela načrt ukrepov v jav-
nem sektorju, ki so sestavni 
del ukrepov in prilagoditev 
ekonomske politike zaradi 
poslabšanja gospodarskih 
razmer. S temi sklepi je nalo-
žila pristojnim ministrstvom 
in drugim neposrednim 
uporabnikom proračuna, da 
pristopijo k zmanjševanju 
stroškov za plačilo blaga in 
storitev ter nakup in gradnjo 
osnovnih sredstev za najmanj 
20 odstotkov glede na veljav-
ni proračun. V MO Ptuj so se 
odločili, da se pridružijo raci-
onalizaciji in posrednim upo-
rabnikom občinskega prora-
čuna, katerega so tudi četrti, 
omogočijo aktivno sodelova-
nje pri pripravi ukrepov in 
realizaciji. V letošnjem letu 
smo hoteli v Domu krajanov 
Budina-Brstje začeti investici-
jo zamenjave tlakov in talnih 
oblog. V fazi pridobivanja in-
formacij in nasploh zasnovi 
projekta smo ocenili skupno 
vrednost investicije preko 
12.000 evrov, kar predstavlja 
precejšnjo obremenitev pro-
računa ČS Jezero. MO Ptuj 
sicer ima določena sredstva 
za sanacijo in vzdrževanje 
domov krajanov, ki so vsi v 
njeni lasti, vendar je sanacija 
prednostno predvidena za 
domove, ki so nujno potreb-
ni obnove. Dom krajanov Bu-
dina-Brstje je zaradi lastnega 
vlaganja in vzdrževanja ČS 
Jezero v dokaj dobrem stanju 
in urejen. V svetu četrti smo 
tako ocenili, da se sanacija tal 
zaradi velikega finančnega 
zalogaja predvidi za kasnej-
še obdobje. Prav tako sem že 
prej omenil, smo iz programa 
prireditev nekako izvzeli sku-
pno prireditev z društvi ob 1. 
maju. Nadaljnja situacija bo 
seveda pokazala, ali se bodo 
naši načrti glede sanacije v 
nadaljevanju lahko začeli re-
alizirati. Določene investicije 
v obnovo dotrajanih segmen-
tov v Domu krajanov Budina-
Brstje pa se bodo v prihodno-
sti morale realizirati, saj bodo 
drugače stroški vedno večji.«

MG



Gospod direktor, lahko 
najprej predstavite podje-
tje Hypo leasing, d. o. o.?

»Začetek poslovanja podje-
tja Hypo Leasing, d. o. o., ki je 
danes vodilna lizinška hiša na 

slovenskem trgu, sega v leto 
1994. V dolgoletnem poslo-
vanju se je podjetje izkazalo 
z nenehno rastjo, trdnostjo 
ter stalnim prilagajanjem po-
trebam strank. Že od samega 

začetka delovanja si družba 
prizadeva čim bolj približati 
se svojim strankam, zato je s 
svojimi poslovnimi enotami 
prisotna v desetih slovenskih 
mestih, v Ljubljani, Mariboru, 

na Ptuju, v Murski Soboti, Ce-
lju, Velenju, Kranju, Kopru, 
Novi Gorici in Novem me-
stu. Dobro delo, usmerjeno k 
strankam, odlični poslovni re-
zultati in vedno večje potrebe 
trga po tovrstnih finančnih 
storitvah so Hypo Leasingu 
omogočili, da je svoje poslo-
vanje hitro širil in ustvaril 
uspešno poslovno mrežo. S 
širitvijo osnovne dejavnosti 
tudi na druga, sorodna po-
dročja, predvsem nepremič-
ninska, je Hypo Leasing v 15 
letih poslovanja ustanovil 
ali odkupil deleže številnih 
manjših družb, ki skupaj z 
matično družbo sestavljajo 
uspešno finančno skupino. V 
spremenjenih pogojih poslo-
vanja in močni konkurenci 
na slovenskem trgu smo tudi 
v letu 2008 ohranili oziroma 
celo povečali svoj tržni delež, 
ki je konec leta predstavljal 
skoraj 38 odstotkov. Bilančna 
vsota skupine se je z 2,245 
milijona evrov v letu 2007 
povečala na 2,652 milijona 
evrov v letu 2008, kar pomeni 
18,15-odstotno rast. Doseženi 

čisti poslovni izid skupine ob 
neto novem financiranju v 
višini 958,23 milijona evrov 
znaša 19.037 tisoč evrov in je 
upoštevajoč tržne razmere iz-
jemen. Družba Hypo Leasing, 
d. o. o., je del mednarodnega 
finančnega koncerna Hypo 
Group Alpe Adria. V Slove-
niji Hypo Group Alpe Adria 
predstavlja poleg Hypo Lea-
singa, d. o. o., še Hypo Alpe-
Adria_bank, d. d., ki je znana 
po svoji prilagodljivosti in di-
namični rasti.«

Kako to, da ste se odlo-
čili za naložbo na Ptuju in 
kaj ta pomeni za vaše pod-
jetje?

»Hypo Leasing je podjetje, 
ki se ukvarja z lastnimi inve-
sticijami v trgovske centre. 
Analiza trga je pokazala, da 
je na tem območju možno 
postaviti še en objekt z bolj 
specifično opredeljenimi 
prodajnimi artikli, kot jih ima 
obstoječa Qlandia na Ptuju.«

Lahko projekt podrob-
neje prestavite, kaj z njim 
dobiva najstarejše sloven-
sko mesto?

»S tem projektom Ptuj dobi-
va zaokroženo ponudbo sto-
ritev tako za fizične osebe kot 
za manjša podjetja. Omogoča 
večjo zaposlenost v lokalnem 
okolju ter hkrati razvoj sre-
dnjih in malih podjetij, kar 
je v teh časih še posebej po-
membno. S tem bo prišla do 
izraza nova industrijska cona 
na odlični transferni lokaciji 
kot generator razvoja podje-
tništva v bližnji okolici.«

Imate s Ptujem še ka-
kšne druge načrte?

»Trenutno ne načrtujemo 
nekih večjih projektov, z 
vidika celovite zaokrožitve 
prostora pa ima Ptuj še nekaj 
možnosti za specifične tržne 
segmente, vezano na dejav-
nosti, prisotne v lokalnem 
okolju.«

Z novimi trgovskimi povr-
šinami bo Ptuj kmalu na vrhu 
po prodajnih površinah na 
prebivalca v Sloveniji. V tem 
trenutku naj bi bil neuradno 
na tretjem mestu. Sicer pa je 
bil Ptuj že nekoč priznano tr-
govsko mesto.

MG

Kot je povedala Mateja 
Šerdoner iz Odbora civilne 
iniciative Miklavž za Ptujsko 
cesto, odgovorna za medije, 
so se odločili, da bodo sku-
šali pritegniti vse do meje s 
Hrvaško, saj so prizadeti vsi 
prebivalci ob tej, kot pravi-
jo, zloglasni cesti. Pred nekaj 
dnevi so zadevo predstavili 
tudi hajdinskemu županu Ra-
doslavu Simoniču, ki jih je pri 
njihovih prizadevanjih pod-
prl. Tudi s pomočjo občine 
Hajdina in njenega župana 
bodo 11. avgusta v gasilskem 
domu v Hajdošah organizira-
li sestanek, na katerem bodo 
tudi tamkajšnjim prebival-
cem predstavili delo odbora, 
čeprav so se jim nekateri že 
pridružili. Odbor ima že več 
kot 400 članov. Z njimi bo 
tudi odvetnik Zvonko Kolšek, 
ki bo zainteresiranim pojasnil 
vse v zvezi z odškodninskimi 
tožbami. Četudi je sedaj ce-
sta zgrajena, potrebno pa jo 
bo še dokončati, zgraditi na 
relaciji Draženci–Gruškovje, 
ljudje ne bodo še dolgo poza-
bili večdesetletnega trpljenja, 

ko niso mogli mirno spati. 
Odbor civilne iniciative Mi-
klavž za Ptujsko cesto je bil 
ustanovljen leta 2007 zaradi 
problematike glavne ceste 
G1/1 Šentilj–Gruškovje, ki je 
prometno zelo obremenjena, 
saj je doslej znašal povprečni 
dnevni promet okrog 25 tisoč 
vozil, od tega kar 1500 težkih 
tovornjakov. V času turistič-
ne sezone in praznikov pa so 
bile te številke tudi do trikrat 
večje, dnevni promet je dose-
gel tudi do 80 tisoč vozil. »Ko 
je prišlo do zastojev, je bila 
cesta popolnoma zatrpana, 
ljudje niso mogli v službo in 
ne v šolo, niso mogli domov, 
zatrpane pa so bile tudi inter-
vencijske poti. Turisti, ki sto-
jijo v kolonah, se sprehajajo 
po naših dvoriščih, onesna-
žujejo naše okolje, tovornjaki 
so uničili naše domove, da ne 
govorimo o vseh smrtnih žr-
tvah, ki jih je že zahtevala ta 
cesta,« je povedala Šerdoner-
jeva. Kmalu po ustanovitvi so 
se Odboru civilne iniciative 
Miklavž za Ptujsko cesto pri-
družili tudi prebivalci občin 

Starše, Videm in Podlehnik, 
ki so doživljali isto, preko-
merni hrup, vibracije, izpu-
šne pline, posledica preko-
mernega prometa pa so tudi 
številne močno poškodovane 
hiše. Povezali pa so se tudi 
z odbori civilnih iniciativ 
Pomurja, kjer so se že pred 
njimi odločili za tožbe proti 
državi zaradi vseh negativnih 
posledic tranzitnega prome-
ta. Ko so začeli tožbe dobiva-
ti, so se znanje odločili tudi 
v Odboru civilne iniciative 
Miklavž za Ptujsko cesto, saj 
je osnovna človekova pravi-
ca tudi pravica do čistega in 
mirnega okolja, poudarjajo. 
Tega pa prebivalci ob cesti 
G1/1, ki povezuje Šentilj in 
Gruškovje, niso imeli nekaj 
desetletij, zdaj jim bo avtoce-
sta sicer prinesla mir, saj se 
bo večji del tranzitnega pro-
meta poslovil, a kot že reče-
no, večdesetletnega trpljenja 
prebivalci, ki so se odločili 
za odškodninske tožbe proti 
državi, ne bodo tako kmalu 
pozabili.

MG
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Hajdina � Odškodninske tožbe zoper državo zaradi posledic tranzitnega prometa

Zloglasna cesta prizadela številne
Čeprav je bil včeraj po več desetletjih prizadevanj za kvalitetnejše življenje prebivalcev ob cesti G1/1 Šentilj–Gruškovje velik dan, saj je 
bil odprt 20 kilometrov dolg avtocestni odsek Slivnica–Draženci, se bodo tudi Hajdinčani podobno kot že prebivalci Miklavža, Starš, Vidma 
in Podlehnika pridružili tistim, ki bodo takoj po sodnih počitnicah pričeli vlagati odškodninske tožbe proti državi, s katerimi računajo, da 
bodo uspešni. Glavna cesta jim je odvzela osnovno človekovo pravico do čistega in mirnega okolja. Za odškodninske tožbe proti državi 
so se odločili po vzoru Pomurja, kjer so se srečevali s podobnimi problemi, prekomernim hrupom, vibracijami in izpušnimi plini ter močno 
poškodovanimi hišami.

Ptuj � V industrijski coni raste nov trgovski center

Zabavnega centra za zdaj ne bo
Na območju industrijske cone ob Puhovi ulici na Ptuju raste nov trgovski center. Investitor je Hypo Leasing, d. o. o., podjetje, ki se ukvarja z lastnimi 
investicijami v trgovske centre. V novem nakupovalnem centru naj bi našli vse za dom, v njem bo tudi velika trgovina z živili (Tuš), lokali s tekstilom, 
obutvijo in gostinski lokali. Zabavnega centra, o katerem se je toliko govorilo, pa v tej fazi ne bodo gradili. V neposredni bližini novega centra, ki bo 
dokončan do pomladi 2010, pa naj bi se zgradila tudi bencinska črpalka. Vendar to še ni potrjeno. O ptujski naložbi Hypo Leasinga smo se pogovarjali 
z generalnim direktorjem Hypo Leasinga, d. o. o., Andrejem Potočnikom. 

Foto: Črtomir Goznik

Nov trgovski center v Puhovi ulici, ki ga gradi Hypo Leasing, d. o. o., hitro raste.

Foto: Črtomir Goznik

Ljudje ob glavni cesti G1/1 Šentilj–Podlehnik naj bi si končno oddahnili. Tranzitni promet, ki je dese-
tletja ogrožal njihovo življenje in delo, naj bi se v večini prenesel na novi avtocestni odsek.



Gorišnica se res lahko vpi-
še v seznam naložbeno zelo 
uspešnih občin, ne samo za-
radi velikosti in števila izvede-
nih ali še tekočih projektov, 
ampak tudi zato, ker praktič-
no ni vasi, kjer se v minulem 
letu ni nekaj postorilo. Med 
največjimi projekti pa je go-
tovo celovita izgradnja tako 
primarnega kot sekundarne-
ga kanalizacijskega omrežja, 
ki še teče. »Gorišnica je vklju-
čena v konzorcij sedmih ob-
čin v projektu zaščite podtal-
nice Dravskega in Ptujskega 
polja, v okviru katerega pri 
nas teče izgradnja primar-
nega kanalizacijskega voda, 
v zaključni fazi izgradnje 
pa je tudi čistilna naprava z 
2000 PE v naselju Gorišnica. 
Vrednost sofinanciranja pri 
tem projektu je 3,4 milijona 
evrov, približno 15 % pa do-
dajamo še iz svojega proraču-
na. Letos bodo dela v okviru 
prve faze tega skupnega pro-
jekta zaključena, v drugi fazi 
pa se bo gradil kanalizacijski 

primar v naših obdravskih 
vaseh. Hkrati peljemo tudi iz-
gradnjo sekundarnih vodov 
kanalizacije, najprej skozi na-
selja Gorišnica in Moškanjci 
ter Zamušani, kjer so dela v 
teh dneh tudi že praktično 
pred zaključkom; potrebno 
je narediti le še nekaj krajših 
odsekov,« je posamezne ni-
voje velikega dela na kratko 
povzel župan Kokot. Izvedba 
sekundarnih vodov v ome-
njenih naseljih je oz. bo sicer 
zahtevala približno 1,4 milijo-
na evrov.

Zemeljskim delom, nujnim 
za izvedbo kanalizacijske mre-
že, so v občini sledili z delni-
mi zamenjavami vodovodnih 
cevi ter z rekonstrukcijami 
in preplastitvami cest. Teh je 
bilo veliko; sanacij, razširitev 
in novih asfaltnih prevlek so 
bile deležne ceste skozi cen-
ter Gorišnice, od centra do 
novega naselja ter prav tako 
v smeri proti igrišču, Zagojiči 
so ob tem dobili še pločnik in 
kolesarsko stezo, temeljite sa-

nacije pa je bila deležna tudi 
cesta skozi Zamušane. Župan 
pa še našteva: »V Tibolcih 
smo uredili igrišče in pripra-

vili teren za vaški dom ter jav-
no razsvetljavo, v Zamušanih 
smo adaptirali vaško-gasilski 
dom, v sami Gorišnici smo 
uredili del dodatne javne raz-
svetljave, v mrliški vežici smo 
namestili klimatske naprave, 
v Muretincih se je uredila 
nova gasilska garaža in gasilci 
so dobili tudi novo vozilo, v 
Cunkovcih smo uredili jav-
no razsvetljavo ter parkirna 
mesta pred vaškim domom, 
dokončan pa je tudi trg s po-
slovno stanovanjsko zgradbo 
v centru občine, kjer je na 
voljo osem stanovanj ter v 
pritličju tudi več poslovnih 
prostorov.«

Investicije se bodo očitno 
vrstile še naprej, saj je po be-
sedah župana že v pripravi 
projekt vaško gasilskih do-
mov v Mali vasi in v Tibolcih, 
pripravljajo se projekti za re-
konstrukcijo ceste skozi For-
min in ostale podravske vasi 
do Muretincev s kolesarsko 

stezo, pločnikom in javno 
razsvetljavo, v fazi pridobi-
vanja gradbenega dovoljenja 
pa je tudi namakalni sistem 
Gorišnica–Moškanjci–Zago-
jiči–Tibolci: »Ta projekt je 
razdeljen v dve fazi in za prvo 
bo kmetijsko ministrstvo pri-
spevalo 1,5 milijona evrov, 
občina pa bo pokrila stroške 
priprave dokumentacije.«

Sicer pa je gotovo ena naj-
bolj razveseljivih novic za 
Gorišničane ta, da se po dol-
gem čakanju končno začenja 
izgradnja novega vrtca s pe-
timi različnimi starostnimi 

in enim jasličnim oddelkom: 
»Res smo zelo dolgo čakali na 
sklep šolskega ministrstva za 
sofinanciranje, ki bo znašalo 
okoli 600.000 evrov, skupna 
vrednost vrtca z opremo vred 
pa je okoli 1,4 milijona evrov. 
V teh dneh je  stari vrtec že 
porušen, vrata novega vrtca 
pa se bodo za naše najmlajše 
odprla jeseni drugo leto,« je o 
zadnji začeti naložbi povedal 
župan Kokot, ki danes ob 18. 
uri vabi vse občane in občan-
ke na osrednjo slovesnost ob 
občinskem prazniku.

SM

Gorišnica � Ob 14. prazniku občine

Naložbeni ognjemet še ne bo ponehal
»Zase osebno, pa tudi v imenu občinskega sveta ter zaposlenih na občinski upravi lahko rečem, da smo z doseženim v minulem letu lahko 
zelo zadovoljni, saj smo uresničili vse začrtane naloge in cilje. Dokazali pa smo tudi, da smo kljub občasno različnim pogledom in stali-
ščem, ki se včasih pojavljajo na sejah, sposobni izpeljati tiste projekte, ki so v dobro občine in občanov,« je uvodoma v pogovoru pred 
letošnjim občinskim praznikom poudaril župan Jožef Kokot.
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Foto: SM

Center Gorišnice od letos dopolnjuje nova poslovno-stanovanjska stavba s tlakovanim trgom.

Foto: SM

Župan Jože Kokot: »Med finančno in izvedbeno najtežje projekte 
gotovo spada izgradnja kanalizacijske mreže, ki jo uspešno zaklju-
čujemo.«

Občankam in občanom ter svojim cenjenim strankam čestitamo ob
prazniku občine Gorišnica in se priporočamo s svojimi storitvami.



Svetnik Slavko Kosi je opo-
zoril, da bi lahko bili na ob-
činski upravi glede materiala 
v bodoče bolj varčni, saj si 
svetniki gotovo niso natanč-
no ogledali zajetnega mate-

riala, ki so ga dobili na dom. 
Tisti, ki pa so si ga, pa so opo-
zorili na več nepravilnosti v 
papirjih in dejstvo, da se pro-
jekti pišejo v tehniki »kopiraj 
prilepi« oziroma se na veliko 

prepisujejo in se pripravljav-
cem ne da niti pregledati, ali 
podatki ustrezajo naročniku. 
Z njim se je strinjal tudi žu-
pan Alojz Sok, ki je za po po-
čitnicah napovedal tudi sesta-
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Ormož � 25. seja občinskega sveta

Seja dolga 400 strani
Na 25. sejo občinskega sveta Ormož je vabil material, ki je obsegal okrog 
400 strani in tehtal celo kilo in 400 gramov. Po teh podatkih bi lahko kdo 
zmotno pričakoval, da so imeli ormoški svetniki na dnevnem redu kaj izje-
mnega, pa je šlo za bolj ali manj že znane reči, ki pa so bile tokrat podkre-
pljene z obilico materiala.
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Foto: zasebni arhiv

Po Ormožu se zadnje čase parkira precej divje. Kdo je pristojen, da na tem področju naredi red?

Tretja etapa ureditve ceste 
Destrnik–Gomilci, ki obsega 
dolžino 820 metrov, je vredna 
621.611,35 evra. Za izvedbo 
omenjene investicije si je ob-
čina Destrnik uspela zagoto-
viti precejšen delež sredstev 
tudi iz finančnega proraču-
na, tako delež občine znaša 
138.171,35 evra, dodatnih 
483.440 evrov pa bo prispe-
valo Ministrstvo za promet.

Izvajalec del, Cestno pod-
jetje Ptuj, je osnovni rok za 
dokončanje del – 30. Junij – s 
soglasjem občine podaljšalo 
do konca tega leta. Vzrok za 
podaljšanje je sprememba 
projekta, dvig nivelete ceste 
ter projektno nedorečena 
ureditev križišča pri gasil-
skem domu na Destrniku.

Ureditev ceste v širini 5,5 
m zajema izvedbo odvodnje 

meteornih vod, ureditev 
pločnika, javne razsvetljave 
in sanacijo vodovoda. Soča-
sno z omenjeno investicijo 
pa se izvaja tudi izgradnja 
fekalne kanalizacije. Dolžina 
glavnega voda je 620 metrov, 
pogodbena vrednost inve-
sticije 95.300 evrov, rok za 
dokončanje pa je skladen z 
ureditvijo ceste.

Dženana Bećirović

Foto: DB

Osnovni rok za dokončanje del je bil 30. junij.

Destrnik � Po novi cesti do konca leta

Z ureditvijo ceste 
nekoliko zamujajo
Osnovni rok za dokončanje del na cesti Destrnik–Gomilci, ki je bil posta-
vljen na 30. junij, je izvajalec Cestno podjetje Ptuj podaljšal za dodatnih 
šest mesecev. Po novi cesti naj bi se tako peljali najpozneje do konca 
tega leta.

Foto: zasebni arhiv

Takšen nered so pustili v prostorih stare šole na Humu za seboj obiskovalci maše za domovino.

nek vseh političnih opcij, na 
katerem naj bi se dogovorili 
za nekatere spremembe v po-
slovniku, da bi seje potekale 
hitreje, bolj gladko in z manj 
papirnatega materiala.

Kljub temu da je bilo ma-
teriala na kilograme, pa je 
nekaj manjkalo. Kosi je ob 
odločanju o porabi sredstev 
proračunske rezerve v letu 
2009 pogrešal specifikacijo, 
za katere cestne odseke bo 
denar uporabljen. Na splo-
šno odločiti, da gre denar 
iz rezerve za lokalne ceste, 
se mu je zdelo zelo netran-
sparentno. Kljub temu so 
svetniki predlog potrdili, saj 
jih je Boris Novak seznanil s 
podrobnostmi. V predlogu 
odloka o porabi sredstev pro-
računske rezerve je bilo spr-
va predvidenih 36.000 evrov 
za odpravo posledic neurja 
na lokalnih cestah. Skupaj z 
neto proračunskimi sredstvi 
v višini 50.000 evrov je bilo 
za sanacijo tako načrtovanih 
86.000 evrov. Ob zbiranju po-
nudb pa je najcenejši izmed 
devetih ponudnikov ponudil 
opraviti dela za 56.000 evrov. 
Zato so z amandmajem pre-
dlagali, da se razlika (30.000 
evrov) nameni za odpravo 
posledic neurja na javnih po-
teh. Večinoma gre za sanaci-
je plazov, ureditev dodatnih 
muld, meteorno kanalizacijo 
in podobno.

Kdo naj ukrepa na 
parkiriščih?

Med predlogi svetnikov 
občinskemu svetu in županu 
smo slišali pobudo za uredi-
tev Mestne grabe v predelu, 
ki je namenjen rekreaciji in 
prireditvam. Tam rekreativci, 
ki se jih v sončnih dneh zbe-
re tudi med 50 in 60, pogre-
šajo predvsem tekočo vodo, 
sanitarije, urejene klopi in 
poti. Kaj dosti najverjetneje 
ne morejo pričakovati, tako 
smo vsaj razbrali iz župano-
vega odgovora, ker se tačas v 
Mestni grabi ureja igrišče za 
odbojko na mivki in ker se še 
odplačujejo najeti krediti, s 
katerimi je bila pred leti ure-
jena odlična atletska steza, 
ki pa je ne želi nihče upra-
vljati. Župana v Mestni grabi 
moti predvsem nered, ki ga 
puščajo za sabo nevzgojeni 
uporabniki, ki se ne morejo 
navaditi na uporabo košev za 
odpadke. Slavko Kosi je opo-

zoril tudi na nered pri par-
kiranju, zlasti še je izpostavil 
neupravičeno parkiranje na 
parkirnih prostorih za inva-
lide, ki so večinoma zasede-
ni od neinvalidov. Župan je 
povedal, da bi nad tem lahko 
bolj bdela tudi policija, redar-
ske službe pa občina Ormož 
res še nima vzpostavljene in 
je po mnenju župana tudi ne 
potrebuje. Ob tem je povedal 
tudi to, da ima občina inšpek-
cijsko službo, ki pa menda 
ne deluje tako, kot je treba in 
občina nima nobenih meha-
nizmov, preko katerih bi to 
lahko uredili.

Ana Pevec je vprašala, kako 
daleč je postopek določitve 
občinskega praznika, saj je 
bil na to temo izveden raz-
pis, ki je že zaključen. Župan 
je odgovoril, da sta prišla v 
predpisanem roku le dva 
predloga, ki sta za občinski 
praznik predlagala datum ve-
zan na osamosvojitveno voj-
no in datum, povezan s prvo 
omembo mesta Ormož. Oči-
tno pa županovi podatki niso 
bili preveč natančni, saj je 
Pevčeva menda lastnoročno 
in pravočasno spisala še dva 
druga predloga za občinski 
praznik. Vsekakor naj bi bila 
to tudi spodbuda za začetek 
razprave o določitvi datuma 
občinskega praznika, ki ga 
Občina Ormož še nima.

Kdo je vlomil komu?
Bogomir Luci je opozoril 

na govorice, da naj bi bilo 
med mašo za domovino s 
kresovanjem, ki ga vsako leto 
pripravlja N.Si, vlomljeno v 
prostore humske šole, ki jih 
imajo v najemu članice PD 
Anton Trstenjak s Huma. Pri 
tem naj bi bilo uničenih ne-
kaj njihovih izdelkov, izginil 
naj bi tudi material, s katerim 
so izdelovale svoje znameni-
te rože iz papirja, obiskovalci 
pa naj bi za sabo pustili pre-
cejšen nered. Vprašanje je 
precej razburilo župana, ki je 
zatrdil, da ni moglo biti vlo-
mljeno v prostore, saj so ob-
činska last in jih nima nihče 
v najemu. Torej bi bilo veliko 
bolj natančno povedati, da 
omenjene izdelovalke cvetja 
iz krep papirja vdirajo v pro-
store, je bil odločen župan 
Sok.

Luci je župana pobaral 
tudi, ali se bo sedaj, ko je nek-
danji ormoški župnik tudi 

na višjestopenjskem sodišču 
v Mariboru obsojen na 5 let 
in pol zaporne kazni zaradi 
pedofilije, opravičil družini 
žrtve, ki jo je žalil v svojem 
pismu. Pred časom, ko je bil 
župnik priprt, je namreč Sok 
kot župan in poslanec poslal 
pismo vladi, v katerem se 
zavzema za obdolženega. Da-
nes župan Sok o tem ne želi 
govoriti, menda pa je želel le 
javno protestirati proti temu, 
kako se v javnosti prikazuje 
Ormož in Ormožane ter kako 
se jih zalezuje pri prihodu k 
maši. Luci s tem odgovorom 
ni bil zadovoljen in je župana 
opozoril, da pisma ni pisal 
kot privatna oseba, ampak kot 
župan bčine Ormož in posla-
nec. Pismo je bilo objavljeno 
v večini medijev, v njem pa je 
med drugim stalo tudi: »Ob-
tožba je naravno ostudna, 
realna storitev očitanega mu 
dejanja pa povsem neverje-
tna. Prišla je iz družine, kjer 
vlada alkohol in povsem neu-
rejene medsebojne razmere, 
in se nad njimi zgražajo celo 
tisti, ki ne hodijo v cerkev.«

Sledila je razprava dr. Kol-
maniča, ki je mnenja, da so 
občani zmedeni, ker nimajo 
natančnih informacij koliko 
je stalo financiranje Muzeja 
Ormož v preteklosti in koliko 
nas sedaj letno stane organi-
zacijska enota Ormož, Pokra-
jinskega muzeja Ptuj-Ormož. 
Župan je povedal, da so zna-
šali stroški muzeja leta 2006 
178.000 evrov, za letos pa je 
predvidenih 135.000 evrov. 
Pri tem je prišlo na dan tudi 
to, da sta občini Sv. Tomaž in 
Središče ob Dravi sicer sou-
stanoviteljici muzeja, se pa 
nista nikjer zavezali, da bosta 
plačevali kakšen delež.

Svetniki so potrdili tudi 
investicijska programa za 
ureditev grajske pristave ter 
za oskrbo s pitno vodo na ob-
močju Drave ter več DIIP-ov 
za javne poti – Velika Nede-
lja–Drakšl, Podgorci–Strjanci 
Ritmerk in odsek Litmerk. 
Svetniki so dali soglasje k 
imenovanju Nevenke Korpič 
za vodjo Pokrajinskega muze-
ja Ptuj-Ormož, Organizacijske 
enote Ormož, Cvetke Kocjan 
za nadomestno članico sveta 
zavoda Knjižnice F. K. Meška 
Ormož in Olge Ozmec za na-
domestno članico v svetu za-
voda Vzgojno-izobraževalni 
zavod Vrtec Ormož.

Viki Klemenčič Ivanuša



Je pa iz kar nekaj odgovo-
rov prvih mož podjetij raz-
brati, da je na njihovo izbiro 
dopusta ob oblici dela ven-
darle vplivala tudi letošnja 
recesija; marsikdo je tako 
svoje proste dni nekoliko 
skrajšal, nekateri med njimi 
pa so se počitnikovanju sko-
raj popolnoma odpovedali. 
Nekaj direktorjev je odgovor 
na naša vprašanja tudi zavr-
nilo, češ da je preživljanje 
dopusta njihova popolnoma 
zasebna zadeva, kar je sicer 
razumeti, vseeno pa se ob 
tem postavlja vprašanje, ali ni 
v ozadju morda bolj dejstvo, 
da si bodo privoščili prav ek-
sotičen dopust za nemajhne 
denarce, a je o čem takem 
dandanes pač že skoraj bo-
goskrunsko govoriti. Sicer pa 
je bila večina tistih šefov, ki 
so nam odgovorili na vpraša-
nja, glede porabe denarja kar 
precej skrivnostna.

Kakorkoli že – kjerkoli že 
kdo bo ali je na dopustu, naj 
se ima lepo in uživa – želja 
velja prav vsem, ne le direk-
torjem.

Andrej Klasinc, direk-
tor Term Ptuj: »Letošnje leto 
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Podravje � Kje in kako bodo dopustovali direktorji

Veliko šefovskih »žepnin« za proste 
dni bo ostalo na hrvaški Obali
V prejšnji petkovi številki našega Štajerskega tednika smo o letošnjem dopustovanju spraševali naše lokalne politike, tokrat pa smo ena-
ka vprašanja postavili direktorjem podjetij na širšem Ptujskem. In odgovori so dokaj podobni; večina vprašanih je namreč povedala, da 
bodo počitnikovali bolj kot ne za kratek čas, večinoma nekje ob Jadranu.

Foto: Črtomir Goznik

Hrvaška je še vedno najpogostejša izbira

ostalo smo v tem času po-
rabili tisoč evrov. Lahko pa 
rečem, da je meni osebno že 
sama služba 'dopust', saj vo-
dim eno najperspektivnejših 
podjetij v najlepšem mestu 
daleč naokrog.«

Miran Senčar, direktor 
podjetja Tenzor: »Dopust 

smo preživeli približno tako 
kot doslej, na Hrvaškem, kjer 
smo si zgradili tudi svoje po-
čitniško bivališče. Porabili 
smo okrog tisoč evrov. Sicer 
poletni dopust vedno pre-
živimo ob hrvaškem morju, 
bil sem že na vseh morjih po 
svetu, a tako lepega morja ni 
nikjer, kot ga ima Hrvaška. 
Kljub vroči politični situaci-
ji je počitnikovanje minilo 
brez posebnosti, nekih trenj 
ni čutiti. Mislim pa, da bo več 
pritiskov na Slovence čutiti 
po turistični sezoni.«

Vladimir Janžekovič, 
predsednik Območne obr-
tno-podjetniške zbornice 
Ptuj: »Teden dni bova z ženo 
preživela v Vodicah, kamor 
odhajava že pet let zapored 
in kjer se zelo dobro poču-
tiva. Daljšega dopusta si za-
radi dela v podjetju in ker 
sem predsednik zbornice, ne 
morem privoščiti. Z ženo pa 
načrtujeva, da bova ob morju 
preživela še dva podaljšana 

vikenda, enega v Portorožu, 
drugega v Makarski. Dopust 
skoraj vedno preživimo na 
Hrvaškem, napeti odnosi 
med državama na mojo izbi-

ro dopusta ne vplivajo. Od-

nosi se bodo morali tako in 

tako urediti. Skupaj z ženo 

bova na letošnjem dopustu 

porabila od 80 do 100 evrov 

na dan.«

Robert Čeh, direktor ptuj-

ske bolnišnice: »Poleti vedno 

dopustujem na Jadranu, kjer 
imajo moji sorodniki in prija-
telji hiše in apartmaje. Vmes 
pa bom nekaj časa preživel 
na motornem čolnu, ki sem 
ga najel od prijatelja. Koliko 
me bo natančno stal letošnji 
dopust, še ne vem, mislim 
pa, da ne prav veliko. Politič-
na situacija med Slovenijo in 
Hrvaško me v nobenem pri-
meru ne more odvrniti od 

dopusta na Hrvaškem, kjer 
imam veliko osebnih prijate-
ljev, s katerimi se tudi veliko 
šalimo na račun meje, to pa 
je tudi vse.«

Drago Klobučar, direk-
tor VGP Drava Ptuj: »Letošnji 

dopust bova z ženo prežive-
la v Izoli, kjer imamo stalno 
privezano tudi barko, s ka-
tero smo v prejšnjih letih 
v glavnem pluli po Jadran-
skem morju. Letos se bomo 
Hrvaški izognili in bomo v 
glavnem pluli po Tržaškem 
zalivu. Delno je na to našo 
odločitev vplivalo tudi stanje 
v odnosih med državama, 
incidenti se dogajajo, neka-
teri jih poskušajo narediti za 
normalne, kar se v prejšnjih 
letih ni dogajalo. Nekoč to ni 
bilo normalno stanje, dejstvo 
je, da so bile nekoč razmere 
boljše, kot so danes in smo 
bili Slovenci kot turisti tudi 
boljše sprejeti. Sicer pa sem 
se za drugačno opcijo leto-
šnjega dopusta odločil tudi 
zaradi službe, ker moram 
biti dosegljiv tudi avgusta. Za 
dopust bova z ženo porabila 
med 1000 in 1500 evrov.«

Tanja Tučič, vodja agenci-
je RE/MAX Poetovio nepre-
mičnine: »Letošnji dopust 
bo drugačen kot v prejšnjih 
letih, ne bo trajal 14 dni, ker 

se je nabralo veliko število za-

dev, ki jih bo potrebno rešiti. 

Lani smo dopustovali na Sar-

diniji, pred tem v Grčiji, še 

prej pa na Hrvaškem. Ker je 
letos sin na košarkarskih pri-
pravah v Srbiji, bomo del do-
pusta skupaj preživeli v Zlati-
boru. To bo v glavnih dopu-
stniških mesecih vse, morda 
bomo septembra lahko odšli 
tudi na katero od križarjenj, 
destinacije še nismo izbrali. 
Lani smo bili prvič, bilo je 
odlično, zato se bom za to 
obliko dopustovanja še kdaj 
odločila. Vidiš veliko, na teh 
ladjah te zelo razvajajo. Po 
navadi smo za dopust, za tri, 
porabili okrog 2500 evrov.«

Mag. Igor Horvat, regio-
nalni direktor RE/MAXA Slo-

sem z družino dopustoval 
na slovenski Obali v podpo-
ro domačemu turizmu, tudi 
sicer del dopusta vedno pre-
živimo v Sloveniji. Seveda pa 
ga prilagajamo najmlajšima 
članoma družine, ki zahte-
vata veliko svobode. Dopust 
je trajal celih osem dni in je 
bil zelo učinkovit. Za počitni-
ško hišico v kampu in za vse 

»Letos sem že bil na dopustu 
in s tem tudi izkoristil svoje 
dopustniške dni. Z družino 
smo se odpravili na sloven-
sko Obalo, natančneje v Por-
torož, kjer smo se en teden 
predajali dopustniškim užit-
kom. To je naša že stalna po-
čitniška destinacija, saj smo 
varčni in skromni in nismo 
vajeni zapravljati denarja za 
luksuzne počitnice. Tako bo 
preostanek poletja deloven, 
ker smo si na dopustu nabra-
li novo energijo.«

Branko Veselič, direktor 
Gradisa, Gradbeno podjetje 
Gradnje Ptuj: »Ker sem pred 

šestimi meseci nastopil funk-

cijo direktorja, sem že neko-

liko utrujen in komaj čakam 

letošnji dopust. Vsa leta do-

pustujemo na Hrvaškem, tudi 

letos ga bomo preživeli pri 

sosedih, izbrali smo kraj Pa-

klenico, kjer bomo ostali en 

teden, drugi teden pa bova 

z ženo preživela na parceli 

v Halozah, kjer imamo tudi 

manjši vinograd. Čeprav je v 

odnosih s sosednjo Hrvaško 

napeto, ne pričakujem, da 

odločamo za dopustovanje v 
Sloveniji oziroma v bližnjih 
destinacijah. Tudi prihod 
hčerkice delno vpliva na to. 
Letos smo bili krajši čas že na 
Hrvaškem, ker pa čez kakšen 
dober mesec dni pričakuje-
mo drugo hčerkico, se bomo 
bolj ali manj zadržali doma, 
v veselem pričakovanju. Ko 
sva še bila z ženo sama, sva 
si po navadi kupila le letal-
sko karto, vse drugo pa sva 
si poiskala na kraju samem, 
zato naju ti dopusti niso stali 
veliko. Tudi zdaj zneski, ki jih 
porabimo na dopustih, niso 
visoki.« 

Ivan Vogrin, direktor 
podjetja Vogrin Inženiring: 

Izvedeli smo tudi, da 
si je hrvaško primorje 
za letošnje dopusto-
vanje izbral celo naš 
premier Borut Pahor. 
Po poročanju hrvaških 
medijev je bil v začet-
ku tega tedna v okolici 
Umaga, skupaj s svojo 
prijateljico Tatjano in 
sinom Luko. Sicer to ni 
nič novega, znano je 
namreč, da imajo Ta-
tjanini starši v bližini 
Umaga počitniško hišo 
in Pahor z družino je 
tam redni poletni gost 
že okoli 10 let.

venije: »Odkar sem v tej služ-
bi, že med letom veliko po-
tujemo, zato se bolj ali manj 
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Turizem � Kam na dopust?

Turistične agencije ne beležijo upada 

Poletje, čeprav bolj deževno kot ne, je čas, ko si vsak, ki čez leto pridno dela, 
rad privošči dopust. Glede na finančne zmožnosti ga vsakdo preživi po svoje, 
sicer pa se večina ljudi še vedno najraje odpravi na morje. Če še ne veste, kam 
na dopust, vam bodo morda naslednji podatki v pomoč pri lažji izbiri kraja.

Odpravili smo se po ptujskih turističnih agencijah, kjer smo se pozanimali, katere 
destinacije so letos najbolj priljubljene. Seveda nismo mogli mimo vprašanja v zvezi z 
recesijo, zanimalo pa nas je tudi, kakšne so posledice nakupa turističnih aranžmajev 
na Hrvaškem glede na zaostrene odnose med državama.

Po besedah turističnih delavcev so letošnje poletje najbolj prodajane destinacije Tu-
nizija, Turčija in Grčija, še vedno pa tudi Hrvaška, predvsem južna Dalmacija. Za 
razliko od prejšnjih let opažajo, da je veliko zanimanja za slovensko obalo, ki je že 
precej zasedena. Posebej velikega upada obiska Hrvaške ni zaznati, kot smo izvedeli, 
ljudje sicer priznavajo svoje dvome o obisku Hrvaške, vendar se na koncu, v večini 
primerov, za dopustovanje vseeno odločijo, a se, kot že rečeno, raje odločajo za obisk 
Dalmacije in južneje kot za samo Istro. Poudarili pa so tudi, da ljudje po prihodu z 
dopusta ne poročajo o morebitnih zapletih v zvezi s političnim sporom Slovenija-Hr-
vaška.

V turizmu zaenkrat ne beležijo večjega upada prometa, ljudje se sicer, kljub recesiji, 
odpravljajo na dopuste, pri tem pa se raje poslužujejo cenovno ugodnejših paketov, 
najbolj so priljubljeni paketi last minute. Glede na minule tragične nesreče z letali 
smo povprašali tudi o nakupih letalskih vozovnic in morebiten upad obiska oddalje-
nih krajev, vendar, kot pravijo v turističnih agencijah, se ljudje kljub vsemu odločajo 
za oddaljene destinacije in omenjeni dogodki niso bistveno vplivali na odločitve v 
zvezi z dopustom.

Bolj delikatno kot vse ostalo je le vreme, za katerega upamo, da nam bo v drugi 
polovici julija bolj naklonjeno.

Patricija Babosek

Foto: Patricija Babosek

Najbolj priljubljene destinacije so letos Grčija, Turčija in Tunizija.

se nam bo kaj neprijetnega 
zgodilo. Dopust nas bo stal 
dobro povprečno slovensko 
mesečno plačo.«

Robert Šegula, direktor 
Tamesa: »Letošnji dopust 

sem že izkoristili. Bili smo 
deset dni v Zadru, porabili 
smo minimalno, bivali smo v 
zasebnem apartmaju. Daljše-
ga dopusta pa si že zaradi go-
spodarskega stanja, saj je po-
trebno biti stalno angažiran, 
letos ne moremo privoščiti, 
poleg tega pa v družini kma-
lu pričakujemo naraščaj.«

Slavko Janžekovič, direk-
tor KGZ Ptuj: »Letos sem že 

spomladi dopustoval teden 
dni z ženo v Egiptu, v Hurga-
di. Čez poletne mesece bom 
preživljal prijetne dni kar 
doma, na Mestnem Vrhu, kjer 
se bova z vnučkom namakala 
v bazenu, jeseni pa namera-
vava s soprogo še za kakšen 
teden nekam na morje, ne 
vem pa še, kam. Čisto možno, 
da bo to spet kje v Egiptu, ki 
je najina zelo priljubljena 
dopustniška destinacija. Na 
izbiro dopusta tako letošnja 
recesija ne vpliva, res pa je 
tudi, da nikoli ne izkoristim 
vseh dni za dopust; v prete-
klih 30 letih službe se je to 
zgodilo le enkrat. Sicer pa 
teden dni počitnikovanja 
v Egiptu stane okoli 1500 
evrov za dva, kar ni nobena 
skrivnost. Moj sanjski do-
pust, ki bi si ga želel enkrat 
uresničiti, verjetno bo to šele 
takrat, ko bom med upoko-
jenci, pa je polletno bivanje 
na otočju Galapagos.«

Marjan Janžekovič, di-
rektor Kmetijske zadruge 
Ptuj: »Letos sem dva tedna 

dopusta že izkoristil v začet-
ku julija, ko sva bila z ženo na 
Viru pri Zadru, kjer imamo 
svojo manjšo počitniško hiši-
co. Tako za dopustovanje ne 
porabiva veliko, kolikor pač 
stane tank goriva in cestnine. 
Upam, da nama bo služba do-
voljevala še nekaj dopustni-
ških dni, računava v drugi 
polovici avgusta, seveda pa 

bova spet na že omenjeni lo-
kaciji. Recesija ni vplivala na 
izbiro in čas dopusta, saj tudi 
sicer nimam nekih posebnih 
želja ali predstave o sanjskem 
dopustu. Z ženo sva včasih 
že potovala po svetu in si 
ogledala kar nekaj držav. V 
načrtu pa imava eno neizpol-
njeno željo, to pa je križarje-
nje s prekooceanko. Kdaj bo 
to, ne vem, vsekakor se mora 
splošna situacija v svetu in 
pri nas malo umiriti.«

Andrej Sajko, direktor 
Ptujske kleti: »Pravkar ste me 

ujeli na 10-dnevnem dopu-
stu, z družino sem na Malem 
Lošinju, kamor zahajamo že 
nekaj let, saj nam zelo odgo-
varja tako okolje kot klima 
in morje. Upam, da bo kaj 
dopustniških dni na voljo še 
avgusta, v načrtu pa imamo 
tudi kakšne izlete v sloven-
sko pogorje. O kakšnih ek-
sotičnih krajih in dopustih 
pa ne razmišljam, bil sem že 
marsikje, a mi nekako najbolj 
odgovarja Jadran. In na srečo 
smo z družinskimi člani ena-
kega mnenja, da je jadranska 
obala ena najlepših na svetu, 
zato bomo naše proste dni 
prav gotovo tudi v prihodnje 
še preživljali nekje ob obali.«

Milan Senčar, direktor 
Senčar, d. o. o.: »Letos me ne 

sprašujte o dopustu, ker ga 
ne bom koristil. Morda bom 
za kakšen konec tedna ali 
dva skočil le na otok Pag, kjer 
imata moja starša počitniško 
hišo, pa še to je vprašanje. 
Letošnja gospodarska in fi-
nančna kriza nam jo je pošte-
no zagodla, zato ni časa in ne 
možnosti za razmišljanje o 
dopustovanju, žal. Seveda je 
razlog za takšno stanje rece-
sija, ampak tudi sicer si ne bi 
privoščil bistveno drugačne-
ga dopustovanja, le več dni 
bi preživel s svojimi najbližji-
mi na Pagu.«

Robert Furjan, predse-
dnik nogometnega kluba 
Drava: »Na dopust se name-
ravam odpraviti že naslednji 
teden, kam pa, še ne vem za-
gotovo. Nekaj dni bova z Ur-

ško najbrž preživela na Pagu, 
kjer imava apartma, povsem 
možno pa je, da bova šla tudi 
kam v tujino. Od vseh krajev, 
ki sem jih obiskal, se mi je 
najbolj v spomin vtisnil tisti, 
ki sem ga preživel na Maldi-
vih, tako da mogoče greva 
tja. Recesija še zaenkrat na 
moj dopust ni vplivala, sicer 
pa mislim, da je pomembne-
je to, s kom dopust preživiš, 
in ne, kam greš. V vsakem 
primeru se oddiha veselim.«

Peter Srpčič, direktor 
Mestnega gledališča Ptuj: 

»Letos bom dopustoval sku-
paj z mojim dekletom na 
Hrvaškem; da sva se odločila 
za to bližnjo destinacijo, pa 
je predvsem vzrok okolišči-
na, da bo z nama letoval tudi 
majhen otrok. Ne bi mogel 
trditi, da je recesija vplivala 
na izbiro. Dopust me bo stal 
okoli 500 evrov na teden, kar 
je tudi nekako standard. Moj 
sanjski dopust pa nedvomno 
vključuje jadrnico, nekoliko 
bolj eksotično obalo ali pa 
odprti ocean in seveda sanj-
sko družbo, s katero bom pa 
letoval že letos, le da brez 
barke …«

Klavdija Markež, direk-
torica Ljudske univerze Ptuj: 

»Naša družina je letos že do-
pustovala, in sicer v Turčiji. 
Lahko bi trdila, da je recesija 
malo vplivala na naše dopu-
stovanje. Tudi ugodne cene 
so bile eden izmed razlogov, 
da smo izbrali Antalyo, vse-
kakor pa tudi prijetna klima, 
prijazni domačini, gostolju-
bje, idealni pogoji za otroke. 
Zmeraj izberemo katero od 
teh dežel, saj smo tam resnič-
no turisti, na Hrvaškem pa žal 
Slovenci. Za letošnji dopust 
smo zapravili kot približno 
vsa leta doslej, kot povpreč-
na štiričlanska družina.«

Albin Brencl, lastnik in 
prokurist podjetja AP Albin 
Promotion: »Letos zaradi 

posledic recesije in poslov-

nih obveznosti zame ne bo 

daljšega dopustovanja, eno-

stavno si tega ne bom mogel 

privoščiti. Upam pa, da bom 
lahko skočil kakšen vikend, 
recimo za dan ali dva, tudi na 
morje. Zato bi težko ocenil, 
koliko me bo to veljalo, zago-
tovo pa ne prek 1000 evrov, 
tudi sicer si za dopustovanje 
običajno ne privoščim nobe-
nega pretiravanja.

Krizni časi so povsod in ne 
morem reči, da jih ne čuti-
mo, še manj, da bi nas težave 
zaradi tega obšle, a prepričan 
sem, da jih bomo s skupnimi 
prizadevanji kolektiva prese-
gli ter da bomo po krizi spet 
ponovno normalno poslovali 
in delali. Kar pa se tiče mojih 
konjičkov, v prostem času sta 
to golf in muziciranje, letos 
pa še posebej igranje golfa, 
saj imamo hvala bogu dobro 
golf igrišče tudi čisto blizu 
nas, na nekdanji hajdinski 
gmajni.«

Andrej Žmauc, predse-
dnik Okrožnega sodišča na 
Ptuju: »Večji del poletnega 
dopusta bom v času sodnih 
počitnic letos preživel na Je-
zerskem, od koder si bomo 
privoščili kakšen izlet v naše 
lepe planine. Običajno del 
dopusta preživim tudi kje 
drugje in letos si bom ob 
koncu dopusta privoščil še 
potovanje z avtobusom v 
Pariz, ker si želim francosko 

prestolnico ogledati malo 
podrobneje, predvsem pa 
obiskati nekaj velikih ume-
tniških galerij in razstav v 
tem svetovnem mestu.

pusta zaradi obilice dela in 
priprav na 40. festival naro-
dno-zabavne glasbe, ki se bo 
zgodil konec avgusta. Do ta-
krat si bom morda vmes pri-
voščil le dva do tri dni in jih 
z ženo preživel v bližnjih ter-
mah, pa verjetno še kakšne 
tri ali štiri dni v gorah. Za ta 
dva nekajdnevna izleta bova 
s soprogo porabila do največ 
1000 evrov. Dopust v pravem 
smislu besede pa si bom pri-
voščil šele septembra. Takrat 
se odpravljam na večdnevno 
jadranje po Jadranu s prija-
telji, kar me bo stalo največ 
500 evrov. Finančna kriza ne 
vpliva prav veliko na letošnji 
dopust, saj ga vsako leto pre-
živimo približno enako, sicer 
pa bi bil moj sanjski dopust 
dolgo potovanje po Novi Ze-
landiji.«

Pripravili: 
MG , SM, DB, OM, PB

Za dopustovanje na Jezer-
skem predvidevam, da ne 
bom porabil več kot 20 evrov 
dnevno, in to za dve osebi, 
medtem ko me bo veljal izlet 
v Pariz okoli 500 evrov po 
osebi. Če pa bo vmes ostal 
še kakšen prost dan, se bom 
z veseljem posvetil mojima 
najljubšima konjičkoma, v 
prostem času najraje goba-
rim in berem knjige, to me 
po napornem delu na sodi-
šču najbolj sprošča. In na 
srečo je letos gobja sezona 
nekoliko boljša od lanske.«

Jože Bračič, direktor Ra-
dia-Tednika Ptuj: »Letos si v 
poletnih dneh ne bom ute-
gnil privoščiti pravega do-



Najprej so obravnavali za-
ključni račun občine za pre-
teklo leto, po katerem je pre-
sežek prihodkov nad odhod-
ki proračuna v višini 96.064 
evrov prenesen v proračun 
za leto 2009. Obravnavali 
so tudi letno poročila o iz-
vajanju gospodarske javne 
službe ravnanja z odpadki in 
o poslovanju za letno kopa-
lišče Ormož. Pri tem so po-
novili že večkrat slišano dej-
stvo, da je poročilo za bazen 
iz leta v leto negativno, kar je 
po mnenju Središčanov zlasti 
posledica ločenosti kopališke 
in gostinske dejavnosti na ba-
zenu. To so želeli že pred ča-
som oddati skupnemu ponu-
dniku storitev, vendar, kot je 

ugotovil Jurij Dogša, poseb-
ne energije v to niso vlagali. 
Zato so svetniki predlagali 
ustanovitev komisije, sesta-
vljene iz predstavnikov vseh 
treh občin, ki bi začela delati 
na reševanju problematike 
letnega kopališča.

Sprejeli so tudi investicij-
ski program modernizacije 
lokalnih cest Loperšice–Ša-
lovci–Vitan, cesta naj bi na 
osnovi ponudbe izvajalca 
stala okrog 730.000 evrov.

Obravnavani investicij-
ski program Oskrba s pitno 
vodo na območju Drave so 
sprejeli, so pa še vedno obža-
lovali, da vanj ni bilo mogoče 
vključiti 9,5 kilometrov dol-
gega voda Središče–Ormož, 

ki je pogosto v okvari in bi 
bil res potreben temeljite 
obnove.

V središki občini se pri-
pravljajo tudi na razpise, za 
katere upajo, da bodo obja-
vljeni v bližnji prihodnosti. 
Eden takšnih je tudi razpis 
za južno mejo, na katerega 
lahko kandidirajo projekti 
v 10-kilometrskem obmej-
nem pasu. Za to načrtujejo 
prijaviti cesto v Šalovcih v 
dolžini 3,4 kilometra, ven-
dar bi realizacijo premaknili 
v leto 2011, saj ima občina 
sedaj kar nekaj finančnih 
obveznosti in je vprašanje, 
če bi lahko sofinancirala še 
kakšen dodaten projekt. Kaj-
ti kljub temu da je levji delež 

sofinanciran s strani države, 
bi občina namreč morala pri-
makniti okrog 55.780 evrov 
lastnih sredstev. Svetniki so 
bili nad samo točko malo 
presenečeni, ko pa so dobi-
li pojasnilo, da se ta projekt 

izdeluje bolj na zalogo, da 
bodo imeli kaj vzeti iz pre-
dala, če bo potrebno, so se s 
predlaganim strinjali.

Pri tem je prišlo tudi do 
vprašanja, koliko je v resnici 
prebivalcev občine Središče 
ob Dravi. V vsakem doku-
mentu je namreč drugačna 
številka, odvisna od tega, od 
kod pripravljavec dokumen-
ta črpa podatke. Svetniki so 
se malo šalili, da vsak na svo-
jem koncu hitro preštejejo 
občane, vendar tudi to ni več 
tako preprosto. V Središču se 
namreč veselijo precejšnjega 
prirasta mladih krajanov in 
tako je občinski svet potrdil, 

da se za dobo enega leta v 
središkem vrtcu doda še ena 
skupina. To bo sicer pomeni-
lo več stroškov za občino, saj 
bo treba zaposliti dodatne 
kadre. Kljub temu pa so zelo 
zadovoljni, saj so pred časom 
uvedli zajetno pomoč za vsa-
ko rojstvo v njihovi občini in 
tako tudi na čisto konkreten 
način pokazali, da si želijo 
več prebivalcev in da je vsak 
malček v njihovi skupnosti 
zares dobrodošel. Odločili 
so, da se zaradi velikega vpi-
sa formira dodatna skupina 
za najmlajše starostno obdo-
bje od 1. do 3. leta.

Viki Klemenčič Ivanuša

Na 28. seji seta MO Ptuj pa 
je na ta problem ponovno 
opozorila svetnica SDS Hele-
na Neudauer, ki je tudi pre-
dlagala, da se lastnike psov 
javno pozove na spoštovanje 
določil odloka in s tem na ob-
zirnost ter spoštovanje do so-
sedov in občanov, pripravijo 
pa naj se tudi podatki o tem, 
koliko lastnikov psov je bilo 
že kaznovanih od uveljavitve 
odloka, ker pasjih iztrebkov 
niso odstranili oziroma koli-
ko jih je bilo tudi opozorje-
nih.

Iz odgovora, ki so ga pri-
pravile Majda Murko, Sa-
bina Jupič in Jožica Težak 
iz medobčinske inšpekcije 
in redarstva, izhaja, da se in-
špekcijski nadzor v tem delu 
odloka o javnem redu v MO 
Ptuj redno izvaja, tako na 
javnih površinah kot ob spre-
hajalnih poteh v četrtnih sku-
pnostih. V vseh primerih, ko 
medobčinska inšpekcija ali 
redarstvo opazi pasje iztreb-
ke, opozori lastnika psa, da jih 
odstrani. V mnogih primerih 

pa ne morejo ustrezno ukre-
pati, ker psi po mestnem sre-
dišču in po zelenicah tekajo 

brez lastnikov. Medobčinska 
inšpekcija in redarstvo redno 
sodelujeta tudi z izvajalcem 

Foto: Črtomir Goznik

Trenutno je na Ptuju nameščenih pet smetnjakov za pasje iztrebke, eden v Trstenjakovi ulici, po dva 
pa v Mestnem parku in v Ljudskem vrtu. Še v tem mesecu pa se bodo skušali dogovoriti o tem, da 
bi podobne smetnjake namestili tudi v starem mestnem jedru. Bolj kot njihova nabava je problem, 
kje jih namestiti. 
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Ptuj � Izvajanje Odloka o javnem redu v mestni občini

Smetnjaki za pasje iztrebke 
kmalu tudi v mestnem jedru
V ptujskem mestnem svetu je bilo danih že več opozoril v zvezi z izvajanjem določbe odloka o javnem redu in miru v MO Ptuj, 
ki prepoveduje puščanje iztrebkov domačih živali na javnih površinah in drugih mestih, s ciljem varovanja zdravja in čistoče.

Središče ob Dravi � 22. seja občinskega sveta

Dodaten oddelek za vrtec
V Središču ob Dravi se je v torek sestal občinski svet in obravnaval 11 točk dnevnega reda, nekate-
re med njimi smo srečali že na sejah ostalih dveh ormoških občin in o njih tudi poročali.

Foto: vki

Seji občinskega sveta je tokrat prisostvovala tudi predsednica nadzornega odbora Slavica Mlinarič.

Foto: vki

Saj ni čudno, da imajo v Središču toliko otrok, če pa imajo zaposlenih toliko štorkelj. Te na sliki so le 
del štorkeljske populacije, gnezdo je tudi na Grabah in še kje v občini. Ni pa znano, ali je ta močna 
prisotnost štorkelj tudi eden načrtovanih uspešnih občinskih ukrepov za dvig natalitete ...

javne službe, Komunalnim 
podjetjem, in ga v primerih, 
ko lastniki psov niso znani, o 

tem takoj obvestita, da z jav-
ne površine odstrani pasje 
iztrebke.

Globa je za zdaj le 
grožnja

Če lastnik pasjih iztrebkov 
za svojo živaljo ne odstrani, 
je po odloku zagrožena globa 
41,73 evra. Lastnikov psov pa 
še niso kaznovali, izrekli so 
jim zgolj ustna in pisna opo-
zorila. Ustno so tako opozo-
rili okrog 50 lastnikov psov, 
pisnih opozoril pa je bilo 20. 
Stanje se po opozorilih izbolj-
šuje, vsaj tako ugotavljajo pri 
rednem nadzoru. Ker pa šte-
vilo domačih živali narašča, 
se bodo aktivnosti nadzora 
medobčinske inšpekcije in 
redarstva povečale. Posebno 
pozornost pa bodo posvetili 
območju starega mestnega 
jedra, kjer se živali pogosto 
gibljejo brez lastnikov, tudi 
zato, da bi na problematičnih 
lokacijah Komunalno pod-
jetje pogosteje čistilo. Petim 
smetnjakom za pasje iztrebke 

s primerno opremo, eden je 
v Trstenjakovi ulici, po dva pa 
v Ljudskem vrtu in Mestnem 
parku, naj bi se še letos pri-
družili novi. O tem bo tekla 
beseda v oddelku za javne go-
spodarske službe, investicije, 
kakovost in gospodarstvo MO 
Ptuj še v tem mesecu, name-
stili pa naj bi jih na območju 
starega mestnega jedra. Bolj 
kot nakup so v tem trenutku 
problematične lokacije, kje 
jih namestiti. Kljub temu da 
se tudi veliko naredi na pre-
ventivi, na osveščanju lastni-
kov, da so dolžni za svojimi 
ljubljenci počistiti, se veliko 
lastnikov še požvižga na dolo-
čila odloka in na to, da s svo-
jim neodgovornim početjem 
ogrožajo zdravje ljudi, še po-
sebej pa najmlajših, če vodijo 
svoje živali na otroška igrišča 
in v peskovnike. V medobčin-
ski inšpekciji in redarstvu pa 
se tudi zavedajo, da vsega ni 
mogoče rešiti le z nadzorom, 
največ lahko naredijo lastniki 
psov, ki bodo za svojimi lju-
bljenčki čistili, ne da bi jih 
na to moral nekdo opozoriti. 
Opozorila pa bi kazalo izreči 
tudi vsem, ki še vedno vodijo 
svoje živali na toaleto na sta-
ro mestno pokopališče, in to 
kljub ustreznim znakom o 
prepovedi tega početja. Res 
je sicer, da so ga pri vstopu 
s Tihe poti odstranili, kar pa 
njihovega početja ne opravi-
čuje, saj gre za prostor spomi-
na, kjer se kaj takega sploh ne 
bi smelo dogajati, na vstopu 
iz Volkmerjeve pa ga še niso 
uspeli izbrisati.

MG



Na delovnem pogovoru v 
uradu predsednika republi-
ke so sodelovali Rastko Plo-
hl, predsednik Neodvisnih 
sindikatov Slovenije (NSS) 
in podpredsednik Pokrajin-
skega ekonomsko socialnega 
sveta za Spodnje Podravje 
– PESSSP; Jože Kos Grabar, 
eden od treh predstavnikov 
Častnega sveta Družbenega 
gibanja Skupnost (DGS); Ivan 
Cencelj, predsednik Društva 
nezaposlenih in socialno 
ogroženih Slovenije (DN-
SOS); Tomaž Ogrin, predse-
dnik stranke Zeleni Progres; 
Franc Černagoj, predsednik 
Zelene Stranke ter Vojko Ko-
gej, novinar podpisnic Rožni-
ške deklaracije. 

Kot nam je pojasnil Ptujčan 
Rastko Plohl, je bil namen 
obiska v Uradu predsednika 
RS predstaviti Rožniško de-
klaracijo in osrednja priza-
devanja njenih podpisnic s 
ciljem, da predsednika sezna-
nijo z vsebino Rožniške de-
klaracije v času, ko tudi sicer 
potekajo pogovori o nujnosti 
nekaterih sprememb Ustave 
Republike Slovenije.

Po Plohlovih besedah so 
med skoraj dveurnim vse-
binsko izčrpnim pogovorom 
predstavniki podpisnic Ro-
žniške deklaracije z Magdale-
no Tovornik izmenjali vrsto 

stališč in pogledov do aktu-
alnih dogodkov in stanja v 
domovini ter ugotovili, da se 
glede ocenjevanja družbenih 
razmer v državi v zadnjih 15 
letih in glede razlogov ter 
ciljev Rožniške deklaracije v 
marsičem strinjajo tudi v dr-
žavnih organih.

Predstavniki podpisnic 
Rožniške deklaracije so v po-
govoru izpostavili predvsem 
potrebo po novi, boljši druž-
beni ureditvi v Sloveniji, opo-
zorili so na strateške napake 
slovenske politične elite po 
letu 1991 in alternative druž-
beno-sistemskega razvoja ter 
na ključne vrednote, ki bi jih 
bilo treba v slovenski družbi 
uveljaviti. Ob tem pa so opo-
zorili tudi na težavne gospo-
darske in socialne razmere 
v naši družbi, ki so v mnogo 
čem posledica svetovne go-
spodarske krize, v mnogih 
primerih pa posledica mani-
pulacij posameznih lobijev in 
lastnikov kapitala, zaradi če-
sar je položaj zaposlenih vse 
bolj problematičen, posledič-
no pa je vse več brezposelnih 
in socialno ogroženih ljudi. 
Opozorili so tudi na nujnost 
večje skrbi do varstvene in 
okoljske problematike, na 
problematičen položaj slo-
venske znanosti, ki povzroča 
odhajanje strokovnih kadrov 

v tujino, ter na nekatere pro-
tikrizne ukrepe. Magdalena 
Tovornik je ob koncu sogo-
vornikom zagotovila, da bo z 
vsebino pogovorov podrob-
neje seznanila predsednika 
dr. Danila Türka ter da bo 
urad predsednika s podpisni-
ki rožniške deklaracije ostal 
tudi nadalje v tvornem stiku.

Predsednik Neodvisnih 
sindikatov Slovenije Rastko 
Plohl je ob tem pojasnil, da 
vidijo kot organizacija delav-
cev, ki so zaposleni pretežno 
v industriji, v Rožniški dekla-
raciji 2008 načelo enakoprav-
nosti dela in kapitala, kar po-
meni odpravo mezdnih od-
nosov in uvedbo partnerstva 
med lastniki kapitala in med 
delavci, kot lastniki osebnega 
znanja in delovnih sposob-
nosti ter na osnovi tega tudi 
pravičnejšo delitev vsega 
ustvarjenega.

Zato si prizadevajo za čim-
prejšnjo spremembo ustave, 
tako da bi lahko uvedli la-
stninski pluralizem in eko-
nomsko demokracijo in sicer 
z novimi oblikami lastnine, 
kot je lastništvo nad indivi-
dualnim znanjem in delovno 
sposobnostjo, po njihovem 
mnenju pa bi ponovno mo-
rali uvesti tudi družbeno in 
skupno lastnino v sožitju z 
zasebno lastnino.

In kako bodo vse to 
dosegli?

»Blaginjo za vse ob polni 
zaposlenosti vidimo preko 
dosledne uresničitve pravi-
ce do dela, preko pravične 
delitve ustvarjenega in preko 
lastninske prerazporeditve, 
vse na osnovi vzpostavitve ta-
kšnega gospodarskega samo 
oskrbnega sistema, ki bo na-
vedeno omogočil. Zagovar-
jamo samooskrbo družbe s 
prehrano iz lastnega kmetij-
stva in prehrambne industri-
je, z maksimalno energetsko 
samooskrbo in oživitvijo ter 
vzpostavitvijo gospodarstva 
osnovnih življenjskih izdel-
kov, do stopnje, ki bo nudila 
varno preživetja naše sku-
pnosti, četudi se svet okrog 
nas podre.

Vsekakor menimo, da so 
izjave najvišjih predstavnikov 
OECD o zmanjšanju najnižjih 
plač in posledično pokojnin 
naravnost smešne in celo 
ponižujoče, saj se vsakič, ko 
mednarodne ustanove kaj 
predlagajo, to običajno slabo 
konča za delavce. Mi hočemo 
živeti bolje in naša domovina 
nam lahkot to omogoči brez 
tujega vmešavanja,« je pouda-
ril Rastko Plohl.

M. Ozmec

Pri prevzemu pšenice se 
ne bodo upoštevali stroški 
prevzema in kala, prav tako 
kmetje ne bodo obremenjeni 
s stroški analize, bo pa odštet 
strošek morebiti potrebnega 
sušenja.

Krmno pšenico bo KZ 
odkupovala na prevzemnih 
mestih Perutnine Ptuj v Dra-
žencih ter lokaciji Agrokom-
binata v Mariboru. Krušno 
pšenico vseh treh kvalitetnih 
razredov pa bodo kmetje lah-
ko odpeljali bodisi na odku-
pno mesto v Mlin Korošec v 
Zabovcih ali pa v mariborsko 
podjetje Intes.

»Cena za A-kvalitetni ra-
zred pšenice je določena in 
znaša 150 evrov za tono, za 
B-razred je dogovorjena cena 
135 evrov za tono, za C-razred 
krušne pšenice pa 120 evrov 
za tono. Cene morebiti po-
trebnega sušenja pa določajo 
na odkupnih mestih, pač po 
cenikih podjetja,« je povedal 
Marjan Janžekovič, ki tudi za-
gotavlja, kot smo že poročali, 
da bo KZ pridelovalcem vso 
odkupljeno pšenico plačali 
v roku 30 dni od dneva pre-
vzema.

Imajo pa vsa odkupna me-
sta dva skupna pogoja pre-
vzema, in sicer, da ima lahko 
pšenica največ 14 % vlage, v 
nasprotnem primeru je po-
trebno sušenje, drugi skupen 
pogoj pa je ta, da se za prime-
si nad 2 % v ustreznem od-
stotku zmanjša teža pripelja-
ne pšenice. Parametri kvalite-
te krušne pšenice, po katerih 
se slednja uvršča v enega od 
treh kvalitetnih razredov, pa 
so malenkostno različni na 
obeh odkupnih mestih v Za-

bovcih in Mariboru; podrob-
nejše informacije pa lahko 
vsi zainteresirani dobijo na 
sedežu KZ.

KGZS poziva vlado, 
naj se izreče za 
naravno nesrečo

Da letos ni pričakovati zelo 
kvalitetne letine pšenice, ni 
nobena novost; vprašanje je 
le, koliko je bo, če sploh kaj, 
v A-razredu. Krivdo za takšno 

stanje letos nosi nestanovi-
tno in deževno vreme. Pred-
sednik Kmetijsko-gozdarske 
zbornice Ciril Smrkolj je tako 
že sredi tega tedna pozval 
vlado, da naj takšne razmere 
opredeli kot naravno nesre-
čo. »Evropska direktiva pra-
vi, da je dež, če za več kot 30 
odstotkov zmanjša pridelek, 
tudi lahko naravna nesreča, 
ne samo toča in suša in po-
dobno,« je pojasnil predse-
dnik Smrkolj ob ugotovitvi, 
da naj bi letošnje deževje 

povzročilo izpad od 20 do 
60 % načrtovanega prihod-
ka.

V Pomurju so imeli kmetje 
po oceni kmetijsko svetoval-
ne službe zasejanih z ozimni-
mi žiti 24.145 hektarjev povr-
šin. »Od vseh teh površin si 
upamo napovedati katastro-
falno slabo letino, saj kar ni 
vzela toča, pobira sedaj voda 
in bolezni,« so poudarili v 
zbornici in dodali, da bo do 
velike škode prišlo tudi v vi-
nogradih in sadovnjakih. Na 

območju Ljubljane je bila že-
tev zaradi neprestanih pada-
vin onemogočena, tako da so 
se bolezni pojavile na vseh 
njivah. V zbornici ocenjujejo, 
da so kmetje poželi 20 % njiv 
z ječmenom, pšenica, tritika-
la in rž, ki so bili namenjeni 
za predelavo zrnja, pa še ča-
kajo na žetev. Požeti pridelki 
so zelo slabe kakovosti, ne-
primerni za prehrano ljudi. 
Ob uporabi za prehrano ži-
vali pa zbornica opozarja, da 
se zaradi mikotoksinov lahko 
pojavijo težave s kakovostjo 
mleka.

Tudi pri nas, v širšem Po-
dravju, je po oceni zbornice 
stanje žit in drugih nepožetih 
posevkov zelo problematič-
no. Doslej so kmetje poželi 
ječmen na približno 75 od-
stotkih površin, oljno ogršči-
co na približno 60 odstotkih 
površin, medtem ko se žetev 
pšenice zdaj šele začenja. Na 
območju Celja se žetev prak-
tično ni niti še začela, požete 
je zgolj nekaj malega oljne 
ogrščice. Ponekod so pred-
vsem zgodnje pšenice priče-
le s kalitvijo semen v klasu.

SM
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Kmetijstvo � Žetev pšenice je v teku

Odkupne cene od 100 do 150 evrov za tono
Sredi tega tedna, ko je na podravskih poljih zrele pšenice že bilo videti prve videti kombajne, je bila končno postavljena tudi odkupna cena za vse razre-
de pšenice. Kot je povedal direktor ptujske kmetijske zadruge Marjan Janžekovič, bo cena krmne pšenice 100 evrov za tono, medtem ko se bo krušna 
pšenica plačevala od 120 do največ 150 evrov po toni.

Ljubljana � Podpisniki Rožniške deklaracije v uradu predsednika republike

Za novo, pravičnejšo družbeno ureditev!
Predstavniki podpisnikov znamenite Rožniške deklaracije 2008 so bili v torek, 7. julija, na delovnem obisku v uradu predsednika republike Slovenije 
Danila Türka. V imenu odsotnega predsednika jih je sprejela in se z njimi pogovarjala Magdalena Tovornik, veleposlanica in svetovalka predsednika 
za politična vprašanja.

Foto: M. Ozmec

Podpisniki Rožniške deklaracije zagovarjajo samooskrbo družbe 
s prehrano iz lastnega kmetijstva in prehrambne industrije, z ma-
ksimalno energetsko samooskrbo ter oživitvijo in vzpostavitvijo 
gospodarstva osnovnih življenjskih izdelkov.

Foto: SM

Žetev pšenice se je v teh dneh v Podravju že začela, cene pšenice so znane.



K letošnjemu spomladan-
skemu roku splošne mature 
se je na 88 šolah po Sloveniji 
prijavilo skupno 10.536 kan-
didatov, izpitov pa se je ude-
ležilo 9.221 kandidatov, kar je 
nekoliko manj kot lani. Kan-
didati so maturo opravljali iz 
35 maturitetnih predmetov.

Od 7.889 kandidatov, ki so 
uspešno zaključili četrti le-
tnik gimnazije in so splošno 
maturo opravljali prvič, jih je 
izpite uspešno opravilo 7.244 
ali 91,82 odstotka, kar je pri-
merljivo z lanskim letom, ko 
je bilo uspešnih 92,86 odstot-
ka.

Po podatkih Državne ko-
misije je splošno maturo v ce-
loti ponovno opravljalo 248 
kandidatov, od tega jih je bilo 
uspešnih 37. 

Najnižje število točk pri 
uspešno opravljeni splošni 
maturi je 10, najvišje pa 34. 
Kandidati, ki predmete opra-
vljajo samo na osnovni ravni, 
lahko zberejo največ 28 točk, 
če vse opravijo z najvišjo oce-
no. Kandidati, ki zberejo 30 
do 34 točk, so opravili vsaj en 
izpit tudi na višji ravni zah-
tevnosti.

Državna komisija za splo-
šno maturo je tudi letos dolo-
čila, da prejmejo maturitetno 
spričevalo s pohvalo kandida-
ti, ki so bili ocenjeni s 30 do 
34 točkami. Letos je takšnih 
maturantov 379, najvišji mo-
žni splošni uspeh (34 točk) 
pa je letos doseglo 33 kandi-
datov. Med njimi je tudi ma-
turantka ptujske Gimnazije 
Neža Muhič.

Sicer pa splošni uspeh kan-
didatov, ki so prvič opravljali 
splošno maturo po končanem 
četrtem letniku gimnazije in 
jo opravili, v povprečju kaže 
19,69 točke.

Državna komisija za splo-
šno maturo je izrazila zado-
voljstvo ob rezultatih, dose-
ženih v spomladanskem iz-
pitnem roku, saj ti potrjujejo 
ustrezen trend uspešnosti 
kandidatov. Ocenila je tudi, 

Previdno!

Previdnost tudi v času počitnic ni odveč, saj lah-
ko brezskrbnost povzroči manj veselo obdobje brez 
šole ali vrtca. Nepremišljena vihravost in razposaje-
na nepozornost sta pogosta vzroka neljubih situa-
cij, tudi poškodb na počitnicah. Seveda je prav, da se 
otroci navadijo odgovornosti in samostojnosti, tudi 
čas brez nadzora odraslih je pomemben sovzgojitelj 
in učitelj otrok. S pomočjo poučnih slikanic iz zbir-
ke Previdno založbe Grlica bodo najmlajši lažje in 
odgovorno zakoračili v prometni vrvež ali pa dou-
meli nevarnosti, ki so jim lahko izpostavljeni tudi v 
sicer varnem zavetju domačega okolja.

Zbirka Previdno je prevedena serija avtorice 
Clarie Llewelyn in ilustratorja Mika Gordona. Slika-
nice štejejo dvaintrideset strani, na trideseti strani 
so Napotki za starše, vzgojitelje in učitelje, kjer pou-
darjajo, da je knjiga namenjena otrokom od petega 
do sedmega leta, ko naj se otroci naučijo običajev, 
določenih družbeno sprejetih pravil in načinov ve-
denja, da se znajo varovati ter si zapomnijo, da jim 
bodo poleg staršev v določenih kočljivih situacijah 
lahko pomagali tudi drugi ljudje. Stran enaintri-
deset je naslovljena Primeri, ki so opisani v knjigi. 
Knjige so humorno, zelo zabavno in dinamično, 
skoraj karikirano, po malem stripovsko ilustrirane, 
besedilo pa je kratko in jedrnato ter vzpodbuja k 
aktivnemu razmišljanju in pogovarjanju mladega 
bralca ali poslušalca. Iz slikanic veje vsa otroška 
razposajenost in nebrzdanost, besedilo pa direktno 
nagovarja mladega bralca.

Ob vodi začenja z razmišljanjem, kako fino se je 
igrati v banji, čofotati po lužah in skakati v bazen. 
Ilustracije prikazujejo navdušene otroke pri zabav-
nih vodnih dejanjih. Naslednja stran, ki je pravza-
prav obojestranska ilustracija, pa bralca sprašuje: 
Toda, ali se ti je kdaj zgodilo, da si padel v vodo in se 
skoraj utopil? Slika prikazuje zalivček, ladjico, štiri 
zaprepadene malčke, ki opazujejo očeta, kako dvi-
ga iz vode za zrakom hlastajočo deklico. Naslednja 
slika prikazuje mulčke v akvariju. Ti opazujejo raz-
lične podvodne in obvodne prebivalce. Ob slikah je 
zapisano, da imajo nekatere živali sposobnost zelo 
dolgega zadrževanja diha, tega pač ljudje ne zmo-
remo. Kar pomeni, da zna biti voda zelo, zelo ne-
varna. Sledijo slike iz domačega okolja, kjer je voda. 
In kjer je voda, je lahko za otroke tudi nevarno. Na 
malčke je treba paziti v kopalnici ali ob domačem, 
majhnem napihnjenem bazenu. Tudi okrasni rib-
nik je treba pokriti z mrežo, če je v bližini plazeče 
se dete. Nepredvidene situacije tudi odraslega spo-
mnijo, da sta lahko še taka plitvina in celo majh-
na količina vode usodni za majhnega neplavalca. 
Naslednje strani slikanice so namenjene kulturi in 
vedenju v javnih kopališčih in na morski obali. Zelo 
pomembno je opozorilo, ki pravi, da otrok z obro-
čem ali drugim plavalnim pomagalom, nikoli ne 
sme plavati čisto sam ali se oddaljiti od varne bliži-
ne kopnega. V knjigi je pojasnjeno tudi čolnarjenje, 
igranje ob potokih, spoštovanje oznak ob tekočih in 
stoječih vodah …

V zbirki Previdno (prevod Sabrina Žgajnar 
Meze) so še knjige: Na cesti, Doma, Zunaj. Zbirko, 
ki ne zahteva veliko bralnega časa, ki je nazorna in 
zabavna, zelo priporočam vsem, ki želite otrokom 
varne in zabavne, a tudi samostojne počitniške 
dni.

Bodite dovolj previdni in prijetne poletne dni že-
lim.

Liljana Klemenčič
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Tednikova knjigarnicaSlovenija � Znani rezultati spomladanskega roka mature

Na Ptuju šest zlatih maturantov
Kandidati, ki so v spomladanskem roku opravljali splošno maturo, so končno dočakali rezultate. 
Na Ptuju je bil uspeh zelo dober, od skupaj 293 kandidatov jih je maturo uspešno izdelalo kar 253, 
pri čemer so gimnazijci dosegli 93-odstotni uspeh, medtem ko je na ptujski Ekonomski šoli Ptuj 
maturo uspešno zaključilo 60 odstotkov kandidatov.

V slovenskih regijah se je splošne mature udeležilo:

Regija Število kandidatov

Pomurska regija 410

Podravska regija 1.439

Koroška regija 255

Savinjska regija 1.007

Zasavska regija 129

Spodnjeposavska regija 237

Jugovzhodna Slovenija 615

Osrednjeslovenska regija 3.089

Gorenjska regija 878

Notranjsko-kraška regija 174

Goriška regija 574

Obalno-kraška regija 414

Foto: DB

Letos je splošno maturo v spomladanskem roku opravljalo skupaj 9.221 kandidatov. 

da sta zahtevnost in težavnost 
letošnjega spomladanskega 
dela splošne mature povsem 
primerljivi z zahtevnostjo in 
težavnostjo v preteklih letih. 

Gimnazijci ponovno 
blesteli

Kandidati, ki so splošno 
maturo v spomladanskem 
roku opravljali na Gimnaziji 
Ptuj, so letos dosegli 93-od-
stotni uspeh. Skupaj je matu-
ro opravljalo 249 kandidatov, 
od tega 55 zunanjih. Letos so 
imeli šest zlatih maturantov, 
ti so Neža Muhič, Gregor Bo-
čič, Janez Mohorko, Eva Ban-
ko, Jasna Levanič in Aljoša 
Slameršak.

Boljši uspeh od lanskega 
pa so letos dosegli na ptujski 
Ekonomski šoli. K splošni ma-
turi je pristopilo 44 dijakov, 
uspešno jih je izdelalo 26, s 
čemer uspeh znaša 60 odstot-
kov. »Rezultat je na prvi po-
gled nezadovoljiv, čeprav je 
višji kot lani. Vedeti moramo, 

da se na našo šolo vpisujejo 
tudi dijaki z dobrim uspehom 
in z nižjimi ocenami iz matu-
ritetnih predmetov, kar pa je 
v zahtevnem maturitetnem 
programu težko nadomestiti. 
Naši učitelji se trudijo in dija-
kom nudijo tudi dopolnilni 
pouk. Izvajanje pouka redno 
nadzorujem in organiziram 
dodatne ure za ponavljanje 
in utrjevanje snovi pri matu-
ritetnih predmetih. Mnogo 
dijakov je uspešnih, denimo 
pri biologiji ne samo pri po-
uku, temveč tudi na različ-
nih tekmovanjih, v projektih 
šole, še zlasti v mednarodnih 
projektih, kar doprinese mla-
demu človeku vrsto veščin in 
kompetenc za študijsko in po-
klicno kariero. V prihodnjem 
šolskem letu se prijavljamo 
na projekt pilotne strokovne 
šole za prenovo programa 
poklicne gimnazije in meni-
mo, da bo to pozitivno vpliva-
lo na višjo uspešnost dijakov 
v strokovni gimnaziji na naši 
šoli,« je dejala ravnateljica 
mag. Branka Regvat Kampl. 

Jesenski rok se 
začne 24. avgusta

Kandidati z eno ali dvema 
negativnima ocenama bodo 
lahko v naslednjih rokih 
splošne mature opravljali 
popravne izpite iz negativno 
ocenjenih predmetov, kandi-
dati s tremi ali več negativni-
mi ocenami pa bodo morali 
ponovno opravljati maturo v 
celoti.

Kandidati so se k jesen-
skemu roku splošne mature 
morali prijaviti na šoli, naj-
kasneje naslednji dan po raz-
glasitvi rezultatov, 14. julija. 
Pisne izpite bodo opravljali 
med 24. in 29. avgustom, do 
2. septembra pa bodo šole iz-
vajale tudi ustne izpite. Z re-
zultati jesenskega roka splo-
šne mature bodo kandidati 
seznanjeni 16. septembra, s 
pomočjo svoje šifre pa si jih 
bodo lahko istega dne od 5. 
ure zjutraj ogledali tudi na 
spletu.

Dženana Bećirović



To je bil dogodek, ki ga je 
bilo treba proslaviti in župan 
Alojz Sok je prekinil sejo občin-
skega sveta, da je lahko sprejel 
mlade maturante, njihove 
starše in profesorski zbor gi-
mnazije. Mladim je čestital za 
njihov uspeh in zaželel, da bi 
jim tudi 23. julij prinesel do-
bre novice, ko bodo izvedeli, 
ali se bodo lahko vpisali na fa-
kulteto, ki so si jo izbrali. In ko 
bodo končali fakulteto, dobili 
službo, bo cilj dosežen. »Pot 
je dolga in nekateri se na tej 
poti tudi izgubijo. Želim vam, 
da se to nikomur ne bi zgodi-
lo in da bi osrečili svoje starše, 

ki vas bodo poslej spremljali 
bolj na daljavo in vas videli le 
ob vikendih. Želim vam, da se 
radi vračate v Ormož, da vas 
srce in ljubezen vlečeta nazaj 
domov, v Ormož,« je mladim 
zaželel Alojz Sok. Da pa jim 
spomin na Ormož ne bi zble-
del, jim je podaril knjigo o 
domačem mestu in svečano 
podelil spričevala.

Zelo ganljiv nagovor je ime-
la tudi ravnateljica Klavdija 
Zorjan Škorjanec. »Bili smo 
pred velikimi pritiski ožje in 
širše okolice, ministrstva za 
šolstvo in težko smo pričako-
vali, verjemite, današnji dan 

in rezultate mature. Pričakali 
smo ga v prvi vrsti z veliko 
mero zaupanja v dijake in v 
nas same. Bilo je potrebno 
veliko odrekanja, dela, učenja 
z obeh strani. Maturantke in 
maturanti, veliko ste storili, 
pokazali ste, da ste sposobni, 

vredni ste tega zaupanja, ki 
smo ga polagali v vas, profe-
sorji pa so vas budno spremlja-
li na poti k maturi. Rezultati 
so izredni, dosegli smo 95 % 
uspeh na spomladanskem 
roku mature. Rezultat je nad 
slovenskim povprečjem, rada 

pa bi poudarila tudi to, da so 
naši dijaki pri posameznih 
predmetih dosegali rezultate, 
ki so nad slovenskim povpre-
čjem. Veliko jih je dosegalo 
odlično oceno pri posame-
znem predmetu.

Veliko pomeni znanje, veli-

ko pomeni imeti, če boste to 
uspeli združiti še s tem, kar 
nosite v srcu, boste uspeli, 
vaše življenje bo bogato,« je 
svoj nagovor zaključila ravna-
teljica Klavdija Zorjan Škorja-
nec.

Viki Klemenčič Ivanuša

Foto: vki

Glasbeni program za slovesni dogodek sta prispevali mladi glas-
benici Larissa Petek in Barbara Kovačič.

Aureli, ki je v Slovenijo pri-
šla preko evropske prosto-
voljne službe European Vo-
luntary Service (EVS), si je za 
osrednjo temo dela na Ptuju 
izbrala naslov Mladinski cen-
ter kot prostor medkulturne-
ga učenja.

Francozinja, ki je po za-
ključeni frizerski šoli tri leta 
ta poklic opravljala, nato pa 
spoznala, da ima ambicije de-
lati kot prostovoljka, je konec 
lanskega leta začela delati v 
ptujskem Centru interesnih 
dejavnosti.

»Iskala sem drugačno delo, 
nov projekt, ki bi se mu lahko 
posvetila, ter zanimivo drža-
vo, ki bi me pritegnila. Zani-
malo me je odkrivanje novih 
kultur, načinov življenja, jezi-
ka. Zelo vesela sem, da sem 
prišla v Slovenijo, ki je izje-
mno lepa država s čudovito 
pokrajino. Posebej všeč mi je 
to, da je narava v neposredni 
bližini mest,« je pojasnila mla-

da prostovoljka, ki je v sklopu 
dela v CID sodelovala pri veli-
ko projektih. Posebej rada se 
spominja Veselega decembra 
in Otroške maškarade, delala 
pa je tudi na Sončku in v So-
žitju, pomagala mladim pri 
učenju francoščine, trenutno 
pa sodeluje pri izvedbi poči-
tniških delavnic za otroke. 
Kot je dejala, je na nekaj šo-
lah sodelovala kot predstav-
nica mreže EVS, ki organizira 
prostovoljne mednarodne 
izmenjave. V spomin pa se ji 
je vtisnilo tudi delo v azilu v 
Ljubljani.

Pravi, da imajo tudi v Fran-
ciji podobne zavode, kot je 
CID, kjer lahko mladi sodelu-
jejo pri različnih dejavnostih 
in imajo dostop do spleta. 
»Med poletnimi počitnicami 
otroci tam res uživajo. Imajo 
animatorje, ki skrbijo zanje, 
se z njimi igrajo in družijo. 
Skupaj hodijo v muzeje, na 
jezera, v toplice in podobno. 

Animatorji pravzaprav skrbi-
jo za otroke cel dan, dokler 
starši ne pridejo ponje. Spo-
minjam se zelo lepih trenut-
kov, ki sem jih preživela tam,« 
še dodaja mlada prostovoljka. 
Za bivanje v Sloveniji, tako 
kot tudi prevoz in žepnino, 
mreža EVS mladim prosto-
voljcem zagotavlja sredstva, 
kar Aureli omogoča kritje 
osnovnih stroškov.

Življenje v Sloveniji 
je bolj stresno

»Čeprav pridejo dnevi, ko 
ni ravno lahko, rada odkri-
vam lepote Slovenije. Rada 
spoznavam ljudi, se učim 
novih stvari. Mislim, da bom 
zelo žalostna, ko bo napočil 
čas za moj odhod, saj sem se 
vaše države precej navadila,« 
je dejala Aureli. Sicer pa pra-
vi, da se življenje v Sloveniji 
ne razlikuje bistveno od fran-

coskega. »Razlika je morda le 
v tem, da ne živimo tako stre-
sno, da si vzamemo več časa 
za druženje, zabave. Nismo 
tako zaposleni in imamo več 
skupnih večerij doma,« je še 
pojasnila Francozinja.

Sicer pa je največji vtis 
nanjo naredil Bohinj. Pravi, 
da razume, zakaj ga Slovenci 
tako hvalimo. Navdušila jo je 
njegova čistoča, neokrnjena 
narava. »Tam se vidi, da ljudje 
ta kraj spoštujejo. Nespošto-
vanje narave me zelo moti, a s 
tem problemom se srečujejo 
po vsem svetu,« je prepričana 
Aureli, ki se v Francijo vrača 
30. septembra in dodaja, da 
ji bo najlepši del povratka to, 
da bo lahko ponovno govori-
la v svojem jeziku in se spo-
razumevala v materinščini. 
»Morda pa se v Slovenijo še 
kdaj vrnem, nikoli se ne ve,« 
je zaključila simpatična Fran-
cozinja.

Dženana Bećirović
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Ormož � Sprejem maturantov pri županu

Ormoški maturanti to leto zelo uspešni
V ponedeljek zjutraj so rezultati spomladanskega roka mature prinesli za Gimnazijo Ormož zelo vesele novice, saj je od skupno 40 dijakov, ki so 
opravili vse obveznosti in so pristopili k maturi, maturo uspešno opravilo kar 38 dijakov. S tem je Gimnazija Ormož izpolnila še drugi pogoj, ki ji ga je 
ministrstvo postavilo za pridobitev dodatnega programa – vpis dveh oddelkov dijakov v gimnazijski program in izboljšanje rezultatov mature.

Ptuj � Pogovor s prostovoljko Aureli Aguettaz

Njeno prvo poletje v Sloveniji
21-letna Francozinja Aureli Aguettaz, ki je kot prostovoljka v ptujskem Centru interesnih dejavnosti 
začela delati oktobra lani, bo na Ptuju ostala vse do konca septembra. Doslej je sodelovala pri mno-
gih projektih, enoletno bivanje v Sloveniji pa si je zagotovila precej težko, saj je prostovoljcev, ki bi 
želeli priti v naše mesto, izjemno veliko. Aureli sodeluje tudi pri izvedbi poletnih delavnic, letošnje 
poletje pa bo njeno prvo v naši državi.

Foto: DB

Aureli Aguettaz na Ptuju ostaja do konca septembra:«Življenje v 
Sloveniji se ne razlikuje bistveno od francoskega. Razlika je mor-
da le v tem, da ne živimo tako stresno, da si vzamemo več časa 
za druženje, zabave. Nismo tako zaposleni in imamo več skupnih 
večerij doma!«

Foto: vki

Ormoški maturanti na sprejemu pri županu Alojzu Soku.



Poletje je čas, ko osnovno-
šolci uživajo na zasluženem 
oddihu od šolskih obveznosti. 
Marsikateri otrok pa si v pole-
tnih mesecih ne želi le sedeti 
za računalnikom ali pred tele-
vizijo, temveč raje svoj prosti 
čas posveti druženju na pro-
stem. Za slednje je tudi to po-
letje s kopico uličnih delavnic 
poskrbel Center interesnih 
dejavnosti Ptuj. V času od 29. 
junija do 24. julija so namreč 

pripravili ulične delavnice, 
na katerih se družijo mladi 
ustvarjalci. Zraven tega, da 
ustvarjajo različne izdelke ter 
rišejo, so nepogrešljiv del nji-
hovega druženja tudi športne 
igre. Za izvedbo le-teh so za-
dolženi animatorji, ki iz dneva 
v dan otrokom ponujajo nove 
aktivnosti. Čeprav je število 
udeležencev v veliki meri od-
visno tudi od vremena, jih je 
le redko manj kot deset. Veči-

na jih je takih, ki se delavnic 
udeležujejo več dni, njihovi 
vtisi pa so zelo pozitivni. Ta te-
den so tako v Arbajterjevi uli-
ci in v parku v Ljudskem vrtu 
izdelovali denarnice, skakali 
čez kolebnico, risali po tleh in 
počeli še marsikaj zanimivega. 
Druženje bodo nadaljevali še 
naslednji teden, čez natanko 
teden dni pa se ulične delav-
nice za letos zaključijo.

Dženana Bećirović

Kot smo izvedeli, je letošnja 
olimpijada, ki ji je bilo vreme 
naklonjeno, tokrat privabila 
veliko ljudi. Na tekmovanja v 
različnih športnih disciplinah 
se je prijavilo skoraj 500 tek-
movalcev, ki so se pomerili v 
številnih disciplinah in tako 
dokazali, kdo je pametnejši, 
močnejši, hitrejši in spre-
tnejši. Predsednik športne 
zveze nam je povedal, da gre 
za tradicionalno prireditev, 
ki vsako leto pritegne vedno 
več ljudi. V tekmovanje so se 
lahko vključili tako rekoč sko-
raj vsi od 6. leta starosti dalje. 
Najmlajši so se pomerili v pe-
teroskoku in v igri med dve-
ma ognjema, malce starejši v 
skoku z žogo, odrasli pa so se 
pomerili v ribolovu, nogome-

tu, košarki, namiznem tenisu, 
odbojki, badmintonu, šahu, 
metu kamna in ob koncu 
dneva še v vleki vrvi.

Župan občine Gorišnica 
Jožef Kokot je povedal, da 
je s potekom prireditve zelo 
zadovoljen, saj gre za veliko 
vaško olimpijado, ki je name-
njena sodelovanju in hkrati 
druženju mladih v vseh špor-
tnih disciplinah. Kot je dejal 
še pred začetkom olimpijade, 
se pričakuje pravična borba, 
da na koncu zmaga boljši ali 
tisti z več znanja, spretnosti 
ali sreče. Glede na veliko šte-
vilo prijavljenih je dejal, da ga 
veseli udeležba, kljub temu 
da je pred leti ta številka sega-
la tudi do 600 udeležencev. 

Tudi sam se je skupaj s sve-

tniki in predsedniki vaških 

odborov udeležil tekmovanja 

v balinanju, ki sicer ni spada-

lo v okvir prvenstva, pač pa je 

šlo za rekreacijo in neformal-

no druženje med sodelavci 

občinske uprave. Vsako leto 

namreč poskušajo občinske 

svetnike in delavce občinske 

uprave z županom na čelu 

izzvati v kakšni disciplini in 

tako so se letos pomerili v ba-

linanju. Župan je zelo taktič-

no in enakopravno razdelil 

sodelavce in tako ustvaril eki-

pi vzhoda in zahoda, vendar 

je na koncu njegova ekipa 

morala priznati zmago ekipi 

vzhod, saj so igro izgubili v 

zadnjem metu.
Patricija Babosek
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Gorišnica � 11. vaška olimpijada

Pomerili so se tudi svetniki in župan
V sklopu 14. občinskega praznika občine Gorišnica je bilo minuli vikend pri njih pestro v športnem smislu. Člani športne zveze Gorišnica so namreč 
priredili 11. vaško olimpijado, v športne igre pa so se vključili tudi občinski svetniki in tudi sam župan Jožef Kokot.

Foto: DB

Skakali so čez kolebnico, tudi risanje je bilo seveda nepogrešljivo.

Ptuj � CID delavnice

Otroci se radi 
družijo in igrajo
Na štiritedenskih delavnicah, ki jih organizira Center interesnih dejavno-
sti Ptuj, se je doslej izmenjalo zelo veliko otrok. Čeprav je bilo vreme prva 
dva tedna precej muhasto, so se otroci ob vsakem sončnem žarku raz-
veselili druženja z vrstniki. Ta teden, ko nas spremlja lepo vreme, pa je 
mladih ustvarjalcev še toliko več.

Foto: Patricija Babosek

Občinski svetniki in delavci občinske uprave z županom na čelu so se letos pomerili v balinanju, 
sicer pa je bilo na  vaški olimpijadi videti obilo zabavnih iger.

Štirje mladi ustvarjalci stri-
pov, Jakob Štrucl, Ajda Jako-
mini, Ana Vertič in Jan Vertič, 
so v družbi dveh izjemnih 
risarjev stripov Cirila Horja-
ka, v stripovskem svetu bolj 
znanega kot dr. Horowitza, 
in njegove sodelavke Helene 
Maček ustvarili pravi pravcati 
strip. »Upal bi si trditi, da jim 
gre to delo izjemno dobro od 
rok. Že na jam sessionu, kar 
pomeni, da vsak nariše po 
eno sličico, drug ustvarjalec 
pa zgodbo nadaljuje po svoje, 
sem videl, da so zelo talentira-
ni. Veliko improviziramo, kar 
je v svetu stripa zelo dobro,« 
je pojasnil mentor delavnic.

Po uvodnem delu, v kate-

rem so se otroci učili osnov 

izdelovanja stripa, pa je sle-

dila prava risarska izkušnja. 

Vsak udeleženec je namreč 
ustvaril svoj strip, za posame-
zni izdelek pa so porabili pri-
bližno štiri ure. »Prehodili so 
celotno pot nastajanja stripa, 
in to kot pravi profesionalci,« 
je o delu otrok povedal dr. 
Horowitz.

Kot pika na i celodnevne-
mu dogajanju pa je bila sve-
ža izdaja novih štirih stripov. 
Mentorja sta namreč posebej 
za to priložnost izdelala za-
nimive ovitke za posamezni 
strip, tako da je končni izde-
lek imel videz pravega prav-
catega stripa. Vsak udeleže-
nec tečaja je dobil tudi nekaj 
izvodov svoje umetnine.

Dženana Bećirović

Ptuj � Otroci izdelovali stripe

Imamo štiri nove 
ustvarjalce stripov
V sklopu počitniškega dogajanja v Centru interesnih dejavnosti na Ptuju 
so otroci izdelovali tudi stripe. Izjemno zanimiva dogodivščina, na kateri 
so prvič izdelali svoj lasten nekajstranski strip, je potekala od jutra do 
poznega popoldneva. Rezultati njihovega dela pa so bili odlični.

Foto: DB

Stripe so izdelovali štirje mladi risarji pod vodstvom dr. Horowitza, ki stripe izdeluje tudi v znanstvene 
in strokovne namene. Pred kratkim je izdal publikacijo o zasvojenosti.

Foto: DB

Vsak je ustvaril svoj strip.



Pred srečanjem z Domžalami 
smo se pogovarjali s trenerjem 
Laboda Drave Adnanom Zildžo-
vičem in Rokom Kronavetrom, 
ki sta izrazila precejšnjo mero 
optimizma pred novo sezono.

Adnan Zildžovič: 
»Če ta ekipa ostane 
skupaj …«

Kljub temu da ste ostali 
brez precejšnjega števila 
igralcev, imate na voljo še 
vedno zelo solidno ekipo.

A. Zildžovič: »Res smo iz-
gubili šest igralcev, med njimi 
pa mi je posebej žal Murka, 
Ziliča in Horvata. Na mestu 
Da Silve imamo Kronavetra, ki 
je precej boljši igralec, Ziliča 
bo nadomestil Zajc, ki bo še 
oplemenitil našo igro s svojo 
hitrostjo, Murka pa bo nado-
mestil Bratušek, ki je v pri-
pravljalnem obdobju pokazal, 
da je vreden zaupanja. Še več, 
pričakujem, da bo Bratušek v 
naslednjih šestih mesecih po-
stal vratar reprezentance U-19. 
Tiganj in Lalovič v zadnji četr-
tini prvenstva, ko smo nanizali 
serijo zmag, nista sodelovala, 
zato se njuna odsotnost ne bo 
bistveno poznala na naši igri. 
Moja želja in tudi drugih ljudi v 
klubu je, da ekipo pomladimo, 
da dobijo priložnost domači 
nogometaši in igralci iz bližnje 
okolice. Prepričan sem, da bo 
Drava v novi sezoni še boljša, 
kot je bila, in da bo nadaljevala 
serijo iz zadnje četrtine prven-
stva. Ne želim biti neskromen, 
a vendarle: če bo ta ekipa ostala 
skupaj v celotnem jesenskem 
delu, bomo zagotovo med pr-
vimi štirimi ali petimi moštvi 
lige.«

Na Domžale vas vežejo 
močni spomini iz zadnje 
tekme prejšnje sezone.

A. Zildžovič: »Tista zadnja 
minuta se ne bi zgodila, če 
znotraj moštva ne bi vladali do-
bri odnosi. Obenem nas je gol 
Ogu Johna združil in okrepil. 
Tudi težave z izplačili in dru-
ge težave v klubu, ki so bile v 
nekaterih medijih po mojem 
mnenju prenapihnjene, niso 
mogle porušiti tega. Upam si 
trditi, da ima naša uprava, na 
čelu z gospodom Gajškom, že-

ljo in moč, da klub izvleče iz 
tega položaja. Tudi trenerji in 
igralci smo ji z dobrim delom 
v pripravljalnem obdobju dali 
novih moči, da stvari dokonč-
no uredi.«

Tudi Domžale so izgubile 
precej igralcev.

A. Zildžovič: »Res je, mor-
da celo več kot mi. A gre za 
uvodno tekmo sezone, ki jo 
vsak želi zmagati, zato bo šlo za 
napet obračun. Naši igralci, ki 
so ostali na Ptuju, so bogatejši 
za šest mesecev izkušenj, zato 
gremo od prve minute odloč-
no v boj za zmago.«

Katera je tista udarna 
enajsterica, s katero boste 
začeli tekmo v Domžalah?

A. Zildžovič: »V prijateljskih 
tekmah, še posebej proti Mari-
boru, Medžimurju in Osijeku, 
se je izkristalizirala ekipa, ki bo 
nosila glavno breme v prihaja-
joči sezoni. Če ne bo kakšnih 
poškodb, bodo začeli Bratušek, 
Žilič, Prejac, Anđelkovič, Grižo-
nič, Čeh, Ogu, Semler, Krona-
veter, Kelenc in Zajc, zelo blizu 

tem pa so še Drevenšek, Kurež 
in Trojak. To pa ne pomeni, da 
bodo Zagoršek, Vrabl, Pečnik 
in ostali zapostavljeni; najpo-
membnejša bo tedenska forma 
in le najboljši bodo igrali.«

Rok Kronaveter: 
»Smo dobra klapa«

Po številnih govoricah o 
prestopu Roka Kronavetra 
v drugi klub je omenjeni 
igralec tudi letos eden od 
nosilcev igre Laboda Dra-
ve, od katerega strokovna 
javnost in navijači pričaku-
jejo največ.

R. Kronaveter: »Res se vsa-
ko leto veliko govori o mojem 
odhodu, vendar zaenkrat ni še 
nič potrjenega. Sam se povsem 
posvečam Dravi in se priprav-
ljam na novo sezono, v kateri 
tudi sam pričakujem vidno vlo-
go. Pričakujem, da lahko kljub 
odhodom nekaterih igralcev 
naredimo dober rezultat.«

V prvi tekmi novega pr-
venstva odhajate v Dom-
žale. Kaj pričakujete od te 
tekme?

R. Kronaveter: »Vsak zače-
tek sezone je težak, zato tudi 
pričakujemo takšno tekmo. 
Ocenjujem, da smo dobro pri-
pravljeni, kar so pokazale tudi 
prijateljske tekme. Ravno zara-
di te dobre forme lahko gremo 

v Domžale optimistično raz-
položeni; če bomo odigrali po 
svojih najboljših zmožnostih, 
lahko pričakujemo tri točke.«

Kljub govoricam o zamu-
jenih izplačilih ste igralci 
trdo trenirali.

R. Kronaveter: »Plačila res 
zamujajo, vendar poskušamo 
to na treningih odmisliti in se 
povsem posvetiti delu. Res pa 
je, da se to mora popraviti, s či-
mer bi se lahko nivo naših iger 
še dvignil.«

Kljub večjemu število od-
hodov se je na prijateljskih 
tekmah pokazalo, da lahko 
Drava še vedno igra hiter in 
atraktiven nogomet.

R. Kronaveter: »V bistvu 
je okostje ekipe ostalo enako, 
zapustili so nas le trije ali štirje 
igralci, ki so doslej igrali vidno 
vlogo. Tisti, ki smo ostali, smo 
‘dobra klapa’ in na prijateljskih 
tekmah se je to poznalo na re-
zultatih. Sedaj je naša glavna 
naloga, da to prenesemo še na 
prvenstvene tekme.«

Zanimivo je, da ste na 
petih prijateljskih tekmah 
prejeli izredno malo zadet-
kov, samo enega!

R. Kronaveter: »Igro v 
obrambi smo zares zelo popra-
vili; če nam bo to uspevalo tudi 
v prvenstvu, se bodo točke na 
našem računu zagotovo hitro 
nabirale.«

Jože Mohorič
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Nogomet � Adnan Zildžovič in Rok Kronaveter, Labod Drava

Začetna enajsterica je znana
Danes, v petek, 17. julija, bo odigrana prva tekma letošnjega dr-

žavnega prvenstva v 1. SNL med Domžalami in Labodom Dravo. 
Gostitelji so ena izmed najboljših ekip zadnjih let v Sloveniji, ki 
je po dveh zaporednih naslovih državnih prvakov zadnjo sezono 
končala na 5. mestu. To ni zadovoljilo vodilnih mož kluba, zato so 
se odločili za korenite spremembe. V prestopnem roku so se tako 
odrekli uslugam Breziča, Benka, Aljančiča, Knezoviča, Kir-
ma, Nemca in Perutoviča, ki so si poiskali nove klube. Pred-
vsem Kirm (Wisla Krakov) in Brezič (Interblock) sta prestopila 
v ambiciozne sredine, kar dokazuje, da v Domžalah dobro delajo, 
tako v nogometnem kot tudi v marketinškem smislu.

Na drugi strani so v klub zvabili Daliborja Teinoviča (Pri-
morje), Blaža Brezovačkega in Damirja Pekiča (oba Nafta), 
s katerimi bodo poskušali ob mlajših igralcih zapolniti vrzeli v 
ekipi. Pred trenerjem Vladom Badžimom je tako težka naloga 
uigravanja precej spremenjenega moštva, vendar je bil v podo-
bnih situacijah z ekipo Kopra že nekajkrat, zato mu izkušenj ne 
manjka.

Podobno usodo je doživel tudi ptujski prvoligaš, ki je ostal brez 
Horvata, Da Silve, Ziliča, Tignja, Murka, Laloviča in Filipo-
viča. Gre za dobre nogometaše, katerim se je klub zaradi sanacije 
slabega finančnega stanja moral odreči. (Pre)veliko število igral-
cev v preteklosti ni bilo garancija za dobre rezultate, zato so ti 
odhodi nekakšna logična posledica dogodkov iz prejšnjih let, ko 
se je Labod Drava dvakrat zapored boril za obstanek v dodatnih 
kvalifikacijah. Seveda samo število igralcev ni toliko bistveno za 
rezultat, ampak za sam obstoj kluba, ki prevelikega finančnega 
bremena ne bi več prenesel. Bolj pomembno je to, kako se bodo 
nogometaši, ki so ostali, povezali med sabo in se skupaj borili 
za barve svojega kluba. Gledalci na stadionih vedno precej do-
bro ocenijo zavzetost igralcev na igrišču in jih temu primerno 
vzpodbujajo in podpirajo v njihovih prizadevanjih. Prav to je tisti 
element, ki je lahko ključen za sedanjo ekipo Drave: ptujski na-
vijači, še posebej modri kurenti, so že večkrat pokazali, da znajo 
podpreti svoje igralce, vendar mora glavni impulz vendarle priti 
z igrišča, od igralcev. Če bo res tako, potem se Labodu Dravi kljub 
manjšemu proračunu, posledično manjšim plačam in manjšemu 
številu igralcev obetajo lepši časi.

Jože Mohorič

Nogomet � Labod Drava

Kdo je izgubil več - 
Drava ali Domžale?

E-mail: sport@radio-tednik.si

Foto: Črtomir Goznik

Ogu John (modri dres, Labod Drava Ptuj) je bil junak zadnje tekme med Domžalami in Dravo.

Tekme med Labodom Dravo in Domžalami v 
prejšnji sezoni:

9. krog: Labod Drava – Domžale 3:0 (0:0); Ogu, Zilič, Halilovič 
18. krog: Domžale – Labod Drava 0:0
27. krog: Labod Drava – Domžale 0:2; Čavuševič, Perme
36. krog: Domžale – Labod Drava 2:2 (0:1); Kirm 2; Čeh, Ogu

Foto: Črtomir Goznik

Trener Laboda Drave Adnan Zildžovič bo imel v tej sezoni na voljo 
manj igralcev, kot v pretekli sezoni. S tem pa tudi (žal) manj (slad-
kih) skrbi glede formiranja začetne enajsterice ... 
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ki bo prestajal kazen rumenih 
kartonov,« je še povedal Miloš 
Kostič.

Očitno pa je ta reprezentan-
ca nekaj posebnega, o čemer 
smo se lahko prepričali tudi v 
Kidričevem, ko so igrali proti 
domačemu Aluminiju. Videli 
smo namreč že veliko tekem na-
ših nogometnih reprezentanc, 
vendar to generacijo ob do-
brem tehničnem in taktičnem 
znanju krasi še zelo močan ko-
lektivni duh. Očitno je vodstvu 
reprezentance uspelo ustvariti 
takšno vzdušje, v katerem se ig-
ralci dobro počutijo in s zaupa-
jo. »V kvalifikacijah smo naredi-
li veliko stvar in tudi na EP bi 
se to lahko zgodilo. Pustimo se 
presenetiti,« je skrivnostno in 
obenem optimistično dejal se-
lektor slovenske reprezentance 
U-17 Borut Jarc, ki bo tudi v slo-
venski odpravi na EP.

Omeniti je potrebno, da ima-
jo vsi trije mladi nogometaši, 
ki prihajajo iz Aluminija, lepe 
možnosti, da bodo v tej odpra-
vi na EP: Martin Milec in Leon 
Črnčič sta že sestavni del te 
ekipe, sedaj pa se ji je priključil 
še Boban Jovič.

Danilo Klajnšek

Slovenska nogometna repre-
zentanca U-19 se je pred dvema 
mesecema presenetljivo uvrsti-
la na letošnje evropsko prven-
stvo v Ukrajini, ki bo potekalo 
od 17. julija do 2. avgusta. Po 
zmagoslavju v kvalifikacijski 
skupini in ob uvrstitvi na EP je 
vse izgledalo zelo idilično. Sle-
dila pa je »streznitev« v obliki 
odpovedi igralcev in poškodb, 
tako da je bilo reprezentantov 
vse manj. »Po uvrstitvi na EP 
si vsega tega nisem predstav-
ljal, saj so poškodbe Delameje, 
Beriča, nazadnje še Strune ter 
odpovedi Krhina in Beleca 
vse obrnile na glavo. Vendar 
se moramo s tem sprijazniti 
in se po najboljših močeh pri-
pravljati na to prvenstvo,« je 
dejal selektor Miloš Kostič. 
Na zadnji tekmi v Kidričevem 
se je poškodoval še Adnan Be-
šič, kar bi lahko pomenilo v 
najslabšem primeru še enega 
igralca manj. »Na prvenstvu 
igramo v močni skupini, naša 
naloga pa je, da damo v nasta-
li situaciji vse od sebe. Manjka 
nam nekaj igralcev, ki so bili je-
dro reprezentance, ob tem pa 
na srečanju proti Ukrajini ne 
morem računati na Rajka Repa, 

Nogomet 

Kljub težavam 
z optimizmom na EP

Na svetovnih igrah 18 slovenskih 
športnikov in športnic, med njimi tudi 
Mina Markovič

Na 8. svetovnih igrah za športe, ki niso v rednem programu olimpij-
skih iger, bo v Kaoshiungu na Tajvanu nastopilo 18 slovenskih pred-
stavnikov, deset športnikov in osem športnic, ki se bodo merili v bali-
nanju (2), lokostrelstvu (7), športnem plezanju (2), latinsko-ameriških 
plesih (2), akrobatskem rock&rollu (4) in umetnostnem kotalkanju (1).

Predzadnje igre so bile v Akiti na Japonskem, ker je Slovenija osvo-
jila pet medalj, zadnje pa leta 2005 v nemškem Duisburgu, kjer je 
29 slovenskih športnikov in športnic osvojilo štiri medalje. Letos bodo 
slovenske barve zastopali: Aleš Borčnik in Nina Sodec v balinanju, Mi-
hael Kosec, Žarko Krajnc, Marjan Podržaj, Matija Žlender, Uroš Krička 
in Rok Mažgon ter Dolores Čekada v poljskem lokostrelstvu (7), Mina 
Markovič in Maja Vidmar v športnem plezanju, Jurij Batagelj in Jagoda 
Štrukelj v latinsko-ameriških plesih, Boštjan Pavček, Barbara Šercer, 
Anže Jakopin in Lea Smrtnik v akrobatskem rock&rollu in Nika Arčon v 
umetnostnem kotalkanju.

Na 11-dnevnem programu iger v Kaohsiungu so tekmovanja v 35 
neolimpijskih športnih disciplinah. Kvalifikacijska merila, tekmovanja 
in izbor – ti so v celoti v rokah posamezne mednarodne športne fede-
racije – so naravnani tako, da na igrah nastopajo najboljši športniki 
in športnice iz posameznih držav ob upoštevanju celinskega ključa, 
kvalifikacijska tekmovanja pa so svetovna in celinska prvenstva.

Svetovne igre so organizirane po zgledu olimpijskih iger pod okriljem 
Mednarodne zveze športnih iger (IWGA), ki združuje 32 mednarodnih 
športnih zvez in je članica Generalne zveze mednarodnih športnih fe-
deracij (GAISF), deluje pa pod pokroviteljstvom Mednarodnega olim-
pijskega komiteja (MOK). Prve svetovne igre so bile leta 1981 (Santa 
Clara, ZDA) in nato vsaka štiri leta.

sta

Foto: Črtomir Goznik

Miloš Kostič, selektor slovenske reprezentance U-19: »Po uvrstitvi 
na EP si tega nisem predstavljal.«

Mlada ptujska športna ple-
zalka Mina Markovič, ki spada 
v tem športu v ozek krog naj-
boljših na svetu, ima v zadnjem 
času urnik natrpan do konca in 
še čez. Povzemimo samo ude-
ležbo na tekmovanjih zadnjega 
meseca: pred odhodom na sve-
tovno prvenstvo v Xining na 
Kitajsko je zmagala na tekmi 
državnega prvenstva v balvan-
skem plezanju, sledilo je poto-
vanje in (uspešno) nastopanje 
na SP. Po vrnitvi v domovino je 
opravila nekaj treningov in se 
z našo reprezentanco podala 
na tekmo svetovnega pokala v 
francoski Chamonix. Zaradi za-
stojev na avtocesti v Italiji se je 
v Slovenijo vrnila šele v torek, v 
četrtek zjutraj pa je že poletela 
proti Tajvanu na svetovne igre 
za športe, ki niso v rednem 
programu OI … 

Zmotili smo jo po treningu v 
sredo zvečer, ko se je že hitela 
pripravljat za pot na Tajvan. 
Kljub temu nam je prijazno na-
klonila deset minut, v katerih 
je strnila vtise o zadnjih tekmo-
vanjih.

Vrnila si se iz Chamonixa, 
kjer si na tekmi svetovnega po-
kala v težavnostnem plezanju 
osvojila 19. mesto. Kako si jo 
sama doživela?

M. Markovič: “Nisem zado-
voljna s samo uvrstitvijo, ven-
dar to jemljem kot dobro šolo 
za naprej. Smeri so bile namreč 
postavljene nekoliko drugače 
kot v prejšnjih sezonah, kjer 
smo lahko plezalke z zmernim 
tempom prišle pod vrh stene, 
nato pa je bilo vse odvisno od 
zadnjih nekaj gibov. Zaradi do-
bre fizične pripravljenosti smo 
skoraj vse prišle visoko, tudi 
zaradi vmesnega počivanja pri 
kakšnem oprimku. Sedaj ni več 
tako, potrebno je več tvegati, 
tudi za ceno tega, da kje ob-
visiš v steni samo na eni roki. 
Vse poteka veliko bolj dinamič-
no, kar je bil tudi osnovni cilj 
teh sprememb. Nihče namreč 
ne spremlja rad dolgočasne 
tekme, kjer je lahko posamez-
ni plezalec ali plezalka v steni 

prebil več kot 10 minut. Sedaj 
to traja 3 ali 4 minute, v kate-
rih moraš veliko delati. Če to 
ponazorim v gibih: prej smo 
jih naredili približno 50, sedaj 
le še 30 ali največ 40. V Cha-
monixu sem ob tem plezala še 
vse preveč v krču, zato ni bilo 
uspeha.”

Je nekoliko slabša uvrstitev 
posledica intenzivnejšega tre-
ninga balvanskega plezanja in 
manj posvečanja težavnosti?

M. Markovič: “Ne, naložba v 
‘bolderje’ je bila zagotovo do-
bra, kar so pokazali tudi rezul-
tati na SP. Bolj pomembno je 
to, da sem spremenila celotno 
tehniko plezanja. To je bilo nuj-
no potrebno, saj sem bila pre-
dolgo samouk in sem si priv-
zgojila napačne vzorce. Zaradi 
lažjega napredka sem morala 
nujno izbrisati stare vzorce in 
se naučiti novih, kar pa ni lah-
ka naloga.”

Na SP na Kitajskem si osvo-
jila bronasto medaljo v kombi-
naciji, ob tem pa si osvojila še 
4. mesto v balvanskem pleza-
nju. Si bila zadovoljna s tem?

Športno plezanje � Mina Markovič

Na Kitajskem, v Franciji in na Tajvanu, 
s krajšimi postanki v Sloveniji … 

Foto: Črtomir Goznik

Ptujčanka Mina Markovič je trenutno na Tajvanu, kjer tekmuje na svetovnih igrah neolimpijskih 
športov.

Aluminij – Slovenija 
U-19 0:2 (0:2)

STRELCA: 0:1 Črnčič (28), 0:2 H. 
Vučkič (30)

ALUMINIJ: Lipovac, Medved, 
Topolovec, Vozelj, Krajcer, Mandič, 
Dugolin, Djokič, Špelič, Krajnc, 
Rešek. Igrali so še Zajc, Draško-
vič, Meznarič, Šešo. Trener: Bojan 
Špehonja.

SLOVENIJA – U19: Radan, Jovič, 
Omerovič, Rapnik, A. Vučkič, M. Mev-
lja, H. Vučkič, Milec, Dimitrov, Laza-
revič, Črnčič. Igrali so še: Bičak, Rep, 
Stojanovič, N. Mevlja, Sprečo, Fink, 
Jerkovič, Zadnikar, Bešič. Selektor: 
Miloš Kostič.

Slovenska reprezentanca do 19. 
leta starosti je v Kidričevem proti 
domačemu drugoligašu odigrala še 
zadnjo pripravljalno srečanje pred 
odhodom na EP v Ukrajino. Mladi 
slovenski reprezentanti, pri katerih 
nastopajo kar trije nogometaši Alu-
minija (Martin Milec, Leon Črnčič in 
Bogdan Jovič), so v Kidričevem pri-
kazali zelo dobro igro in presenetili 
domačine z dinamično, kombinator-
no in predvsem kolektivno igro. V pr-
vem polčasu so Kidričane nadigrali 
in v roku dveh minut dvakrat zadeli v 
polno. Prvi zadetek je dosegel Leon 
Črnčič, dve minuti kasneje pa je bil 
uspešen še Haris Vukčič. Tudi Kidri-

čani so imeli nekaj polpriložnosti, 
vendar so se v zaključku akcij preveč 
zapletali.

Tudi v drugem polčasu je bila igra 

zanimiva, vendar bolj enakovredna. 
Bolj nevarni pa so bili mladi repre-
zentanti, ki niso več zadeli v polno. 
Petnajst minut pred koncem sreča-

nja se je težje poškodoval (levo kole-
no) Adnan Bešič in njegov nastop na 
EP je pod vprašajem.

Danilo Klajnšek

Nogomet � Prijateljska tekma

Črnčič in H. Vučkič za zmago reprezentance

M. Markovič: “Bolj bi bila za-
dovoljna z medaljo v balvanih 
ali težavnosti, vendar se mi je 
tokrat za las izmuznila iz rok. 
Nekaj časa sem jo celo na tek-
mi v balvanskem plezanju že 
imela, vendar so se Avstrijci 
pritožili in na koncu je njihova 
tekmovalka osvojila 3. mesto, 
sama pa sem zdrsnila na četrto. 
Glede kombinacije je tako, da je 
ne cenim ravno preveč, čeprav 
vem, da to ni prav. Ob uvedbi 
kombinacije smo bili plezalci 
kar nekoliko podcenjevalni do 
te discipline, vendar se z leti to 
spreminja in sedaj pridobiva 
na veljavi. Podobno se je s to 
disciplino pred leti dogajalo 
tudi v smučanju, vendar sedaj 
že zavzema uglednejšo mesto.”

Časa za kakšne podrobnejše 
analize pa ni, saj že jutri (v če-
trtek, 16. 7., op. ur.) potuješ v 
Tajvan, kjer boš sodelovala na 

svetovnih igrah neolimpijskih 
športov.

M. Markovič: “Gre za zani-
mivo tekmovanje, nekakšne 
OI neolimpijskih športov. Po-
tujemo v okviru Olimpijskega 
komiteja Slovenije, ki je tudi 
poskrbel za enotno opremo 
vseh udeležencev iz Slovenije. 
Tekmovanje v športnem ple-
zanju bo izredno zanimivo, 
saj bodo nastopile le najbolj-
še tekmovalke zadnjih sezon: 
zmagovalka svetovnega poka-
la, svetovnega in evropskega 
prvenstva, azijskega prvenstva, 
najboljša na lestvici svetovne 
zveze … Ker so nekatere v dveh 
vlogah, sem se med izbranka-
mi znašla tudi sama, ob meni 
pa iz Slovenije še Maja Vidmar. 
Zelo se že veselim nedeljske 
preizkušnje.”

Jože Mohorič

Foto: Črtomir Goznik

Pred odhodom na EP v Ukrajino je slovenska reprezentanca U-19 odigrala generalko v Kidričevem. 
Na sliki je Leon Črnčič (beli dres, Slovenija U-19), ki je iz te akcije zadel za vodstvo 1:0. 
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postopoma v odraščanju pa 
se je spoznal in preizkusil v 

vseh disciplinah strelskega 
športa, pri čemer je največje 

uspehe dosegal v streljanju z 

MK puško v trojnem položaju. 

Univerzitetno izobraženi Mo-

skovčan je nazadnje doktoriral 

iz ekonomije, na Forbesovi 

lestvici najpremožnejših Zem-

ljanov pa je uvrščen na visoko 

21. mesto. V poslovnem svetu 

je novi predsednik aktiven na 

številnih področjih, kot lastnik 

več rudnikov, železarne, me-

dijske hiše in številnih ostalih 

podjetij, precej dejaven pa je 

tudi po akademski plati, saj 

med drugim predava tudi štu-

dentom na ruskih univerzah.

Simeon Gönc

Pretekli vikend se je v Osije-
ku, kjer poteka EP v streljanju 
z orožjem malega in velikega 
kalibra ter puške šibrenice 
(EPSO 2009), odvijala 22. red-
na letna skupščina Evropske 
strelske konfederacije (ESC), 
ki je bila tokrat volilna. Na njej 
je bil z dvotretjinsko podporo 
za novega predsednika ESC 
izvoljen 53-letni predsednik 
ruske strelske zveze Vladimir 
Lisin.

Med delegati volilne skup-
ščine ESC, ki združuje vse 
evropske strelske zveze, je bil 
tudi predsednik slovenske 
strelske zveze Gorazd Malo-
ič, ki si je na povabilo novoiz-
voljenega predsednika ogledal 
prenovljeno strelišče Pampas 
v Osijeku, ki po 25 letih zno-
va gosti strelsko tekmovanje 
najvišjega ranga. Oba predsed-
nika sta si nato med potekom 
številnih ceremonialnih prire-
ditev ob otvoritvi prvenstva v 
pogovoru izmenjala zanimive 
poglede glede razvoja strelske-
ga športa v Evropi in po svetu 
ter se zavzela za poglobljeno 
medsebojno sodelovanje v 
upanju po boljši vsestranski 
prepoznavnosti in uveljavlje-
nosti streljanja.

Nov predsednik ESC se je s 
streljanjem spoznal že pri 12 
letih, ko je začel z aktivnim na-
stopanjem na tekmovanjih pod 
okriljem ruske strelske zveze, 

Strelstvo � EPSO 2009

Novi predsednik ESC 
postal Rus Vladimir Lisin

Foto: Simeon Gönc

Novi predsednik ESC Vladimir Lisin v družbi predsednika Strelske 
zveze Slovenije Gorazda Maloiča

Vrhunec letošnje sezone za 
mladince je bil prejšnji konec 
tedna, ko je v Mariboru pote-
kalo državno prvenstvo. Kljub 
temu da so članice Atletske-
ga kluba cestno podjetje Ptuj 
osvojile tri bronaste kolajne in 
še nekaj visokih uvrstitev, je bil 
iztržek ptujskih atletov nekoli-
ko slabši od prejšnjih let. De-
loma je to potrebno pripisati 
smoli, ki je spremljala najhitrej-
šega Ptujčana Mitja Horvata, 
ki je bil zaradi napačnega star-
ta diskvalificiran v teku na 100 
metrov. Sicer v zadnjem obdo-
bju ni bil v takšni formi kot na 
začetku sezone, ko je že tekel 
pod 11 sekund, vendar je imel 
dobre možnosti, da se povzp-
ne na zmagovalni oder v tej 
prestižni disciplini. Tudi drugi 

dan tekmovanja Horvatu ni šlo 
po željah, na 200 metrov je bil 
šesti s časom 22,40 sekunde.

Tudi Lauri Pajtler v letoš-
nji sezoni ne gre vse po načr-
tih, saj zaostaja za rezultati iz 
lanskega leta. Če je bila lani še 
državna prvakinja s časom 56-
,83 sekunde, se je letos morala 
zadovoljiti s tretjim mestom 
(58,12 sekunde). Takoj za njo 
na četrtem mestu ji je sledila 
klubska kolegica Urška Šker-
get z dobro desetinko sekunde 
zaostanka, kar je obenem tudi 
njen osebni rekord (58,28 se-
kunde). Tretji mesti sta si pri-
borili tudi Maja Veselič v teku 
na 3000 metrov (11 minut in 
0,18 sekunde) in mnogobojka 
Živa Sabo v suvanju krogle 
(9,41 metra). 

Sledile so štiri uvrstitve na 
četrto mesto. Obe ženski štafe-
ti na 4 x 100 in 4 x 400 metrov. 
Prva je tekla v postavi Klajnšek, 
Sabo, Škerget in Turk, druga pa 
v postavi Ferš, Pajtler, Škerget 
in Pernat. Četrte so bile Nastja 
Klanjšek v skoku v višino (155 
centimetrov) in Sabova v sko-
ku v daljino (530 centimetrov) 
in Škergetova na 800 metrov (2 
minuti in 20,43 sekunde). Lan-
ska državna prvakinja Pajtlerje-
va je bila šele sedma. Omeniti 
velja še peta mesta Veseličeve 
na 1500 metrov ter Karin Per-
nat in Petra Dobnika na 400 
metrov z ovirami.

UE

Atletikao � Mladinsko DP  

Letos skromnejši 
rezultati mladincev

Foto: UE

Trener Aleš Bezjak je bil le de-
loma zadovoljen z rezultati svo-
jih varovancev.

Lansko leto so kolesarji Pe-
rutnine Ptuj prvič nastopili na 
azijski celini. Na Kitajskem so 
na dirki okoli jezera Qinghai, 
ki nosi najvišjo – HC oznako 
mednarodne kolesarske zve-
ze, ne zgolj sodelovali, ampak 
tudi zmagovali. Tretjo etapo je 
osvojil Kristijan Fajt in nato dva 
dni celo nosil rumeno majico, 
deveti dan je bil najboljši še 
Jure Kocjan. Letos se na Daljni 
vzhod ponovno odpravlja slo-
venska ekspedicija, vendar z 
majhno »napako«. Nastopila bo 
slovenska reprezentanca pod 
vodstvom selektorja Martina 
Hvastije, pedala pa bodo vrteli 
tudi Kocjan, Matej Stare, ki je 
lani trikrat stal na odru za zma-
govalce in osvojil končno šesto 
mesto, Mitja Mahorič ter An-
drej Omulec kot edini aktualni 
predstavnik perutninarjev. Na 
dirki bo pod vodstvom Srečka 
Glivarja nastopilo še hrvaško 
moštvo Loborika. »Resda na 
Kitajskem še nisem bil, vendar 
se nam glede na izkušnje sotek-
movalcev obeta težka dirka. Če 
pogledamo rezultate iz prejšnje 
dirke, si moramo postaviti viso-
ke cilje. Tudi tokrat imamo zelo 
dobro moštvo. Osebno sicer 
ne pričakujem veliko, saj vem 
le približno, kam se podajamo, 
precej bo odvisno tudi od tega, 
kako uspešno se bom prilagodil 
na časovno razliko in na sploš-
no na novo okolje. Treniral sem 
dobro, tudi v višinski hiši smo 
se poskušali aklimatizirati ter s 
tem čim boljše simulirati tam-
kajšnje razmere,« je pred odho-
dom povedal Andrej Omulec.

Slovenska ekipa je na Kitaj-
sko odpotovala v torek, že da-

nes pa se bo s prologom, dol-
gim 4,8 kilometra, pričela prva 
etapa. Do naslednje nedelje 
bodo kolesarji prevozili deset 
etap v skupni dolžini 1.280 ki-
lometrov. Še bolj od dolžine so 
zahtevni težki vzponi z za naše 
razmere nepredstavljivimi nad-
morskimi višinami. Dirka se bo 
pričela na višini 2.500 metrov, 
najvišjo točko pa bodo kolesar-
ji dosegli v sedmi etapi – 3.792 
metra nad morjem, ki je s 178,8 
kilometra tudi najdaljša. Prijav-
ljenih je 147 tekmovalcev iz 21 
moštev in 16 držav, večinoma 
evropskih ter Avstralije, Zdru-

ženih držav Amerike, Južne Af-
rike, Tajvana ter seveda države 
gostiteljice. Letošnja zasedba je 
morda še najmanj zvezdniška 
doslej, čeprav bo na primer 
nastopilo moštvo Skill – Shi-
mano, ki trenutno z eno ekipo 
tekmuje na dirki po Franciji 
ter šest močnih državnih re-
prezentanc. V preteklosti so 
že zmagovali nekateri svetovni 
asi kolesarstva: lani Američan 
Tyler Hamilton, pred šestimi 
Italijan Damiano Cunego, leto 
poprej na prvi dirki pa še en 
Američan Tom Danielson. 

UG

Kolesarstvo

Perutnina reprezentanci 
utrla pot na Kitajsko

Foto: Marijan Kelner

Zadnji konec tedna se je v 
gostoljubnem Prijedoru v Bos-
ni in Hercegovini odvijala že 
tradicionalna pokalna padal-
ska tekma v skokih na cilj. Ob 
velikem zanimanju občinstva 
so se pomerile ekipe iz držav 
bivše Jugoslavije. Slovenske 
barve so zastopali padalci 
Aerokluba Ptuj, tokrat s precej 
pomlajeno ekipo. Ekipo sta na-
mreč sestavljala le dva člana, 
Boris Janžekovič in Aleksan-
der Čuš, ostali del ekipe pa so 
predstavljali mladinci Matevž 
Cestnik, Tomaž Korpar in De-
jan Veselič.

Sam tekmovalni del je pome-
nil osem serij skokov, nato sta 
sledili še polfinalna in finalna 
serija. Kljub desetim serijam 
skokov so fantje profesionalno 
ohranili mirne živce in prav ta 
pomlajena ekipa se je okitila 
s številnimi odličji. Ekipno so 
zasedli drugo mesto, takoj za 
ekipo Fenix Paracentra Beo-
grad, tretje mesto pa je pripa-
dlo domačinom iz ekipe Pri-
jedor 1. V kategoriji članov sta 
se na stopničkah veselila kar 
dva Ptujčana: Boris Janžekovič 
z zlato medaljo in Aleksander 
Čuš s srebrno. Tretje mesto je 

zavzel Goran Radkajec, član 

hrvaške ekipe. Tudi kategorija 

mladincev je bila pretežno v 

barvah Ptuja. Prvo mesto si je 

priboril Tomaž Korpar, tretje 

Dejan Veselič, Matevž Cestnik 

pa je pristal na nehvaležnem 

četrtem mestu.

Vsekakor pa fantje ne bodo 

dolgo počivali na lovorikah, saj 

ekipo Aerokluba že naslednji 

vikend čaka tekma svetovnega 

pokala v skokih na cilj, ki bo 

potekala v nemškem Altenstad-

tu.

Vesna Osterc

Padalstvo � Tekma v Prijedoru

Ptujčani spet na stopničkah

Ekipa Aerokluba Ptuj je na tekmovanju v Prijedoru nastopala nad pričakovanji.

Maček med favo-
riti tudi v Osijeku

V Osijeku trenutno potekajo 
tekmovanja v številnih discipli-
nah, na katerih se merijo tudi 
slovenski reprezentanti (brez 
strelcev iz Spodnjega Podrav-
ja), še posebej pa veseli dej-
stvo, da je po daljši bolezenski 
odsotnosti zaradi obolelega 
komolca, znova tekmovalno 
aktiven tudi naš najboljši stre-
lec Rajmond Debevec. Precej 
pozornosti v zadnjem času pa 
je posvečeno tudi Boštjanu 
Mačku, ki je na Mediteranskih 
igrah v Pescari v disciplini trap 
s puško šibrenico osvojil zlato 
medaljo z novim rekordom 
144 golobov. Maček lahko ob 
dobri dnevni formi zelo visoko 
poseže tudi v Osijeku, kjer prav 
tako spada v širši krog možnih 
finalistov, finalno streljanje pa 
je lahko realno dosegljivo tudi 
ostalim našim reprezentan-
tom.



Moštvo, ki ga je nasledil od 
predhodnika, zraven sloven-
skega kapetana sestavlja 23 no-
gometašev iz trinajstih držav 
iz celega sveta: Irske, Anglije, 
Češke, Severne Irske, Škotske, 
Južne Koreje, Nizozemske, Po-
rtugalske, Slonokoščene oba-
le, Švedske, Španije, Konga in 
Nove Zelandije. Pred lansko se-
zono so vložili največ denarja v 
okrepitve v 121-letni zgodovini 
kluba. Za devet igralcev so po-
trošili 25 milijonov funtov, za 
najdražjega Španca Borja Vale-
ro so real malorci odšteli zanje 
rekordnih 4,7 milijona funtov 
odškodnine. Prva ekipa iz let-
nega proračuna kluba vzame 
okrog 25 milijonov funtov, se 
pa bodo plače nogometašem 
po izpadu v drugo ligo bistveno 
znižale, tudi do 40 odstotkov. 
Uprava kluba resno načrtuje 
ponoven pohod med najboljše 
klube v državi. Kljub mikavni 
ponudbi Fulhama (2 milijona 
funtov) za kapetana Jonathana 
Greeninga, so le-to zavrnili, v 
svoje vrste pa pripeljali še dva 
nova člana. Podobno vsoto so 
namenili za odškodnino Si-
mona Coxa (Swindon town), 
obdržali pa so Youssoufa Mu-
lumba iz Konga, ki so ga imeli 
na posoji od francoskega Paris 
– St. Germaina od lanske sezo-
ne. Di Matteo, ki želi imeti od-
ločilno besedo pri igralskem 
kadru, je mnenja, da je igralcev 
preveč. »V klubu sem komaj dva 
tedna, kar je zelo kratek čas. Še 
vedno se spoznavamo, všeč pa 
mi je, da fantje trdo in zavzeto 
trenirajo. Dejstvo je, da imamo 
dobro moštvo, vendar je igral-
cev odločno preveč. Nekaj jih 
bo moralo oditi ali pa jih bomo 
komu posodili. Kdo bo šel, o 
tem je še preuranjeno govori-
ti,« je dejal di Matteo. Kaj pa se 
bo zgodilo z edinim Slovencem 
v moštvu? »Robert še ni veliko 
treniral, ker ima težave s kole-
nom. Sicer ga dobro poznam, 
vem, da veliko pomeni moštvu 
in čakam, da bo pripravljen. 
Potem bom presodil, kako naj 
ga vključim. V prihodnji sezoni 
računam nanj.«

Koren jim posreduje 
informacije o Ptuju 
in Sloveniji

Koren je ta teden zaradi laž-
je poškodbe izpustil nekaj tre-
ningov. Ekipa fizioterapevtov 
in maserjev z njim veliko dela. 
Se je pa, kot njegovi kolegi iz 
moštva, želel na novo sezono 
pripravljati v miru in za sed-
mo silo ni bil dosegljiv. »Roco«, 
kot ga kličejo Angleži, je preko 
klubske spletne strani zgolj 
sporočil, da ima obilo dela s ko-
legi iz moštva, ki jih zanimajo 
informacije o Ptuju in Sloveni-
ji. Za vse nima časa, a se bojda 
trudi po najboljših močeh. Kot 
se na vseh domačih tekmah 
trudijo navijači kluba. 

Uroš Gramc

petek � 17. julija 200918 Šport

Nogomet
1. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA

PARI 1. KROGA – PETEK ob 18.00: Domžale – Labod Drava; SOBOTA 
ob 18.00: Luka Koper – MIK CM Celje, Olimpija – Interblock, Maribor 
– HIT Gorica; NEDELJA ob 19.00: Rudar – Nafta.

TURNIR V STOJNCIH
Nogometni klub Stojnci bo v soboto in nedeljo organizator nogomet-

nega turnirja. PROGRAM: SOBOTA, 17.00: Aluminij – Podvinci, 19.00 
Stojnci – Bukovci; NEDELJA, 15.00 tekma veteranov, 17.00 tekma za 3. 
mesto, 19.00 tekma za 1. mesto; 21.00 podelitev pokalov in priznanj.

Odbojka na mivki
Turnir Nestea BeachMaster

Danes, v petek, 17. 7., bo na Ranci drugi dan glavnega turnirja Ne-
stea BeachMaster, ki se bo pričel ob 10. uri, v soboto bodo tekme glav-
nega turnirja od 10.00 do 19.00 ure. Tekma za prvo mesto v ženski 
konkurenci bo ob 20. uri, finale v moški konkurenci pa ob 21. uri.

Danilo Klajnšek

Športni napovednik

WBA ima zelo zvesto pu-
bliko. Na stadionu Hawthorn, 
ki sprejme 27.877 ljudi, so za 
prihajajočo sezono prodali že 
16.000 letnih vstopnic. Ob na-
stopanju v Premier ligi lansko 
leto je bila ta številka še višja, 
21.700. Kot zanimivost naj na-
vedemo, da jih po izpadu niso 
izžvižgali, ampak so jim s pet-
jem dvignili glave ter se jim za-
hvalili za prikazane igre.

Ptujski hotel Primus ima ta 
teden v gosteh vrhunsko šport-
no moštvo. Od nedelje do ne-
delje v Termah bivajo nogome-
taši angleškega prvoligaša West 
Bromwich Albion. V minuli se-
zoni so jih športni navdušenci 
še spremljali v Premier ligi, a 
so se zaradi slabših rezultatov 
za leto dni poslovili od elitne 
druščine. Ne glede na rezulta-
te ima mesto v središču Velike 
Britanije s približno 130.000 
prebivalci odlično moštvo, ki 
je v zadnjih letih sicer redno 
na »prepihu« med samo špico 
in zasledovalci otoškega nogo-
meta. V zadnjih sedmih letih 
so se vanjo trikrat uvrstili, prav 
tako trikrat pa tudi izpadli. Po 
prvem in edinem obisku Slove-
nije doslej, pred dvema letoma, 
jim je uspelo prestopiti stop-
ničko višje. Angleži kot zapri-
seženi tradicionalisti so letos 
drugič prestopili meje Sloveni-
je, prvič so obiskali Ptuj. Edini, 
ki se v najstarejše slovensko 
mesto redno vrača, je Robert 
Koren, vezni igralec angleške-
ga moštva in kapetan slovenske 
reprezentance.

»Slovenija se mi zdi 
podobna Švici in 
Avstriji, vse je 
zeleno, čisto, 
organizirano.«

V mirnem okolju, še najbolj 
»nadležni« so številni angleški 
novinarji, ki budno spremlja-
jo vsak njihov korak, dvakrat 
dnevno obiskujejo športni 
park Kidričevko in zelenico 
NK Aluminij. Dopoldnevi so 
namenjeni fizični pripravi, 
popoldnevi brcanju žoge. V 
vmesnem času ne ostane kaj 
dosti energije za obisk ptuj-
skih in okoliških znamenitosti. 
»Sem nismo prišli zaradi turiz-
ma, ampak zaradi treninga. Za-
dovoljni smo s pogoji, ki nam 
jih nudijo, vsi ljudje, ki skrbijo 
za nas so zelo prijazni. Sloveni-
ja se mi zdi zelo podobna Švici 
in Avstriji, vse je zeleno, čisto 
in dobro organizirano,« je vti-
se o naši državi strnil glavni 
trener, Roberto di Matteo. 
V Sloveniji so odigrali tudi pri-
jateljsko tekmo, v lendavskem 
športnem parku proti NK Naf-
ta so z rezultatom 0:3 nadigra-
li domačine. V soboto bodo 

gostovali še pri varaždinskem 
Varteksu, v nedeljo pa se vra-
čajo v Anglijo.

Bogata igralna 
kariera di Matea

Albion (staro ime za Angli-
jo) bo v novo sezono popeljal 
povsem nov trenerski štab. Iz-
kušenega angleškega stratega 
Tonija Mowbraya, ki se je 
preselil v škotski Celtic, je za-
menjal 39-letni Italijan Rober-
to di Matteo. S seboj je pripe-
ljal tudi kondicijskega trenerja: 
Ade Mafe, bivši angleški sprin-
ter in udeleženec olimpijskega 
teka na 200 metrov leta 1980 
v ameriškem Los Angelesu (8. 
mesto) ter evropski dvoranski 
prvak ter dvakratni podprvak 
je kot nalašč za to nalogo. Zelo 
impozantno nogometno zgo-
dovino ima sam di Matteo. V 
švicarskem kantonu Schauff-
hausen italijanskim staršem ro-
jen nogometaš je prve korake 
naredil v lokalnem klubu. Pri 
21-letih se je preselil v Zürich, 
kjer je odigral le eno sezono, 
nato še eno v FC Aarau, nasled-
nje tri je bil član italijanskega 
velikana Lazia ter šest sezon 
danes po mnenju nekaterih 
član kluba najbogatejšega člo-

veka na svetu, Romana Abra-
moviča – angleškega Chelsea. 
V 34 nastopih za italijansko re-
prezentanco je zabil dva gola, 
zaradi poškodbe, trikratnega 
zloma noge, ki ga še do zdaj ni 
povsem saniral, pa je leta 2002 
kopačke obesil na klin in se 
posvetil trenerski karieri. Že 
v lanski uvodni trenerski se-
zoni je angleškega tretjeligaša 
Milton Keynes Dons skorajda 
pripeljal v višjo ligo. Spodlete-
lo mu je na zadnji stopnički, 
ko so v dodatnih kvalifikaci-
jah izgubili šele po streljanju 
enajstmetrovk. Tokrat je še 
pred težjo nalogo, glede na to, 
da je komaj dva tedna na čelu 
moštva, pa kaj dosti časa za 
eksperimentiranje nima na vo-
ljo. Igralske izkušnje pridejo še 
kako prav. »V bistvu je zdaj kar 
precej drugače kot takrat, ko 
sem igral, a ne glede na to, so 
občutki tudi tokrat zelo močni. 
V tej novi vlogi uživam. Imam 
dobro službo, moram priznati, 
da je zelo zanimivo in razburlji-
vo delati z odličnimi nogome-
taši, ki jih imam v moštvu. Vem, 
kaj nas letos čaka. Vedno znova 
me vleče želja po zmagovanju, 
to je občutek, ki ga je težko opi-
sati in težko najti kje drugje,« je 
povedal Roberto di Matteo. 

Foto: Uroš Gramc

Nogometaši West Bromwich Albiona so zadovoljni s pogoji treninga v Kidričevem.

Nogomet � Po Bakuju v Primusu še angleški prvoligaš

West Bromwich Albion na Ptuju

Foto: Uroš Gramc

Roberto di Mateo, novi trener angleškega prvoligaša WBA

Skupina A
Rezultati 4. kroga: KMN Svetinje 

– Klub ormoških študentov 2:1, ŠD 
Mladost slikopleskarstvo Špendija 
– ŠD Pušenci 3:0, ŠD Kog – Lordi 
Ivanjkovci 4:4.

1. SVETINJE 4 4 0 0 20:3 12
2. LORDI IVAJNK. 4 2 2 0 16:9 8
3. KOŠ 4 1 2 1 13:9 5
4. ŠD KOG  4 1 2 1 15:13 5
5. ŠD MLADOST  4 1 0 3 6:16 3
6. ŠD PUŠENCI  4 0 0 4 4:24 0

Pari 5. kroga (17. 7.): ŠD Pušenci 
– ŠD Kog (21.30), Lordi Ivanjkovci 
– KMN Svetinje (22.20), KOŠ – ŠD 
Mladost slik. Špendija (23.10).

Skupina B:
Rezultati 4. kroga: ŠD Mladost 

Pesrl – ŠRD Pristan Frankovci 8:1, 
SK Računalništvo – Kn. servis Šošta-
rič 2:2, Euro Shop – ŠD Litmerk 5:3.

1. EURO SHOP 4 4 0 0 23:9 12
2. MLADOST P 4 3 0 1 19:11 9
3. ŠRD PRISTAN  4 2 0 2 17:15 6
4. SER. ŠOŠTARIČ  4 1 1 2 13:15 4
5. SK RAČUNALN.  4 1 1 2 8:11 4
6. ŠD LITMERK  4 0 0 4 7:26 0

Pari 5. kroga: ŠD Litmerk – SK 
Računalništvo (19.00), Kn. servis 
Šoštarič – ŠD Mladost Pesrl (19.50), 
ŠRD Pristan Frankovci – Euro Shop 
(20.40).

Mali nogomet � Miklavž



Na Ptuju, natančneje na Ran-
ci ob Ptujskem jezeru, se je v 
sredo začel letošnji največji tur-
nir v odbojki na mivki v Slove-
niji. Ta šport v Sloveniji dobiva 
vedno večjo veljavo, še posebej 
je popularen med mladimi, ki 
v njem vidijo predvsem atrak-
tivno športno udejstvovanje 
med počitnicami. Najboljše 
dosežke v tekmovalnem smis-
lu izmed Slovencev zaenkrat 
dosegata sestri Fabjan, Erika 
in Simona, ki se že preizkušata 
tudi na močnih mednarodnih 
turnirjih. 

Turnir na Ptuju je nadgrad-
nja lanskoletne serije, v katero 
je bilo vloženega ogromno tru-
da organizatorjev. Prav zaradi 
tega so se le-ti letos odločili 
vse moči usmeriti v en takšen 
dogodek, za mesto pa po teht-
nem premisleku izbrali prav 
Ptuj, oziroma Ranco. O tem in 
številnih drugih zanimivostih, 
povezanih s tem turnirjem, 
nam je več povedal Jure Jeraj, 
direktor turnirja na Ptuju in 
promotor odbojke na mivki. 

„Želja organizatorjev je, da 
pride na prizorišče čim več 
ljudi, za katere smo poleg same 
odbojke pripravili kup sprem-
ljevalnih dogodkov. Montažne 
tribune lahko sprejmejo od 
1200 do 1500 gledalcev, na vo-
ljo pa bo še kar precej stojišč. 
Želimo postaviti nov rekord v 
obiskanosti takšnega turnirja 
in da se naslednje leto na Ptuju 
lotimo še večjega projekta. Pri-
jetno okolje Rance je primerno 
za celodnevno bivanje ob je-
zeru, tudi za postavitev šotora 
in kampiranje vse dni turnirja. 
Vabimo tudi družine, saj bodo 
imele na voljo različne anima-
cije. Zadeva je zelo sproščena: 
lahko se navija, med premori 
DJ-ji vrtijo glasbo, lahko se 

pleše na tribunah … Naša želja 
je, da dolgoročno to postane 
osrednji športno-animacijsko-
zabavni dogodek te vrste v 
Sloveniji, podobno kot je npr. 
Rock Otočec za rock koncert 
ali Lent za kulturno-zabavni 
dogodek ali Pivo in cvetje za 
zabavo … Potem bi lahko iz cele 
Slovenije pritegnili ljudi za cel 
vikend na Ptuj, kjer bi se lahko 
zabavali, uživali ob spremlja-
nju vrhunske odbojke in lepe-
ga okolja,“ je v uvodu poudaril 
Jeraj, ki se je v organizacijskih 
prijemih zgledoval po podo-
bnih turnirjih v tujini. Le-ti so 
v nekaterih evropskih mestih 
pravi spektakli in paša za oči. 

Kako je sploh prišlo do od-
ločitve, da turnir organizirajo 
na Ptuju?

„Lansko leto smo imeli pet 
turnirjev visokega nivoja in to 
je bila zelo zahtevna naloga. 
Še posebej težko je stopnjevati 

nivo od turnirja do turnirja in 
ga na koncu pripeljati do mak-
simuma. Zato smo se konec 
lanskega leta odločili, da iz-
vedemo en takšen turnir, vanj 
pa vložimo vse moči. Potem 
smo iskali primerno lokacijo 
od Portoroža do Murske So-
bote. Kriteriji so bili različni, 
od atraktivnosti same lokacije 
in kraja, od pripravljenosti 

lokalnih oblasti in gospodar-
stvenikov pomagati pri tem 
projektu, tudi prostovoljci so 
bili pomemben faktor. Mogoče 
Ptuj ni bil v vseh kategorijah na 
prvem mestu, a je vse to imel. 
Ob tem je to naše najstarejše 
mesto, lokacija na Ranci je 
zaradi bližine in istočasno od-
maknjenosti od centra mesta 
idealna. Ko smo se o vsem tem 
pogovarjali z Emilom Mesari-
čem, predsednikom BD Ranca, 
z Mitjem iz Promine, na koncu 
še z županom Čelanom, smo se 
odločili za Ptuj. Zaenkrat ni še 
nihče razočaral, vse dogovorje-
no je bilo tudi izpeljano, mor-
da z manjšo zamudo, a z obilo 
dobre volje,“ je Ptujčanom po-
laskal direktor turnirja. 

Pripravili ste številne sprem-
ljevalne prireditve.

„Odbojka na mivki še ni tako 
popularen in prepoznaven 
šport, da bi ljudje samo zaradi 
nje drveli na prizorišče. Zato 
smo pripravili spored z motom 
šport-glasba-zabava, v katerem 
so tudi pokrovitelji našli motiv, 
da se predstavijo na drugačen, 
bolj atraktiven način,“ je zaklju-
čil Jure Jeraj. 

Kaj drugega nam ob tej bo-
gati ponudbi sploh še preosta-
ne: vsi na Ranco!

Jože Mohorič
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Odbojka na mivki � Turnir Nestea BeachMaster na Ptuju

V soboto na Ranci vrhunec 
spektakla na mivki - vstop prost!

Prestopni rok pri nogometa-
ših je v polnem teku. Prvi del 
naj bi se zaključil v sredo, 15. 
julija, vendar so prestopi mož-
ni še do 31. avgusta. Bivši no-
gometaš Aluminija, Maribora, 
Bele krajine in nazadnje ajdov-
skega Primorja Leon Panikvar 
je podpisal triletno pogodbo 

(2 + 1) z madžarskim prvoli-
gašem ZTE iz Zalaersega, kjer 
igra tudi Matej Miljatovič, ki 
je nekdaj igral za ptujsko Dra-
vo. Po Urošu Veseliču je to že 
drugi nogometaš z našega ob-
močja, ki se bo letos dokazoval 
na Madžarskem.

Danilo Klajnšek

Nogomet  

Panikvar na Madžarsko

Prost vstop na prizorišče!
Zaradi želje po čim boljši promociji odbojke na mivki (tudi zaradi za-

dostnega števila pokroviteljev, ki so prispevali sredstva za izvedbo tur-
nirja) so se organizatorji odločili za zelo mikavno potezo: vstop na mon-
tažne tribune ob novozgrajenem stadionu za odbojko na mivki je prost. 
“Poleg tega lahko gledalci pričakujejo še kakšno dodatno ugodnost, 
morda kakšen ledeni čaj zastonj ali kaj podobnega. Nikakor ni naš cilj 
ustvarjati kakšnega velikega dobička, ampak si želimo le, da Ptujčani in 
okoličani pridejo na prizorišče ter si v prijetnem vzdušju ogledajo tekme 
in se ob tem kar najbolje zabavajo,” je posebej poudaril Jure Jeraj.

Ženski turnir je zelo kvaliteten
Pomemben je tudi športni vidik prireditve, saj dobri igralci in igralke 

dajo dogajanju poseben čar. Močan bo predvsem ženski del turnirja, saj 
so udeležbo potrdile tri dvojice iz tujine: Angležinji, Avstrijki in Čehinji. 
Predvsem slednji sta zelo atraktivni, saj sta na zadnjem turnirju evropske 
serije osvojili peto mesto. „To je zaenkrat tudi realen domet našega naj-
večjega turnirja. Če bi uspeli naslednje leto organizirati mednarodni turnir 
v okviru evropske in svetovne zveze in bi turnir štel za točke, bi lahko de-
jansko izbirali med prijavljenimi ekipami iz tujine. Osnova pa je seveda do-
ber glas, ki seže v deveto vas: če bo letos vse potekalo po načrtih, bomo 
imeli naslednje leto še boljši turnir,“ je o športni plati prireditve spregovoril 
Jeraj. Slovenski favoritinji za zmago sta predvsem sestri Fabijan, domačo 
ekipo Feluke pa sestavljata Nika Zidarič in Ana Kališnik.

Foto: Črtomir Goznik

Organizatorji so ob Ranci pripravili odlično igrišče z vsemi spremljevalnimi objekti.

Foto: Črtomir Goznik

Ljubiteljem odbojke na mivki se obetajo vrhunski športni užitki.

Foto: Črtomir Goznik

Direktor turnirja na Ptuju je Jure Jeraj (v sredini).

Foto: Črtomir Goznik

Leon Panikvar (desno) je iz ajdovskega Primorja prestopil v mad-
žarskega prvoligaša iz Zalaegerszega.

Nogometaši LKW Jacka iz 
Gerečje vasi so dobili novega 
trenerja, ki jih bo vodil v tek-

movalni sezoni 2009/2010. 
To je postal nekdanji odlični 
nogometaš Aluminija, Olim-
pije in Maribora Franc Žitnik, 
ki se je tudi že preizkušal kot 
nogometni trener: »Priprave 
na novo prvenstvo bomo pri-
čeli v ponedeljek, 21. julija. Do 
pričetka prvenstva v Štajerski 
ligi bomo trenirali štirikrat te-
densko, ob tem pa odigrali pet 
pripravljalnih tekem. Uvodno 
pripravljalno srečanje bomo 
odigrali 25. julija v Zavrču,« je 
dejal novi trener LKW Jack Ge-
rečja vas Franc Žitnik.

Sicer pa naj bi prišlo do spre-
memb tudi v igralskem kadru. 
V Gerečji vasi bodo poizkušali 
z obstoječim domačim kadrom, 
računajo pa tudi na pomoč so-
sedov iz Kidričevega.

Danilo Klajnšek

Žitnik novi trener Gerečje vasi

Foto: DK

Franc Žitnik, novi trener Gereč-
je vasi

Peter Tadič, motokrosist 
MTD Racing teama iz Majšper-
ka, je očitno v dobri formi. To 
je v zadnjem obdobju pokazal 
že večkrat in nič drugače ni 
bilo v Avstriji na tekmi za pokal 
Adac. V kvalifikacijski vožnji je 
dosegel deveti čas in se uvrstil 
v finale, kjer je v prvi dirki za-
sedel dobro šesto mesto. Ne-
koliko slabše mu je šlo v drugi, 
kjer je bil štirinajsti. Skupno je 
bilo to dovolj za sedmo mesto. 
V finale se ni uspelo prebiti 
njegovemu bratu Kristjanu.

Bele sedmi na 
Hrvaškem

Motokrosist Borut Bele 
(AMD Tajfun šport) iz Žetal 

se je udeležil pozivne dirke v 
motokrosu v sosednji Hrva-
ški. Dirka je bila nekakšna ge-
neralka pred dirkami za sveto-
vni pokal v Jastrebarskem. V 
kategoriji MX-2 je bil Borut 
na koncu uvrščen na sedmo 
mesto.

Danilo Klajnšek

Motokros

Peter Tadič sedmi v Avstriji

Peter Tadič



Le sedem desetletij bo 
letos poteklo od tega pre-
lomnega časa. Sprašuje-
mo se, ali in koliko hrani-
mo zgodovinski spomin 
na ta kruti čas, ki je vnesel 
toliko sprememb v sve-
tovnem merilu? Za Slo-
vence je bil to čas, ko se je 
krojila usoda naroda in le 
odpor – osvobodilni boj – 
je bil jamstvo narodovega 
obstoja. Ali je današnja 
mlada generacija dovolj 
poučena o vsem?

Kaj nam je namenjala 
nacistična raznarodoval-
na politika, ki je temeljila 
na množičnem izgonu po-
litično ali rasno neustre-
znih ljudi, torej zavednih 
Slovencev, ki bi lahko ovi-
rali ponemčenje dežele, 
skušajmo razkriti v nada-
ljevanju.

Program nacističnega ge-
nocida, ki ga je Adolf Hitler 
razvijal v svoji knjigi Mein 
Kampf, so nacistične institu-
cije dograjevale v 30. letih mi-
nulega stoletja, tako zunanje 
politični urad NSDAP (nacio-
nalsocialistična nemška dela-
vska stranka) pod vodstvom 
Alfreda Rosenberga. Okrepiti 
moč rajha in nasploh nem-
škega položaja v Evropi je 
bila temeljna usmeritev ure-
janja nove nemške države. Za 
doseganje tega smotra so bile 
natančno začrtane usmeritve, 
med njimi razširitev življenj-
skega prostora za prihodnjih 
sto let (predvsem na ruskem 
območju), s čimer bi pridobi-
li 500.000 km2. Ob tem je bila 
predvidena izločitev Polja-
kov, da ne bi prišlo do razkro-
ja nemške krvi. Ponemčenje 
rasno manj vrednih ljudi ni 
prihajalo v poštev; slovanski 
živelj se ne bi smel preveč 
razmnožiti. Germanizirati je 
bilo potrebno 'tla' za naseli-
tev nemških kmetov. Samo 
Nemci so lahko zemljiški la-
stniki, ostali le delovna sila. 
Za okrepitev nemške rase so 
bile predvidene deportacije 
rasno neprimernega prebi-
valstva. Slovencem je bila na-
menjena taka sodba: izgoni 
ljudi v treh etapah in naseli-
tev nemških priseljencev na 
izpraznjena območja sloven-
ske Štajerske in Gorenjske. Le 
s širokopotezno kolonizacijo 
bi v kratkem dosegli popolno 
ponemčenje.

Po ohranjenih podatkih, ki 
so jih zbrali domači Nemci 
za nacistične ustanove v za-
mejstvu (v Gradcu za ptujsko 
območje), je bilo ob upošte-
vanju rasnih in političnih 
meril predvidenih za izgon 
220.000 do 260.000 Sloven-
cev. Za izselitev v glavnem 
v Srbijo, je bilo predvidenih 
5.000 intelektualcev in poli-
tičnih osumljencev. Sledil naj 

bi izgon 25.000 tistih oseb, ki 
so prišli na Štajersko po letu 
1914; namenili so jim v glav-
nem pot na Hrvaško. Okoli 
80.000 slovenskih kmetov 
iz južnih obmejnih krajev 
Gorenjske in okoli 65.000 z 
obmejnih krajev Spodnje Šta-
jerske naj bi zapustilo svoje 
domove v zadnji etapi.

Sodeč po zastavljenih na-
črtih so bili za Nemce pred-
vsem moteči vodilni sloj iz-
obraženstva (učitelji, mlajši 
duhovniki, ljudje akadem-
skih poklicev) ter zastopniki 
slovenskih političnih strank 
in organizacij. V krog depor-
tirancev kot rasno neprimer-
ni so bili za takojšnjo izselitev 
določeni tudi priseljenci iz 
drugih predelov Jugoslavije. 
Predvidena je bila tudi izloči-
tev rasno dragocenih, ki bi se 
v rajhu ponemčili. Rasni pre-
gledi vaškega prebivalstva na 
Spodnjem Štajerskem naj bi 
z analizo pokazali tudi na ev. 
primesi tuje krvi in hkrati na-
kazali možnost ponemčenja.

Omenili smo že, da so naci-
stične ustanove v zamejstvu 
program raznarodovanja 
gradile s pomočjo domačih 
Nemcev. Povezavo med Slo-
venijo in rajhom je vzdrževa-
la Zveza nemštva v zamejstvu 
(Verein für das Deutschtum 
im Auslande – VDA). Refe-
rent VDA dr. Helmut Carsta-
njen in poznejši vodja gra-
škega Süddeutsches Institut, 
ustanovljenega leta 1938 pod 
krinko znanstvene ustanove, 
je vzdrževal zvezo s sloven-
skimi folksdojčerji, tesno tudi 
s ptujskimi Nemci. Inštitut je 
preučeval probleme nemštva 
v jugovzhodni Evropi in pov-
sem ponujal organizacijsko 
pomoč folksdojčerjem. V ta 
namen naj bi jim pomagal 
nemški konzulat v Mariboru, 

ki je od marca 1939 postal 
oporišče nemške obveščeval-
ne službe v Sloveniji.

Inštitut je odigral pomemb-
no vlogo pri pripravah na 
izvajanje genocidne politike 
nacistov. Tukaj so bili po na-
vodilih dr. Carstanjena v po-
vezavi s Pokrajinskim obmej-
nim uradom (Gaugrenzlan-
damt), izdelani konkretni na-
črti za ureditev slovenske Šta-
jerske. V inštitutu so izdelali 
načrte o 'tisočih izgonov in 
deportacij' in vrnitvi tisočih 
folksdojčerjev, ki so v 20. le-
tih prejšnjega stoletja odšli iz 
Spodnje Štajerske. Vse to naj 
bi se dogajalo po spremembi 
oblasti. Dodajmo, da se je s 
Ptuja po prvi svetovni vojni 
izselilo 76 družin in da je bilo 
po štetju prebivalstva iz leta 
1931 v ptujski mestni občini 
9,6 % prebivalcev nemške na-
rodnosti oz. 12,7 % opredelje-
nih za Nemce po maternem 
jeziku.

Po navodilih dr. Carstanje-
na se je po okrajih začel na-
tančen popis prebivalstva. 
Do konca leta 1940 so bili s 
pomočjo Kulturbunda ter 
vohunov sestavljeni sezna-
mi uradov, kulturnih usta-
nov, šol, slovenskih društev, 
gospodarskih objektov idr.; 
omenjeni bi kot vodniki oz. 
inštruktorji pomagali okupa-
torju ob njegovem prihodu. 
Carstanjenov inštitut je sploh 
razpredel nacistično obve-
ščevalno mrežo po Jugosla-
viji in vanjo pritegnil 'zaupne 
može' (Vertrauensmänner) 
– z namenom, da se pripravi 
vse potrebno za okupacijo 
in izvajanje raznarodovalne 
politike.

Iz seznama zaupnikov za 
ptujsko območje razberemo, 
da je bilo registriranih 106 
'zaupnih mož', katerih pov-

prečna starost je bila 46 let. 
Največ zaupnikov (21) je bilo 
na Ptuju. Po socialni struk-
turi je bilo med njimi največ 
trgovcev, od teh nad 75 % 
pravih Nemcev z oznako 'D' 
(Deutsch) ali 'RD' (Reichsde-
utsch). Med prave Nemce je 
bilo npr. uvrščenih 89 % po-
sestnikov, 80 % uradnikov, 
nekaj nad 6 % svobodnih 
poklicev, gostilničarjev, kme-
tov in obrtnikov. Razmerje 
med zaupniki 'vindišarji' 'W' 
(31,1 %, Windisch), med ka-
terimi je bilo na Ptujskem 
največ gostilničarjev in trgov-
cev, kaže, da se je zaupništvo 
opiralo na 58,5 % Nemcev in 
10,4 % 'rajhovskih'  Nemcev. 
Če upoštevamo, da so bili ti 
stari okoli 40 let, pomeni, da 
so svoja mladostna leta preži-
vljali skozi obdobje štajerci-
janstva in Ornigovega župa-
novanja, da so bili vzgojeni v 
velikonočnem duhu in zato 
je razumljivo, da so na pragu 
druge svetovne vojne utirali 
pota hitlerjanstvu. Primer nji-
hove privrženosti nacizmu je 
lahko slovesnost ob novem 
letu 1940, ko je na prireditvi 
Zveze nemških visokošolcev 
(delovala pod okriljem Kul-
turbunda), društveni pred-
sednik v nagovoru dejal: »… 
Tudi naša materna dežela in z 
njo ves nemški narod so mo-
rali zgrabiti za orožje. Čeprav 
živimo mi izven 'materne de-
žele', se ne moremo zapreti 
pred vsem tem. Čeprav ne 
bomo posegli v borbo, ne 
moremo kot Nemci stati ob 
strani. Usoda Nemčije je naša 
usoda …«

Druga svetovna vojna se je 
torej pričela, v Gradcu pa so 
se za vsak okraj pripravljali 
načrti o uvedbi civilne upra-
ve in raznarodovanju (ptujski 
folksdojčerji so 8. aprila 1941 

prevzeli oblast še pred uved-
bo civilne uprave).

Ptujsko nemštvo 
je dosledno sledilo 
nacističnim ciljem

 Za ptujsko nemštvo je bilo 
poglavitno popraviti senžer-
mensko odločitev in se rešiti 
'tuje' – jugoslovanske oblasti. 
Zastavljenim ciljem nemške-
ga zamejstva je aktivno sledil 
ptujski Kulturbund s svojimi 
društvi. Tako so npr. člani 
nemškega športnega kluba 
(Sportklub Pettau) preuredili 
svoje igrišče za pristajanje pa-
dalcev in lažjih letal, Kultur-
bund je do potankosti pripra-
vil vse potrebno na svojem 
območju, ki je organizacijsko 
seglo preko Ormoža in Sredi-
šča do Ljutomera, Apaškega 
polja do obmejnih krajev Pre-
kmurja. Smotrno, izrabljajoč 
popustljivost jugoslovanskih 
oblasti je Kulturbund pripra-
vljal priključitev teh krajev k 
nemškemu rajhu. Stojadino-
vićeva vlada je posredno k 
temu prispevala. Po priklju-
čitvi Avstrije k Nemčiji (Ansc-
hluss) se je namreč izrekala 
za nevtralnost, češ da gre za 
notranje avstrijsko-nemške 
odnose in da je želja po zdru-
žitvi obeh držav v skladu z 
Wilsonovimi narodnimi na-
čeli iz leta 1918. In medtem 
ko je slovenska demokratič-
na javnost na Ptuju postajala 
vznemirjena ob dogodkih na 
severni meji, je ptujsko nem-
štvo razumelo Anschluss kot 
prvi korak k uresničitvi veli-
konemških ciljev – k utiranju 
nemškega mostu na Jadran. 
Kljub očitnim nastopom 
ptujskega nemštva in zahte-
vi po maščevanju se oblasti 
niso ganile, četudi je v letih 
1938/39 tujski promet v me-
stni občini porasel za 7,7 % 
– na obiske so prihajali 'soro-
dniki' iz Nemčije.

V javnosti, na ptujskih uli-
cah so se slišale grožnje o 
nemškem maščevanju nad za-
vednimi Slovenci, ki se bodo 
morali pobrati iz teh krajev. 
Obstajajo dokazi, da so se 
hoteli maščevati predvsem 
nad tistimi Slovenci, ki so so-
delovali v prevratu leta 1918. 
Klevetanje države in vojske, 
izjave, da je Ptuj nemško me-
sto, da je slovenski narod maj-
hen v primerjavi z nemškim 
narodom, da se je potrebno 
pred Hitlerjevim prihodom 
naučiti nemščine ter da je ka-
kršenkoli odpor proti nemški 
vojski brezpredmeten – se je 
govorilo po mestu.

Dodatno so ob Anschlussu 
in okupaciji Češkoslovaške 
marca 1939 okrepili samoza-
vest ptujskega nemštva še ne-
kateri drugi dejavniki: Ptujski 

Nemci so gradili svoje poli-
tične nastope na gospodarski 
moči. Na Ptuju je bilo npr. več 
kot 46 % industrijskih obra-
tov izključno v nemški lasti. 
V mestni občini je bilo nad 
60 % nemških trgovin in brez 
gostilniških obratov okoli 
50 % nemških obrtnih delav-
nic. Med temi imetniki so bili 
mnogi tudi zemljiški lastniki. 
Nemški denarni zavodi (Vor-
schuss Verein Pettau, Städti-
sche Sparkasse) so tudi laže 
prebrodili gospodarsko krizo 
kakor slovenske ustanove. Za 
ptujske Nemce je bil pretok 
sredstev iz nemškega zamej-
stva skozi Vorschuss Verein 
le še vzpodbuda. Svoje načrte 
so lahko gradili na majavih 
političnih razmerah v državi 
in oportunizmu oblasti. Po-
meni, da je tudi gospodarska 
zaostalost ptujskega območja 
samo omogočala Nemcem 
realizacijo raznarodovalnih 
načrtov. V ekonomski stiski 
prizadetega prebivalstva se 
je mogla med odvečno delov-
no silo zasejati hitlerjanska 
demagogija in s tem pojavi 
nemškutarstva. Pred nemško 
okupacijo se je npr. po va-
ških gostilnah širil glas o Hi-
tlerjevem 'novem redu', ko bo 
urejeno težko gospodarsko 
stanje; zatorej se mu ne kaže 
upirati. Kritike na podeželju 
so bile največkrat vezane na 
davke in rubeže. Zasejalo se 
je upanje na izboljšanje ži-
vljenjskih razmer.

Celotno delo ptujskih 
Nemcev je slonelo na trdni 
politični organizaciji, za ka-
tero so nemški statistiki tik 
pred okupacijo ugotovili, da 
šteje na območju ptujskega 
okraja 1.549 članov, največ 
iz vrst zemljiških posestni-
kov. Ob upoštevanju njihovih 
družinskih članov bi jih bilo 
2.920, od teh 549 na Ptuju. 
Po podatkih komisije za ugo-
tavljanje okupatorjevih zlo-
činov je živelo na Ptuju 521 
folksdojčerjev, od katerih se 
jih je leta 1945 umaknilo 302, 
največ v Avstrijo.

Kako natančno so se ptuj-
ski Nemci lotili priprav na 
priključitev k rajhu in razna-
rodovalnih ukrepov, pričajo 
Takojšnji ukrepi (Sofortmas-
snahme I.-V.), ki jih hrani Zgo-
dovinski arhiv na Ptuju. Lotili 
so se 'analize' prebivalstva 
glede narodnostne pripadno-
sti in pri ljudeh ugotavljali 
čisto nemško poreklo. Na 
presojanje ljudi nas opozori 
tudi nemška kronika Dorfbu-
ch Pettau (danes v Zgodovin-
skem oddelku Pokrajinskega 
muzeja Ptuj). Med drugim 
kronist navaja, da so nekate-
re družine tukaj že dalj časa 
in da bi mogle biti 'nemškega 
porekla', čeravno priimki go-
vore drugače.

Iz naše zgodovine

Piše: dr. Ljubica Šuligoj � Na pragu druge svetovne vojne (1)

Pred sedmimi desetletji je ptujsko nemštvo 
načrtovalo iztrebljanje slovenstva
Versajska pogodba leta 1919 je v poražencih zbudila odpor in nemočen bes. Seme druge svetovne vojne je bilo zasejano. Konec 20. in na začetku 30. 
let prejšnjega stoletja je ponižanost nemštva ustvarila plodna tla za nacionalistična gesla. Hitlerjev rajh, ki je uspel poteptati versajsko pogodbo, je 
nemškim množicam prinesel prerojenje narodnega ponosa. Popuščanje zahodnih držav je vzpodbudil fašistični pohod; fašistične in fašizmu sorodne 
organizacije so zaživele v mnogih deželah – tudi na Slovenskem. Rasla je neustavljiva grožnja nove, še hujše morije človeštva.
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Pred okupacijo pripravljena skica objektov na Ptuju, ki jih je bilo potrebno zaščititi



Turistični tednik

Nadaljevanje
Medtem smo se že znašli na petki-

lometrskem »off-road« popotovanju 
do maroške meje, saj obeh držav ne 
povezuje uradna cesta. Vzrok je po-
trebno pripisati hudi sovražnosti 
med Marokom in Mavretanijo, saj sta 
v svoji zgodovini imeli kar nekaj kon-
fliktov za področje današnje Zahodne 
Sahare. Ob vožnji po saharskih brez-
potjih te pričakajo številni opozorilni 
napisi o prisotnosti pehotnih min, ki 
jih je maroška vojska nenadzorovano 
»posejala« vse povprek, ter kopica ra-
bljenih in novih avtomobilov, saj je 
»nikogaršnja zemlja« sanjski prostor 
za trgovce. Poslovneži so se namreč 
naučili, da za nakup avtomobila na 
področju brez prisotnosti političnega 
nadzora ne plačaš davkov in dajatev. 
Trgovanje nedvomno uspeva, ven-
dar le v poznih večernih urah, ko je 
mavretanska obmejna točka uradno 
zaprta. Bolj kot smo se bližali maro-
ški meji, manj napisov o prisotnosti 
nevarnosti sem zasledil. Presenetil 
me je dokaj gost promet. Po kakšnih 
desetih minutah vožnje po številnih 
majhnih in dobro utrjenih sipinah za-
zrem maroško zastavo. Sopotniki naju 
opozorijo, da je bolje ne omenjati le-

gitimno, a legalno politično tvorbo 
(Polisario ali) Zahodno Saharo, pred-
vsem vpričo maroških policistov in 
vojakov. Končno prispemo do obmej-
ne postojanke, kjer nadvse prijazen 
vojaški policist zaželi dobrodošlico v 
Maroku. Ne duha ne sluha o Zahodni 
Sahari. Skoraj ne morem verjeti ureje-
nosti okolice in fleksibilnosti policij-
ske administracije. Medtem ko preo-
stali policisti preverjajo našo prtljago 
in sploh vsak kotiček kombija ter se 
ukvarjajo z identifikacijo slovenskega 
potnega lista, naju policist prepričuje 
v uspešnost in potrebnost maroškega 
nadzora v tem nemirnem delu sveta. 
»Maroko je najboljša rešitev za te lju-
di,« opisuje in nadaljuje v vzhičenem 
tonu: »To so ljudje brez občutka vode-
nja in biti voden.« Kakšno tolmačenje 
okupacije in šolski primer propagan-
dnega pranja možganov. Za to zuna-
njo farso pa se skriva kup nesrečnih 
in nedolžnih ljudi, ki le želijo živeti v 
lastni državi, v skladu z lastnimi zako-
ni in tradicijo. Njegove besede so kot 
nepomemben blisk v daljavi švignile 
mimo mojih ušes, ko sem na bližnjem 
hribu zazrl kopico koz in ovac ter 
človeka, očitno pastirja, ki v prepo-
znavnem saharskem počepu opazu-

je dogajanje na »svoji zemlji«. Le za 
trenutek se ponovno posvetim bese-
dičenju policista in že so živali in nji-
hov vodič izginili izza horizonta. Žal 
mi je bilo, a hkrati sem bil srečen, saj 
bi me lahko vsakršno nenadzorovano 
pogovarjanje z domačini privedlo do 
hudih posledic. Kljub zavedanju tega 
bi se težko zadržal, da ne bi odtaval 
v njegovo smer. Razočaranje mi z 
obraza naženejo majhna razvejana 
drevesa v neposredni bližini, na ka-
terih se gnete nepregledna množica 
zlato oranžnih pomaranč. Ob luplje-
nju tega božanskega sadeža se je med 
prsti drhteče dlani kot najlepši potok 
vil sladkoben sok drevesnega produk-
ta. Ob pogledu na mojo nepopisno 
zadovoljstvo so tudi sopotniki »hla-
stnili« po drevesu in njegovih »prebi-
valcih«. Končno naju policist povabi 
v majhno pisarno, kjer starejši brkat 
gospod povpraša o namenih, vzro-
kih in posledicah najinega prihoda v 
Maroko. Nekoliko zmedeno pogleda 
ob mojih lepljivih ročicah, pa vendar 
prijateljski stisk roke in dobrodošlica. 
Sicer je kaj nekaj minut trajalo, pre-
den mu vse obrazložim, pa vendar je 
pogovor potekal v izrazito profesio-
nalnih tonih. »Požegna« nama vstop 
z velikim maroškim grbom v najinih 
potnih listih in zaključi: »No, sedaj pa 
sta končno v varnih predelih Zaho-
dne Afrike.« In še kako je imel prav, 
saj Maroko nedvomno sodi med naj-
varnejše države na svetu.

Celotno obmejno dogajanje nam 
je vzelo dobri dve uri, preden smo 
potniki in kombi smeli vstopiti v Ma-
roko. Čakalo nas je še deset ur vožnje 
do mesta Dakhla. Družba v kombiju 
je bila fantastična, le ata Imam je pri-
čel spuščat hecne in predvsem smr-
deče zvoke izpod svoje halje. Ob tem 
je nemo sedel, molil ter se platonsko 
prepuščal nagajivosti afriške sopotni-
ce. Vroč saharski dan se je postopo-
ma prevesil v večer in kmalu nas je iz 
prijetnega dremeža zbudil neprijetno 
hladen veter, ki si je utiral pot skozi 
številne odprtine v ohišju kombija. 
Preplavil nas je mraz. Temperatura 
se je spustila vsaj za 35 oC. Uf, je bilo 
mrzlo. Nepredstavljiva utrujenost ni 
mogla premagati hudičevega mraza. 
Kazalec na uri se premika nepredsta-
vljivo počasi, posledično tudi razda-
lja do Dakhle. Ob cesti skorajda ne 
zasledim luči kot indikatorja stalne 
naselbine. Tudi policijski postojank 
ni. Izmed vseh potnikov le Imam 
kaže znake spanja.

Foto: M. Ozmec

Pogled na prenovljen in restavriran glavni oltar Marije Zavetnice s plaščem je v teh dneh še lepši kot sicer.

Ptujska Gora � Obnovljen glavni oltar božjepotne cerkve

Marija Zavetnica s plaščem v novi preobleki
Znameniti glavni oltar božjepotne cerkve na Ptujski Gori Marije Zavetnice s plaščem so pod vodstvom restavratorja in akademskega kiparja Viktorja 
Gojkoviča temeljito prenovili in restavrirali, svečano pa ga je blagoslovil mariborski nadškof dr. Franc Kramberger.

Piše: Uroš Žajdela � V Mavretaniji (16.)

Po Zahodni Sahari

petek � 17. julija 2009 21

Foto: Uroš Žajdela

Prisotnost vojaškega aparata je vidna skorajda na vsakem koraku. Zaradi pre-
cejšnje odmaknjenosti so za prenos podatkov o dogajanju v Zahodni Sahari 
potrebni ogromni satelitski krožniki.

Po več mesecih restavratorskih 
in obnovitvenih del so zadnje dni 
junija zidarske odre iz glavnega ol-
tarja ptujskogorske gotske cerkve, 
ki so ga v celoti prenovili in resta-
vrirali, prenesli pod pevski kor, 
kjer bodo restavratorska in obnovi-
tvena dela nadaljevali tudi v drugi 
polovici letošnjega leta. Opravlje-
no je bilo veliko delo, ki pa še ni 
povsem končano, je pa pomemben 
prispevek k skorajšnjemu prazno-
vanju 600-letnice te cerkve.

V prenovljenem prezbiteriju je 
na novo postavljen daritveni oltar 
pri večerni maši v sredo, 1. julija, 
posvetil mariborski nadškof in me-
tropolit dr. Franc Kramberger, ki 
je ob tej priložnosti blagoslovil še 
ambon in slovesno razglasil jubilej-
no leto.

Rektor svetišča na Ptujski Gori 
pater Janez Šamperl je pred slove-

sno mašo, v sredo, 1. julija, po slo-
vesnem zvonjenju zbrane vernike 
povabil k molitveni uri, v kateri sta 
se je prepletala molitev in verska 
pesem, pred cerkvijo pa je k slav-
nostnemu razpoloženju prispevala 
godba na pihala iz Dornave, ki je 
zaradi dežja igrala pod arkadami. 
Pri slovesni maši, ki so jo pričeli z 
igranjem slovesnih fanfar, je zbra-
ne v imenu patrov domačinov, mi-
noritov, nagovoril pater Janez Šam-
perl, med mašo sta prepevala dva 
domača pevska zbora, nadškof dr. 
Franc Kramberger pa je blagoslovil 
tudi novi ambon, mizo Božje bese-
de, nato pa so pripravili še procesi-
jo okrog cerkve in po vasi. Na pred-
večer tradicionalne »šentvoržce« 
pa se je vreme toliko izboljšalo, da 
so lahko verniki v procesiji hodili s 
prižganimi svečami in baklami.

- OM

Foto: Uroš Žajdela

Vzorno urejene uličice, ki jih prikriva italijanski marmor. Kljub precejšnjim zu-
nanjim temperaturam je hoja po pločnikih prijetna. V ozadju se bohoti modrina 
atlantskega zaliva.



Letos so naši gozdovi zopet 
polni gob. Nabiranje gob je 
bilo dolga stoletja za nekatere 
iz fizične stiske, danes pa je 
v mnogih srednjeevropskih 
deželah priljubljen konjiček. 
Na svetu je predvidoma kakih 
40 000 vrst gob. Vse sodijo v 
družino gliv. Čemur mi pravi-
mo goba, je večinoma zunanji 
vidni plod v podgobju rasto-
če glive. Da tako hitro, kar čez 
noč zrastejo, so vzrok zunanji 
dejavniki.

Najbolj se razveselimo, če 
zagledamo lepega gobana. 
Goban je resnično kraljevska 
goba, ki v gastronomiji stoji 
takoj za gomoljikami in smrč-
ki. Ima debeli bet in mesnati 
klobuk ter tipično aromo. Na 
spodnji strani klobuka je na-
mesto lističev debela blazini-
ca drobcenih cevk. Gobani so 
plemenitega orehastega oku-
sa in prijetno dišijo po dreve-
sih, ki rastejo v bližini. Mladi 
gobani so izrazitejši po okusu 
in vonju, starejši postanejo 
gobasti in mazljivi.

Gobani so zmeraj zemljaste 
barve, zgornja stran klobuka 
je od svetlo rjave do rdeč-
kasto rjave barve, bel bet in 
prav tako belkasto podklobu-
čje, ki je pri starejših gobani 
lahko belkasto rumeno. Ker 
je meso svežih gobanov na-
vadno mehko in vodeno, da-
jejo mnogi kuharji prednost 
posušenim. V zdravi prehrani 
so cenjeni tudi zaradi velike 
količine vitamina D ter zaradi 
hitre priprave vseh jedi.

Vse vrste pravih gobanov 
pripravljamo enako, nekoli-
ko večje in starejše, ki imajo 
lepljiv klobuk, lahko po želji 

olupimo, posušimo in po-
sušene zmeljemo v prah in 
jih kasneje uporabljamo pri 
pripravi gobovih ali mesnih 
jedi kot začimbo. Če se nam 
podklobučje zdi premehko, 
ga lahko prav tako odstrani-
mo. Gobani so izvrstni, če jih 
pražimo s čebulo, česnom, 
šalotko in začinimo s peterši-
ljem in drobnjakom. Okusni 
so tudi, če jih dušimo v vinu. 
Nadevani se ujemajo z divja-
čino in svinjino. Pri praženju 
radi spustijo veliko vode, ki jo 
lahko odlijemo in uporabimo 
za osnove in juhe ali pustimo 
in izparimo pri močnem se-
grevanju.

Pri nas najpogosteje pripra-
vljamo gobovo juho s krom-
pirjem ali brez, začinjeno s ti-
mijanom in lovorovim listom 
ter pripravljeno s svetlim 
prežganjem s čebulo in če-
snom ter na koncu izboljšano 
s kislo smetano. Zraven gobo-
ve juhe pogosto ponudimo 
žgance. Pripravljamo še go-
bove ocvrtke, gobovo rižoto, 
zrezke, omake, cmoke, gobov 
narastek, narastek s krompir-
jem in gobami, gobov puding 
in še veliko drugih jedi.

Gobovo rižoto pripravimo 
tako, da primerno količino 
riža posebej skupaj z začimba-
mi zdušimo. V drugi kozici si 
pripravimo gobe tako, da na 
maščobi – olju in malo masla 
– prepražimo večjo količino 
sesekljane čebule, dodamo 
še malo sesekljanega česna in 

Foto: Emil Senčar

petek � 17. julija 2009Nasveti22

V julijskem vrtu
Ni treba daleč od doma, da doživiš pole-

tni utrip narave. Že na domačem vrtu, tem 
majhnem koščku sveta, se ti iz cvetličnih 
in zelenjavnih gredic ob jutranji sončni 
zarji ter žvrgolenju  ptic iz drevesnih kro-
šenj razodene barvitost, svežina in boga-
stvo doraščajočih vrtnih plodov na višku 

poletja sredi meseca julija.
Hladno, deževno in spremenljivo vreme v začetku poletja 

se je umaknilo sončnemu in toplemu poletnemu, ki bo vr-
tnemu rastju, zaostalemu v rasti in razvoju, ob skrbni negi, 
obdelavi in varstvu naglo nadomestilo zaostanek.

V SADNEM VRTU je v vremenskih razmerah, kot so bile 
ob koncu pomladi in v začetku poletja z mnogo padavinami 
in toplotnimi spremembami, ugodno za razvoj pepelaste 
plesni na večini vrst sadnega drevja, okrasnega rastlinja ter 
vrtnin, zelo pa so na to rastlinsko bolezen občutljive nekate-
re sorte jablan, hrušk, breskev in jagodičevja. Gliva pepelni-
ca se v obliki belo sive prevleke pojavi na poganjkih, listnih, 
brstih in plodovih, ki jih izčrpava, dokler se ne posušijo, 
plodovi pa segnijejo. Ker se pepelasta plesen prične poja-
vljati posamično le na nekaterih poganjkih, take poganjke 
porežemo in uničimo, rastlino pa poškropimo z enim od 
žveplenih pripravkov.

Nasadi vrtnih jagod so obrani letošnjega pridelka. Jago-
dni grmi navidezno počivajo, medtem ko si nabirajo moči 
za naslednji rod. Redno jih plevemo odstranjujemo živce ter 
plitvo rahljamo zemljo, če nasad ni na foliji. V času počitka 
med vegetacijo jagodnjak pognojimo s poletnim odmerkom 
rudninskih gnojil, posebej pripravljeno mešanico za jago-
dnjak, po zemlji pa pred zastiranjem posipamo 2 do 3 cm 
debelo plast presejane kompostovke, ki bo dobro zadrže-
vala talno vlago pred izhlapevanjem ter poživila delovanje 
drobnoživk v tleh. Iz živic si vzgojimo nove sadike tako, da 
vršiček živice zataknemo v cvetlični lonček s prstjo za pre-
sajanje, kjer se bo že do poznega poletja razvila močno uko-
reninjena jagodna sadika, ki jo odstranimo od matičnega 
grma ob presajanju ter presadimo s koreninsko grudo.

OKRASNI VRT nam v mesecu juliju nudi več užitkov nad 
barvitostjo poletnega cvetja kot pa delom. Vrinjene in vsi-
ljene plevele mimogrede sproti odstranjujemo, po potrebi 
zemljo na cvetličnih gredicah plitvo zrahljamo, rastline s 
šibkimi in visokimi stebli pa privežemo ob oporo. Rastline 
v času cvetenju potrebujejo več hranil kot med počitkom. 
Dohranjujemo jih z ustreznimi rudninskimi ali foliarnimi 
gnojili, za vsako botanično vrsto posebej pripravljenimi 
mešanicami v odmerkih, kot jih priporoča proizvajalec pri-
pravka. Vrtnicam odrežemo in odstranimo odcvetele cveto-
ve s poganjki do prvega rastnega ali cvetnega popka, da ne 
prično plesniti na rastlini ter da rastlino spodbudimo k rasti 
novih poganjkov. Vrtnice v tem julijskem času še poslednjič 
v letošnji sezoni pognojimo s posebej za vrtnice pripravlje-
nim gnojilom. Kasnejše gnojenje bi jim zavleklo vegetacijo 
pozno v jesen, ko les poganjkov slabo oleseni, v ostri zimi 
pa pozebe.

Zelnatim trajnicam: trajni mak, volčji bob, potonikam, 
rmanu, zvončicam in podobnim odrežemo cvetna stebla 
pri njihovi osnovi, da bodo hranila, ki bi jih rastlina porabila 
za plod in seme, porabljena za krepitev rastline za naslednje 
obdobje, obtrgamo jim tudi prizemne, poškodovane in od-
mrle liste. Cvetnim drevninam in grmovnicam odcvetele 
poganjke režemo le, če jim kvarijo lepotni videz in naravno 
rast grmiča, sicer pa to opravimo z zimsko rezjo, ko rastline 
mirujejo.

V ZELENJAVNEM VRTU na izpraznjene gredice, očiščene 
rastlinskih ostankov ter plevelov in plitvo prerahljane, pose-
jemo rdečo peso, repo, črno redkev, korenje, endivijo, radič 
ter kitajsko zelje, presajamo pa sadike brstičnega ohrovta, 
zelja, kolerabe, cvetače in zimskega pora. Pri plodovkah pa-
radižniku, papriki, kumarah pa obiramo bolne liste.

Miran Glušič, ing. agr.

V vrtuKuharski nasveti

Gobe

večjo količino narezanih gob. 
Narahlo solimo in pražimo. 
Dodamo še na male kocke na-
rezan sveži paradižnik, malo 
drobtin, peteršilj in dušimo 
do mehkega. Začinimo še s 
peteršiljem in parmezanom. 
Polovico omake prilijemo k 
dušenemu rižu in temeljito 
premešamo. Riž damo v zaje-
malko, ga stisnemo, damo na 
krožnik in prelijemo s preo-
stalo gobovo omako. Po vrhu 
potresemo s parmezanom in 
peteršiljem. Jed ponudimo 
kot samostojno skupaj z zele-
no solato ali kot samostojno 
v manjši količini kot uvodno 
jed v razširjenem jedilniku.

Pripravimo si lahko tudi 
gobove hrustavce ali ocvrtke. 
Najprej gobe klasično prepra-
žimo skupaj s čebulo, česnom, 
peteršiljem, soljo in poprom 
in jih ohladimo. Potrebujemo 
30 dekagramov tako praženih 
gob, ki jih nato fino seseklja-
mo, 2 g surovega masla stopi-
mo in mu dodamo sesekljane 
gobe, nekaj kapljic limonine-
ga soka in jih pražimo toliko 
časa, da vsa tekočina popol-
noma izpari. Nato dodamo 1 
deciliter gostega bešamela, 
premešamo, vendar zmes ne 
sme zavreti. Odstavimo, do-
damo 1 do 2 rumenjaka in 
pol žlice kisle smetane. Po 
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Žlezo po navadi povezuje-
mo s hormonom inzulinom, 
ki uravnava nivo sladkorja v 
krvi. Žleza pa ima tudi dru-
go zelo pomembno funkcijo, 
saj izloča prebavne encime, 
ki sodelujejo pri prebavi, pri 
razgradnji beljakovin, škroba 
in maščob. Ko pes ali mačka 
zaužijeta hrano, se sproži iz-
ločanje prebavnih encimov 
iz trebušne slinavke. Le-ti se 
izločajo skozi drobno izvo-
dilo direktno v črevo, kjer 
se aktivirajo in začnejo raz-
grajevati hrano. Bolezensko 

okusu solimo ter ohladimo. 
Iz ohlajene mase oblikujemo 
podolgovate svaljke, ki jih du-
najsko paniramo in ocvremo. 
Oblikujemo lahko tudi krogli-
ce in v drobtine primešamo 
malo parmezana in jih prav 
tako ocvremo.

Gobov narastek pripravimo 
tako, da kilogram in pol do 
dva kilograma gob očistimo, 
narežemo na lističe in pre-
pražimo na maščobi in čebu-
li, začinimo s soljo, poprom 
in peteršiljem. Prepražene 
delno ohladimo, grobo sese-
kljamo, dodamo še 1/4 l kisle 
smetane in 3 jajca ter dobro 
premešamo. Primerni model 
obložimo s tankimi rezinami 
slanine, nato nanje položimo 
tanke rezine kruha brez skor-
je, nato nanj namažemo ena-
ko debelo plast gob ter posto-
pek ponovimo. Zadnja plast 
naj bo kruh, ki ga prelijemo s 
kislo smetano in pečemo pri 
temperaturi 150 do 180 °C 30 
do 45 minut. Ponudimo kot 
samostojno jed.

Vsekakor pa se nabiranja 
gob ne lotite, če jih ne pozna-
te, pripravljenih gobovih jedi 
pa ne pogrevajte. Vse omenje-
ne so enako okusne tako hla-
dne kot tople.

Vlado Pignar

Vprašanja v zvezi z nego 
in zdravjem hišnih ljubljenč-
kov nam pošljite na naslov:  
nabiralnik@radio-tednik.si ali 
po pošti na: Uredništvo Šta-
jerskega tednika, Raičeva 6, 
2250 Ptuj, za Tačke in repke.

Tačke in repki

Zmanjšano delovanje 
trebušne slinavke
Trebušna slinavka je žleza z notranjim izločanjem in leži v 
trebušni votlini v vijugi debelega črevesa. 

stanje nastopi, ko je izločanje 
teh encimov zmanjšano, kar 
imenujemo eksokrina pan-
kreasna insuficienca, ali EPI. 
Bolezen je pogosta tako pri 
psih in tudi mucah. Pri teh 
bolnih živalih se beljakovine, 
ogljikovi hidrati in maščobe v 
prebavilu živali ne razgradijo 
do te mere, da jih črevesna 
stena lahko vsrka, oziroma 
se zaužita hrana ne resorbira 
v zadostni meri. Večina pre-
hrambne vrednosti zaužite 
hrane se tako ne izkoristi za 
potrebe organizma, temveč 

se bolj ali manj neprebavljena 
izloči skozi črevo iz organiz-
ma. Tako obolela žival lahko 
kljub obilno zaužitim količi-
nam hrane strada, hujša in na 
koncu lahko zaradi kaheksič-
nosti tudi umre. Vzroki za na-
stanek bolezni so lahko zelo 
raznoliki. Eden od glavnih 
vzrokov je kronično vnetje 
trebušne slinavke. Bolezen 
poteka zelo pritajeno, obča-
sno opazimo pri svoji živali 
prebavne motnje, predvsem 
drisko in počasno izgubljanje 
telesne teže. Izraziteje nasto-
pijo klinični znaki, ko pro-
pade približno 90 % žleze. 
Pogosto je vzrok propadanja 
funkcionalnih celic trebušne 
slinavke tudi prirojen. Do-
vzetni so predvsem nemški 
ovčarji in psi večjih pasem. 
Pri mucih ni pravila in se 
bolezen lahko pojavi pri pa-
semskih in nepasemskih mu-
cah. Klinični znaki bolezni so 
praktično enaki pri vseh obo-
lelih živalih, tako pri psih kot 
pri mucah. Karakteristično je 
hujšanje živali zaradi izgube 
maščobe in izgube mišične-
ga tkiva. Driska je redni spre-
mljevalec bolezni in je najpo-
gosteje grde svetlo rumene 

ali ilovnate barve, lahko je 
tudi zelo vodena. Pogosto 
obolele živali mučijo vetrovi 
in precej glasni zvoki iz pre-
bavil. Živali so konstantno 
lačne, lahko celo prekomer-
no jedo, tudi lastne iztrebke, 
rastline in vse ostalo, kar jim 
pride pred gobček. 

Diagnoza se postavi na 
podlagi kliničnih znakov in 
z laboratorijsko biokemijsko 
preiskavo količine encimov 
v krvi živali in v iztrebkih. 
Zdravljenje je razmeroma 
preprosto, vendar traja do 
konca življenja. Manjkajoče 
prebavne encime nadome-
stimo s prebavnimi encimi v 
obliki tabletk ali praška. Le-te 
mora žival zaužiti pred obro-
kom ali med njim. Zdravljenje 
je zelo uspešno in zelo hitro 
se začne splošno stanje živali 
popravljati. Na tržišču so tudi 
že pripravljene dietne hrane, 
ki so odlično prebavljive.

S kombinacijo encimatskih 
tabletk in lahko prebavljive 
hrane lahko naši kosmatinčki 
živijo kvalitetno in sproščeno 
življenje in nam vsakodnevno 
lepšajo naš vsakdanjik.
Emil Senčar, dr. vet. med.

Foto: Martin Ozmec

Gobe



kšen način sprostite in uvidi-
te kakšno svetlo točko. Žalost 
dajte stran, kajti ne rabite je 
in vam ne sme biti blizu. Kdaj 
bi bili lahko srečni v ljubezni? 
Morda se vam bi zdelo sme-
šno in vendarle je to del re-
snice, posebej tedaj, ko bi se 
sami odločili in spoznali, kaj 
si želite. Če vseeno pokukam 
v prihodnost, je razbrati, da 
vas na tem področju še čaka-
jo romance in prijetnosti. Za 
ljubezen ni nikoli prepozno 
in ne morete si dati določe-
nih oznak. Odprt je rok števi-
la osemnajst (dni ali tednov). 
Naj še enkrat poudarim, da je 
veliko odvisno od vas in da 
imate res trden namen, da 
bi bili ljubljeni in spoštovani. 
Spoznali ga boste po očeh. 
Želim vam veliko sreče, no-
tranjega miru in trdnosti!

Šifra: Nektar 
življenja

Vprašanje: Do neke 
mere sem prepričana, da 
ima moj izvenzakonski 
partner nekakšno raz-
merje, vendar ne vem, ka-
kšno. Mogoče se motim. 
Čutim pa tudi, da nisva za 
skupaj, po eni strani bi ga 
rada zapustila, po drugi 
pa sem bojim ostati sama. 
Tu je še otrok, ki bi ga vse 
skupaj prizadelo. Vendar 
v sebi čutim, da bom ne-
koč srečna, da bom spo-
znala nekoga, ki me bo 
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Slovenija – Jeseni 
ponovno višja 
inflacija? (1.)

V primerjavi s prvim polletjem 
lanskega leta so bile mesečne 
rasti cen življenjskih potrebščin 
v prvi polovici letošnjega leta 
precej bolj stabilne, povrh pa je 
občutneje upadla tudi letna sto-
pnja inflacije. Po tem, ko smo v 
prvem letošnjem mesecu zabe-
ležili deflacijo, je temu sledila 
konstantna rast cen v vseh na-
daljnjih mesecih letošnjega leta. 
Izstopala sta le marec in april; 
prvi po izstopajoči, slednji pa po 
nizki mesečni stopnji rasti inde-
ksa cen življenjskih potrebščin. 
Občuten padec je bilo zaznati 
tudi pri letni stopnji inflacije, ki z 
izjemo letošnjega februarja pada 
vse od junija lanskega leta. Ven-
dar kljub temu ostaja slovenska 
letna stopnja inflacije nad pov-
prečjem držav članic evro obmo-
čja ter nekoliko pod povprečjem 
držav članic Evropske unije.

Z najnižjo letno stopnjo 
inflacije doslej

Kot kažejo uradni podatki 
SURS, smo v Sloveniji pretekli 
mesec zabeležili najnižjo letno 
stopnjo inflacije nasploh, saj je 
le-ta na medletni ravni znašala le 
0,3 %. Za primerjavo, v enakem 
obdobju lanskega leta (junija 
2008) je letna stopnja inflacije 
dosegla kar 7 %, kar je bila naj-
višja letna stopnja inflacije po 
letu 2004. Prav tako pa se je v 
juniju letošnjega leta znižala tudi 
12-mesečna povprečna rast cen 
in je sedaj 3,0-odstotna, med-
tem ko je bila v enakem obdobju 
lani še krepko nad pet odstotki 
(5,6 %). V zadnjem letu so se na-
mreč cene najbolj povišale v sku-
pini alkoholne pijače in tobak (v 
povprečju so bile dražje za 9 %), 
po rasti pa so sledile skupine 
zdravje (za 5,1 %), gostinske in 
nastanitvene storitve (za 4,7 %), 
stanovanjska oprema (za 4,5 %) 
ter rekreacija in kultura, katerih 
izdelki in storitve so bili dražji za 
4,1 %. Cenejši kot pred letom dni 
pa so bili izdelki v skupinah pre-
voz (za 5,2 %), komunikacije (za 
4,4 %) ter stanovanje (za 4 %). 
V primerjavi z junijem lanskega 
leta so bile storitve v povprečju 
dražje za 3,2 %, medtem ko je 
bilo blago v povprečju cenejše za 
en odstotek.

Rast cen posledica višjih 
trošarin

V prvi polovici letošnjega leta 
so se cene življenjskih potreb-
ščin zvišale za 2,3 % (v enakem 
obdobju lani za kar 4,1 %), med-
tem ko je bila rast cen, merjena 
s harmoniziranim indeksom, 
nekoliko višja, in sicer 2,5 % (v 
enakem obdobju lani 4,2 %). V 
prvih šestih mesecih letošnjega 
leta se je podražilo tako blago 
kot tudi storitve, pri čemer je bilo 
blago do konca junija dražje za 
2,2 %, storitve pa za 2,7 %. Od 
začetka leta pa do konca junija 
so se najbolj zvišale cene v sku-
pinah alkoholne pijače in tobak 
(za 7,4 %), rekreacija in kultura 
(za 5,6 %) ter prevoz, katerih iz-
delki in storitve iz te skupine so 
bili dražji v povprečju za 5,4 %. 
Znižanje cen v omenjenem obdo-
bju so statistiki zabeležili v dveh 
skupinah, in sicer pri komunika-
cijah (2 %) ter pri obleki in obutvi 
(0,3 %).

Nadaljevanje prihodnjič

ljubil s srcem in dušo tako 
kot bi jaz njega.

Odgovor: So obdobja, ki 
se nam zdijo brezupna in 
tedaj morate najti moč in 
energijo. Pravzaprav niti ni 
tako pomembno, ali ima vaš 
partner razmerje ali ne. Kajti 
problem se lesketa v tem, da 
se morate sami odločiti in 
narediti načrt. Pogumno mo-
rate stopati naprej po svoji 
poti in narediti tisto, kar vas 
osrečuje. Seveda morate pred 
tem razrešiti odnos s svojim 
partnerjem. Skrajni čas je 
že, da se iskreno pogovorita 
in da mu tudi sami zaupate, 
kaj vas veseli in kaj vam je 
blizu. Istočasno je dobro, da 
prisluhnete njemu, da pove 
svojo zgodbo. Tako bo obema 
lažje. Nakazano je, da se bosta 
morala kaj kmalu odločiti in 
narediti pomemben korake 
naprej. Vsak po svoje mora-
ta najti izzive in priložnosti, 
ki vam bodo v ponos. Vaša 
vizija je v osnovi zelo dobra, 
da najdete nekoč svojo srečo, 
toda mnogo bolj modro bi 
bilo, da to prenesete v seda-
njost, kajti tako lahko zaživi-
te neko popolnost. Najprej 
se boste morali vprašati, kaj 
vam pomeni sedanji partner 
in kaj lahko naredite za boljši 
odnos. Otrok je najbolj ranlji-
vo bitje v tej zgodbi, ampak 
na srečo raste in se razvija. 

Šifra: Ljubezen
Vprašanje: Zanima me, 

ali bom srečala prijate-
lja – partnerja za skupna 
druženja, če bom doživela 
še ljubezen in približno 
kdaj, ker sem precej osa-
mljena. Hvala za odgovor!

Odgovor: Ljubezen je 
zdravilo življenja in vnaša pa-
leto priložnosti. Vsak človek 
na tem svetu želi biti ljubljen 
in spoštovan. Nakazano je, 
da mnogo zadev v življenju 
dojemate kot črno-bele od-
tenke, zato se morate odločiti 
tudi za sive. Odločno morate 
napredovati in uvideli boste, 
kaj vas veseli in kaj vam je 
blizu. Včasih vam ni enostav-
no in tedaj se morate še bolj 
zavedati tega, da ste ljubljeno 
bitje. Življenje je sestavljeno 
tako, da se odvija vse dobro 
in slabo, ravno zaradi tega 
napredujemo tako na osebni 
kot duhovni ravni. Modrost, 
ki ste si jo pridobili, vam je 
v pomoč. Okrepiti boste mo-
rali še vero in si bolj zaupati. 
Kajti sreča se prav gotovo ne 
skriva v partnerskem življe-
nju, ampak jo morate najti v 
sebi. Na tem svetu je toliko 
ljudi, ki vas potrebujejo in bi 
jim lahko pomagali. Namesto 
da se kopate v svoji žalosti, 
naredite nekaj zase in prič-
nite uživati. Sprva lahko na-
redite pri sebi načrt in tako 
spoznate, kaj vas veseli in 
vam je blizu. Glede ljubezni 
je v vašem primeru tako, da 
ste si ključ svojega srca zakle-
nili sami. Seveda je to lahko 
večplastno, toda vezano je na 
neko globoko razočaranje iz 
preteklosti. Na drugi strani 
se boste morali zavedati, da je 
ravno čas tisti, ki celi rane in 
prenaša rešitev. Zelo v krat-
kem (že to poletje) se boste 
lahko odpravili na neko pot v 
tujino. Dobro je, da se na ta-

Astrolog Tadej svetuje Tadej Šink, horarni astrolog, 
svetuje osebno in pisno:
- odgovori na konkretno vpra-
šanje
- interpretira rojstno karto
- nakaže smernice za eno 
leto naprej v prihodnosti
Naslov: Grenc 24, Škofja 
Loka, tel. 04 51 52 601, 
GSM 041 428 966.
V Štajerskem tedniku za bral-
ce odgovarja brezplačno! Pri 
vprašanju napišite točen čas 
(ura, datum) in kraj, ko ste si 
vprašanje zastavili.

Sindrom praznega gnezda
Katja je najprej izgubila moža, prevze-

la ji ga je druga ženska, nato sta dom za-
pustila tudi oba otroka. Zdi se ji, da se ji 
je podrl svet, nikakor se ne more pobra-
ti. Nekje je prebrala, da se je tudi pri njej 
zgodil sindrom praznega gnezda ob od-
hodu otrok od doma, ki pa je toliko bolj 

boleč, ker ga doživlja sama. Kako si lahko pomaga? 
Res je osamelost najhuje, kar se človeku lahko dogodi 

– po polnem življenju v odnosu z možem in otroki ostane 
sam, s spomini. Katjo očitno vsi zapuščajo. Možu je oči-
tno druga ženska pomenila več kot ona, otrokoma pomeni 
tudi samostojno življenje več kot življenje z materjo. To se 
v življenju dogaja pogosto, toda odvisno od vsakega posa-
meznika je, kako to doživi, kako to v sebi predela in v čem 
najde novi smisel življenja, da ne obupa in ne odmira na 
obroke ter hira vedno bolj in bolj.

Katja naj naredi vpogled vase, naj poskuša analizirati 
svoje dobre in slabe plati in naj poišče izhod v svoje dobro. 
Morda si bo poiskala prijatelja, s katerim se bo občasno 
sestajala in pogovarjala ter našla v njem sorodno dušo, 
morda bo našla nekoga, s katerim bo izoblikovala nov 
partnerski odnos, morda bo našla srečo kot prostovoljka 
v karitativnih organizacijah, morda se bo vključila v raču-
nalniški tečaj in tam našla nove prijateljice … Možnosti je 
mnogo.

Vsekakor se ne sme vdati malodušju ter mora biti čim-
bolj aktivna v socialnih stikih in življenje bo zanjo ponovno 
dobilo rožnato barvo in bo srečnejša.

mag. Bojan Šinko

Duševno zdravje

Vidim sadove življenja. Vi-
dim pozitivne ljudi. Sleherni 
ima vsaj kanček svetniškosti v 
sebi in verjamem, da v sleher-
nem prej ko slej prevlada nje-
gova dobra stran. Niso toliko 
pomembna leta, pomembno 
je, da si zraven, da čutiš pripa-
dnost. Pojdi za notranjim gla-
som, odkrij svojo poklicanost, 
ne ravnaj se samo po občutku 
in ne stavi vsega na razum. Ne 
bodi zaprta školjka, ne dovoli 
si, da postaneš zbledela števil-
ka brez imena in brez ponosa.

Ne boj se (vedno znova) za-
ljubiti v to življenje, v katero 
je vtkano toliko neprecenljive 
in neminljive lepote drobnih 
vsakdanjih čudežev. Vsak dan 
znova imaš priložnost, da ga 
začutiš, zajameš z zvrhano žli-
co, doživiš in uresničiš. Zato 
se vzgajaj – neprenehoma in 
konstantno. Privzgoji si vrline 
in navade, zaradi katerih boš 
kot magnet za druge, karizma 
in zgled.

Kaj je lepše od tega, da se 
lepo razvijaš in krepiš, da imaš 

trdne temelje, na katerih lah-
ko gradiš. Kaj je lepšega od 
priljubljenosti in zdrave spon-
tanosti? Odkrij že vendar v 
sebi tisto skrivnostno lepoto, 
ki te naredi tako očarljivega. 
Zajemaj iz zakladnice modro-
sti. Preizkušaj, ponavljaj, vadi, 
uri se v spretnostih, ki so ti 
nujno potrebne za obstoj. Če 
si veren, delaj in moli, oboje 
z ljubeznijo. Že vnaprej se za-
hvaljuj svojemu Stvarniku. Pra-
vilno izbiraj. Naj vrelec življe-
nja iz tebe kipi. Bodi pozitivna 
oseba in postani osebnost.

Med milijon mnogoterimi 
izrazi, s katerimi smo se ta svet 
in mi ljudje v njem srečali, ob-
staja en prav poseben izraz, 
ki nas nikakor ni zaobšel in 
utrudil.

Največji ljudje Zemlje – ime-
novani odrešitelji človeških 
tegob, mojstri, slikarji, glas-
beniki ... Vse od Jezusa, Bude, 
Osha, Picassa so vrhunec svo-
jega stanja, v simboliki, razcve-
teli, zaključili in pospravili v ta 
preprosti izraz.

To je izraz srce otroka.
Tudi mi sami velikokrat upora-
bljamo ta preprosti izraz, všeč 
nam je, razoroži nas.

Opazimo lahko kako družba 
in tudi vzgojiteljski sistem bolj 
zna dušiti kot pa razvijati to 
srce otroka, in to že otrokom. 
Že v najmlajših letih ga dušijo 
z raznoraznimi zmaji, gusarji, 
gozdnimi možmi itd. Tudi mi, 
veliki ljudje, si to srce otroka 
dušimo z vsemogočimi juna-
ki, romantičnimi tragedijami 
in še nešteto stvari bi se našlo. 
Čas nam že kar nekaj časa kaže 
to.

Spomniti se je treba, da 
je srce otroka nekultivirana 
stvar, rodili smo se s tem bla-
goslovom. Ne kultivira jo no-
beno poznanstvo z desetimi 
božjimi zapovedmi, desetimi 
koraki do popolne ljubezni in 
ne nastane iz kultiviranja na-
šega znanja o zakonu vzroka 
in posledic. Srce otroka je le 
vonjava, ki je posledica stika 
z našo največjo preprostostjo 
in ta preprostost je istočasno 

tudi naša največja fundamen-
talnost.

Govorim o naš najgloblji 
preprostosti, kar jih je, ta pre-
prostost in fundamentalnost 
začne življenje vsakemu novo-
rojenčku. Ko se ta preprosta 
fundamentalnost konča, po-
tem največji milijonar ali naj-
boljši papež, kar jih je svet vi-
del, ostane brez moči, tudi mi.

Srce otroka je srce otroka 
zato, ker je še popolno poveza-
no s to notranjo preprostostjo. 
Zaradi tega stika je otrok lahko 
mehka eterna jasnovidnost, ki 
se ne zaveda sama sebe. Nima 
še nobenega osebnega zna-
čaja. Srce otroka je preprosti 
otoček, vedno pričujoči zno-
traj nas. Na ta otoček se pride z 
našo najglobljo preprostostjo 
in na njemu se lahko živi le s to 
našo največjo notranjo prepro-
stostjo. Potem pot postane cilj, 
preprostost do preprostosti.

Potrebno je imeti pogum, 
da si upaš stopiti na ta otoček, 
da si ga upaš živeti, da si upaš 
to notranjo pot preprostosti. 

Ponavadi moraš dobiti notra-
njo državljansko vojno, da pri-
speš nanj.

Ta vojna je vojna z našimi 
ambicijami, tako duhovnimi 
kot materialnimi, tako ljube-
zenskimi kot sovražnimi. In 
duhovne ambicije so lahko 
še bolj kompleksne kot ma-
terialne. In ta vojna se dobi z 
zavedanjem te notranje pre-
prostosti.

Učimo se lahko tudi v priso-
tnosti otrok, tako da sprejme-
mo njihovo tišino. Ne rabimo 
postati njihovi prijatelji, bolj 
esencialno je to, da opazimo 
njihovo tišino, ki je prijatelj-
stvo s celim vesoljem in zvez-
dami. In naj nas ta eter razoro-
ži in začne hraniti.

Naše srce otroka potrebu-
je našo pozornost, vse naše 
notranje drže, ki držijo zno-
traj nas naše upe in obupe, v 
ravnovesju pridejo pod velik 
vprašaj. Na začetku nam vse 
izginja, tudi mi, vendar kasne-
je se začne odkrivati svet brez 
boga in brez hudiča, prepro-
sto samo svet.

Kasneje ne živiš več skozi 
svojih pet glavnih čutil, ampak 
živiš skozi srce otroka. To je 
preprostost, ki ne more soditi.

Tukaj in zdaj – kaj boš 
naredil?

Če ne veš, kako – pokli-
či: 051 413 354

Milena de Viktory, 
društvo Feniks

Svetovanje za vas, za vse nas…

Naredi nekaj zase – tukaj in sedaj
Življenje je izziv in enkratna priložnost, zato je prav, če ga vzamemo zares. Skoraj vse je odvisno od mene: 
kaj bom napravila iz okoliščin in danosti, v katero smer bom krenila, kako bom svoj potencial razvijala, koli-
ko se bom iz tujih in lastnih izkušenj naučila. Vsepovsod, kamor se ozrem, vidim veliko topline in lepote.

Če tudi vas zanima kakšno vprašanje in ne poznate 
odgovora, mi pišite in poiskali ga bomo skupaj. 
Zavedati se velja, da tam, kjer je volja, je tudi 
pot. Seveda pa se zmeraj odločate sami. Pismu 
ne pozabiti priložiti šifre in vse skupaj pošljite na 
naslov Štajerskega tednika; kmalu boste prejeli 
odgovor. Pomembno je, da situacijo opišete 
na kratko in napišete točen datum, uro in kraj 
vprašanja. Zvezde sreče bodo sijale visoko nad 
oblaki in vam pošiljale nevidne signale ljubezni!

Tako se morata starša odlo-
čiti in sprejeti tisto modrost, 
ki jima je zaupana. Vredno se 
je potruditi in želim vam, da 
najdete svojo srečo kmalu in 

da tedaj uvidite, kako harmo-
nično je živeti.

Obiščite me lahko na spletni 
strani: www.tadej-sink.si

Tadej Šink, horarni astrolog



Vsebina: Brüno, avstrijski 
maneken in strokovnjak za 
modo, vodi oddajo Funkyze-
it, ki pa je gledana in prilju-
bljena le v njegovi domišljiji. 
Ko jo končno ukinejo, ga za-
pusti ljubimec, zato se z zve-
stim pomočnikom Lutzom 
odpravi v Hollywood, kjer 
hoče za vsako ceno postati 
velikanska zvezda ranga Sch-
warzenegger. S svojim ome-
jenim pogledom na modo 
in slavo, pretirano izraženo 
homoseksualnostjo, otroško 
naivnostjo in (nenamernimi) 
provokacijami je pot do slave 
seveda tlakovana z mnogimi, 
premnogimi ovirami. Sča-
soma nad njim obupa tudi 
Lutz, zato Brüno ostane sam, 
kar ga seveda ne ustavi ...

Po strukturi filma je Brüno 

Gre za fuzijo različnih ža-
nrov, med katerimi prevladu-
jejo pop, rock in funk, poleg 
teh pa je čutiti tudi močan 
vpliv diska in house ritmov 
ter breakbeat vložkov. Bese-
dila skupine MunchMellow 
pripovedujejo zgodbe urba-
nega življenja, opevajo ljube-
zen in prijateljstvo, ne dajejo 
vrednostnih sodb in poslušal-
ca ideološko ne obremenjuje-
jo. Prav ta lahkotnost, skupaj 
s pozitivno naravnanostjo in 
kvalitetno glasbo, je zaščitni 
znak banda. 

Gonilna sila skupine sta 
pevec, avtor besedil in glas-
be ter saksofonist Vili Brandt 
ter producent, saksofonist in 
klaviaturist Guru, ki se jima 

na odru pridružuje še šest 
uveljavljenih glasbenikov, 
prav tako nadarjenih multiin-
štrumentalistov kot sta sama. 
Pesem Letim je prvi singel, 
s katerim se MunchMellow 
predstavlja slovenski javnosti. 
Gre za odo in poklon nežnej-
šemu spolu ter za marsikomu 
znano pripoved o neuresni-
čeni ljubezni, hrepenenju in 
strasti. To priznati in živeti 
ni tragedija, ampak veselje in 
sreča, saj pomeni, da si živ in 
živiš, iščeš, najdeš in se tudi 
zmotiš. 

»Želja, da bi sledili kvali-
tetni glasbi in srcu, nas je 
povezala, prav tako kot tudi 
podoben pogled, odnos in 
veselje do življenja. Lansko 
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Skupina Puppetz je nastopila kot predskupina nemške 
skupine Cinema Bizarre v Orpheum Grazu v Avstriji in s 
svojim energičnim nastopom znova presenetila tamkajšnje 
občinstvo. Puppetz so s svojim 40-minutnim repertoarjem, 
ki so ga popestrili s predelanimi besedili nekaterih njihovih 
singlov, Zakaj (Tonight), Sanje in jaz (No one) in Steci stran 
(Just for a day), razgreli publiko. Bojan, frontman skupine, 
je obiskovalce ves čas držal na nogah in jih odlično pripravil 
na vrhunec večera. Med njimi se je našlo tudi nekaj Sloven-
cev, ki menda niso prišli le zaradi Cinema Bizarre, temveč 
zaradi naših Dolenjcev. Skupina pa ni navdušila le občin-
stva, temveč tudi nekatere urednike, saj jih bomo menda 
kmalu lahko videli v kakšni izmed avstrijskih revij.

Sicer pa Puppetz počasi zaključujejo s promocijo albuma 
Forte Balade in se pripravljajo na snemanje novega materi-
ala, ki ga bo mogoče slišati v naslednjem letu.

***
Svetlolasa in postavna pevka Taya po duetu z raperjem 

Chorhypom (pesem Vroče) predstavlja še bolj vročo novo pe-
sem Svet na dlani, za katero je s produkcijsko skupino Baza 
Media posnela tudi romantičen, poleten in seksi video spot, 
ki nikogar ne bo pustil hladnega. Pesem Svet na dlani je delo 
producentov Žige Pirnata in Andraža Glihe ter tekstopiske 
in piarovke Kaly Kolonič. Svet na dlani deluje kot lahkoten 
poleten pop komad z zanimivimi in harmoničnimi linijami 
spremljevalnih vokalov, za katere so poskrbeli vrhunski pev-
ci, združeni pod imenom A-Kamela, a pod svojim površjem 
je skrbno v metaforičnih verzih skrito pomembno sporočilo. 
Taya vam ponuja ves svet na dlani, s kančkom romantike in 
s sporočilom, ki ga morate prebrati med vrsticami!

MZ

Slo POP novice

Filmski kotiček

Brüno

 Brüno
Igrajo: Sacha Baron Cohen, 
Gustaf Hammarsten, 
Clifford Banagale
Režija: Larry Charles
Scenarij: Sacha Baron 
Cohen, Anthony Hines, Dan 
Mazer in Jeff Schaffer
Žanr: komedija
Dolžina: 82 minut
Leto: 2009
Država: ZDA

vse to, kar je bil Borat, z eno 
manjšo razliko: tokrat svojih 
igel ni zabodel med gledal-
ce, temveč izključno med 
ljudi, ki si jih je privoščil. 
Spomnimo se, film Borat je 
temeljil na prizorih, kjer je 
sogovornikom postavil ogle-
dalo njihove lastne ničevosti, 
gledalci pa smo se smejali 
njihovim užaljenim odzivom. 
Le v enem prizoru je umanj-
kala tarča njegovih bodic, in 
sicer v prizoru, ko se Borat in 
njegov pomočnik gola valjata 
po postelji. Takrat na platnu 
tretje osebe ni bilo zato, ker 
smo ta tretja oseba bili mi. 
Občinstvo, ki se je še malo 
prej tako škodoželjno smejalo 
omejenim Boratovim žrtvam, 
je v tem prizoru reagiralo 
prav tako kot oni: z ostudom, 
užaljenostjo in prizadetostjo. 
Tako je Borat občinstvu dal 
vedeti, da niso nič boljši od 
njegovih žrtev, katerim so se 
malo prej smejali.

Kot rečeno, je film Brüno 
v tem pogledu politično ko-
rektnejši. Čeprav se zdi, da 
je uspešen recept Borata to-
krat nadgrajen, saj je film še 
drznejši in neprimerno sme-
šnejši, pa so avtorjeve bodice 
tokrat manj ostre, kar niti 
ne preseneča, saj je Brüno 

Glasbeni kotiček

Glasba, ki se topi 
v vaših ušesih
MunchMellow je ena tistih skupin, ki kot strela z ja-
snega udarja na slovensko glasbeno sceno in v trenut-
ku, ko udari, opozori nase z vso svojo mogočnostjo.

10. JAZZ STATION: DELAM, KAR SE NE SME
9. MARKO VOZELJ: MAVRICA

8. MAMBO KINGS: NAJ BO SEPTEMBER ALI MAJ
7. ANJA RUPEL: NISI MOJ

6. MIT: STIK
5. STEREOTIPI: ELEKTRIKA

4. GAL: ČAS BO NA MOJI STRANI
3. FLIRRT: ZBIRAM VSE, KAR NOSILA JE

2. SAMUEL LUCAS: KJE SI TI
1. JAN PLESTENJAK: PRIDE, PRIDE DAN

izrazno najšibkejši lik med 
Sachotovimi alter-egi, zato ni 
čudno, da je svoj film dobil 
zadnji. Moda kot izhodišče 
za socio-politično satiro so-
dobnega medijsko otopelega 
sveta se sprva zdi kot nepri-
merna izbira, a Sacha iz nje 
izvleče vse, kar lahko. Neka-
teri prizori so vidno odigra-
ni, zato najbolj vžgejo tisti, 
kjer sogovorniki ne vedo, 
za kaj v resnici gre. Prizor s 
Paulo Abdul poda najostrej-
šo ost zlaganosti današnje 
'dobrodelnosti'. Pravzaprav 
bi tako nekako bili videti do-
kumentarci Michaela Moora, 
če bi bili komedije. Sporočila 
in metode obeh teh avtorjev 
so namreč enaki.

Nedvomno gre za film, ki 
ni za občutljive ljudi, katerih 
samozavest je toliko krhka, 
da ne morejo iztopiti iz sa-
mega sebe ter se nasmejati 
sebi. Film temelji na odzivih 
hitro užaljenih ego veličin, 
zato ljudje, ki radi kažejo s 
prsti na druge, ne prenesejo 
pa šal na svoj račun, Sacho-
tovih filmov ne marajo. Res 
je, njegov humor bi zlahka 
stlačili v kategorijo primitiv-
nega in straniščnega, če ne 
bi vseboval genialnih vpogle-
dov v ničevost sodobne pop 
kulture in njenega občinstva. 
Brüno je komedija, ki kliče k 
streznitvi.

Matej Frece

Foto: Simon Stojko Falk

MunchMellow

leto je naključnemu srečanju 
sledil dogovor o skupnem so-
delovanju, katerega plod so 
prve pesmi, posnete v studiu 
Jam v Domžalah. Projekt je v 
letošnjem letu dobil dokonč-
no podobo in duo je postal 
osemčlanska zasedba, ki jo 
sestavljajo bobnar in produ-
cent Anže Metod Breskvar, 
basist Nejc Kržič, ki tako kot 
kitarist Mario Babojelič štu-
dira glasbo na konservatoriju 
v Celovcu. Drugi kitarist Ta-

mir Gostiša se uveljavlja kot 
glasbeni producent in ima za 
sabo že nekaj uspelih projek-
tov, med njimi je tudi album 
Rapostol raperja Trkaja, pri 
katerem je poskrbel za konč-
ni miks. Zvočno podobo po-
leg naju z Jako zapolnjujeta še 
dve že uveljavljeni vokalistki 
Anja Hrastovšek in Lea Bart-
ha,« je o skupini, ki stopa na 
glasbeno sceno, povedal pe-
vec Vili.

MZ
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Horoskop
OVEN
Veliko boste na poti, kovali boste 
nove načrte in imeli priložnosti 
za delavne uspehe. Poletje je 

tudi čas za užitek, ki ga boste morali najti sami. 
Ljubezensko življenje bo v prihajajočem tednu v 
razcvetu in posebno romantično bo čez vikend. 
Prijetni sprehodi in izleti.

BIK
Naredili boste nek pomemben 
načrt. Pred vami je romantičen 
teden, v katerem boste dosegli 

tisto, kar si želite in vam nekaj pomeni. Sprostilo 
vas bo delo na vrtu in negovanje sobnih rastlin. 
Če se odpravljate na počitnice, boste določene 
obveznosti nesli s seboj.

DVOJČKA
Pred vami je teden, v katerem 
boste uživali. Razbrati je, da bo-
ste tako ali drugače v središču 

pozornosti. Na delovnem mestu boste vajeti vzeli 
v svoje roke in tako našli paleto izzivov. Postanite 
nekoliko bolj kreativni in ustvarjalni. V partnerstvu 
vas čaka določen razcvet.

RAK
Popaziti boste morali na življenj-
sko energijo. To bo pomenilo, 
da si vzamete čas zase in da se 

veselite vsakega dne. Prosti dnevi bodo priložnost 
za nabiranje energije. Odpravite se lahko v naravo 
in naredite piknik. Partnerjevi namigi bodo dobra 
iztočnica za nadgradnjo odnosa.

LEV
Če praznujete rojstni dan, se 
vam bodo vrata sreče odprla na 
stežaj. Telesu dovajajte dovolj 

vitaminov. Urnik dejavnosti uskladite tako, da bo 
dovolj časa za počitek. Izpolnila se vam bo srčna 
želja na delovnem mestu. Mnogi predstavniki 
tega znamenja bodo v ospredju.

DEVICA
Korak za korakom boste uvideli 
lepote življenja. Imeli boste pri-
ložnost, da spoznate, da resnica 

sega preko tistega, kar lahko uvidite in občutite. 
V roke vam bo prišla zanima knjiga. Partnerjevi 
namigi vam bodo po eni strani moteči in na drugi 
spodbudni.

TEHTNICA
Kreativen in umetniško obarvan 
teden. Možno je, da se tudi na 
sveže zaljubite ali da se po-

globite v odnos. Dokopali se boste do zanimivih 
odkritji in nekdo bo vesel vašega obiska. Ljudje 
vam bodo v osnovi zrcalo in največ se boste na-
učili iz opazovanja.

ŠKORPIJON
Pričakovati je čas povečane mo-
tivacije in raziskovanja. Intuicija 
se vam bo ojačala in globoko v 

sebi boste našli pravi zaklad. Če uživate na morju, 
boste odkrivali skrite kotičke strasti; če morate 
delati, boste prejeli pohvalo od vodilne osebe. 
Briljantnost vas čaka v ljubezni.

STRELEC
Čeprav boste menili, da vas 
čaka pustolovski teden, se bodo 
zadeve pokazale drugače. Ne-

kdo vam bo postavil pravila in meje. Na delovnem 
mestu vas čaka uspeh ali dobra priložnost. Prosti 
čas namenite raziskovanju neokrnjene narave. 
Vezani bodo kmalu dobili priložnost.

KOZOROG
Zaščitni znak tedna bo ambici-
oznost, ki vam bo lahko koristi-
la. Na delovnem mestu se vam 

bo odprla cela paleta možnosti. Ugoden čas čaka 
samske, kajti odločne iztočnice imajo, da se za-
ljubijo. Življenje je prekratko za obremenitve, zato 
si vzemite tudi čas za uživanje.

VODNAR
Zacveteli boste v tistem, kar po-
čnete, in doživeli pohvalo. Tudi 
doma ne boste sedeli križem 

rok, ampak se boste lotiti prenove stanovanja. 
Nekoliko bo stresno, ampak toliko bolj sproščujo-
če, ko končate. Počitnice bodo izziv in prihajajoč 
teden bo priložnost za spremembe.

RIBI
Odpravili se boste v naravo in 
občudovali lepote. Harmonija 
se vam bo nasmehnila v part-

nerskem življenju in okrepila se bo raven samoza-
vesti. Naredili boste nekaj zase in tako polepšali 
svoje življenje. Nemirni boste postali v službi, kajti 
čaka vas dodatna odgovornost.

Zvezdni pozdrav! Tadej Šink, horarni astrolog

Ugankarski slovarček: ANU = akadski bog neba; ANUŠIČ = slovenska karateistka (Anita, 1987-); KAMPANILE = prosto stoječ zvonik; KAR = rimski cesar; LEF = ruska umetnostna avantgarda; NAO = rt pri Valenciji 
v Španiji; SUPE = slovesna večerja.

Rešitev te križanke: vodoravno: spona, alken, malta, Osoer, stampedo, Solo, Rina, siromačka, preplesk, kampanile, Alfred, alk, koagulat, JJ, tvid, haložan, PN, kas, šus, Pan, sejača, Anušič, erotik, Tišič, leporečje, 
Esaki, Ank, ocena, dan, Narat, Nao.

PROGRAM (od 5.00 do 24.00)
SOBOTA, 18. julij:

5.00 Uvod. 5.30 NOVICE (še 6.30, 
7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30 in 19.00). 5.45 Na da-
našnji dan. 6.00 Obvestila (še 7.00, 
9.00, 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 
18.00 in 19.05). 6.45 HOROSKOP. 
7.45 ROJSTNI DNEVI, 8.45 ŠPORTNI 
NAPOVEDNIK, 9.00 Za male in velike. 
10.15 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 
in 17.45). 10.40 V VRTU (ponovitev). 
11.15 Kuharski nasveti (ponovitev). 
13.10 Šport 13.45 Po študentsko 
(Damjan Zagoršek). 17.30 POROČI-
LA. 20.00 SOBOTNI BUM: ŠPORT 
in GLASBA (Janko Bezjak), vmes ob 
21.15 Modne čvekarije in ob 22.00 Po 
študentsko (ponovitev). 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM. (Koroški radio).

NEDELJA, 19. julij:
5.00 Uvod. 5.30 NOVICE (še 6.30, 

7.30, 8.30, 9.30, 10.30, 11.30, 15.30 
in 19.00). 5.45 Na današnji dan. 6.00 
OBVESTILA (še 7.00, 9.00, 11.00, 
15.40 in 19.05). 6.45 HOROSKOP. 
7.00 Med ljudskimi godci in pevci 
(Marjan Nahberger). 8.00 NEDELJSKI 
KLEPET S POSLUŠALCI, 8.40 MISLI 
IZ BIBLIJE. 8.50 Po romarskih poteh. 
9.10 Mali oglasi (še 9.50). 9.40 Kuhar-
ski nasveti z Vladom Pignarjem in no-
vinarjem Martinom Ozmecem - v živo. 
10.00 Rajžamo iz kraja v kraj (ponovi-
tev). 11.50 Kmetijska oddaja. 12.00 
Opoldan na Radiu Ptuj: Te domače viže 
(Natalija Škrlec), Svetloba duha. 13.00 
ČESTITKE POSLUŠALCEV. 19.10 Lestvi-
ca Naj 11 (Janko Bezjak). 20.00 do 
24.00 GLASBENE ŽELJE,  24.00 SKUP-

NI NOČNI PROGRAM. (Radio Sora).
PONEDELJEK, 20. julij:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, 5.30 
NOVICE (še 6.30, 7.30, 8.30, 9.30, 
10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
19.00 in 22.00). 5.45 Na današnji dan. 
6.45 HOROSKOP. 9.00 Odmevi iz špor-
ta. 10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 
Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.50 Minute kulture. 12.00 SREDI 
DNEVA. 13.10 Šport. 16.30 Mala šta-
jerska kronika (Martin Ozmec in dopis-
niki). 17.30 POROČILA. 18.00 Kultura 
(Majda Fridl). 19.30 Med ljudskimi pev-
ci in godci (Marjan Nahberger, ponovi-
tev). 20.00 VEČERNI PROGRAM: 20.00 
Kviz Piramida (Vlado Kajzovar), 21.00 
Country glasba (Rajko Žula), 22.10 
Glasbene želje (SMS). 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM. (Radio Sora).
TOREK, 21. julij:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.30 NOVICE (še 5.30, 6.30, 
7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 6.20 

Na današnji dan. 6.45 Kakšen dan 
se nam obeta. 8.00 Varnost na Ptuju, 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 10.10 
Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.00 ZDRAVNIŠKI NASVETI (Mari-
ja Slodnjak). 11.50 Minute kulture. 
12.00 SREDI DNEVA. 13.10 Šport. 
13.45 Danes v Podravju. 14.40 Povejte 
svoje mnenje. 17.30 POROČILA.  20.00 
Oddaja o slovenski zabavni glasbi (Moj-
ca Zemljarič). 22.10 Glasbene želje 
(SMS). 24.00 Skupni nočni program. 
(Radio Slovenske Gorice).
SREDA, 22 julij:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.30 NOVICE (še 5.30, 6.30, 
7.00, 7.30, 8.30, 9.30, 10.30, 11.30, 
13.30, 14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 
6.20 Na današnji dan. 6.45 Horoskop. 
8.00 Varnost na Ptuju. 09.00 Poma-
gajmo si. 10.00 Obvestila (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.15 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 
17.45). 11.50 Minute kulture. 12.00. 
Slovenija in Evropska unija (Anemari 

Kekec). 13.10 Šport. 13.45 Danes v 
Podravju. 14.40 Povejte svoje mnenje. 
17.30 POROČILA. 18.00 Vrtičkarije 
(z Mišo Pušenjak in Karolino Pu-
tarek). 19.10 Popularnih 11 (Janko 
Bezjak). 20.00 ABCD (Davorin Jukič). 
22.10 Glasbene želje (SMS). 24.00 
SKUPNI NOČNI PROGRAM. (Radio Slo-
venske Gorice).
ČETRTEK, 23. julij:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.30 NOVICE (še ob 5.30, 6.30, 
7.00, 7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30 in 19.00). 6.20 Na 
današnji dan. 6.45 Horoskop. 8.00 
Varnost na Ptuju. 10.00 Obvestila (še 
11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 
19.05). 10.15 Mali oglasi (še ob 10.45, 
17.15 in 17.45). 11.00 Modne čvekarije 
(Barbara Cenčič Krajnc). 11.50 Minute 
kulture. 12.00 Sredi dneva. 12.50 Na-
sveti za duševno zdravje (mag. Bojan 
Šinko). 13.10 ŠPORT. 13.45 Danes v 
Podravju. 14.40 Povejte svoje mne-
nje. 17.30 POROČILA. 18.00 Vroča lini-
ja. 19.30 Te domače viže (ponovitev). 
20.00 ORFEJČEK. 24.00 SKUPNI NOČ-
NI PROGRAM. (Radio Triglav Jesenice).
PETEK, 24. julij:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.30 NOVICE (še ob 5.30, 6.30, 
7.00, 7.30, 8.30, 9.30, 10.30, 11.30, 
13.30, 14.30, 15.30 in 19.00). 6.20 
Na današnji dan. 6.45 Horoskop. 8.00 
Varnost na Ptuju. 9.40 Astročvek (s 
Tadejem Šinkom). 10.00 Obvestila (še 
11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 
19.05). 10.15 Mali oglasi (še ob 10.45, 
17.15 in 17.45). 11.50 Minute kulture. 
12.00 Sredi dneva: Napovednik prire-
ditev (Majda Fridl in dopisniki). 13.10 
Šport. 13.45 Danes v Podravju. 14.40 
Povejte svoje mnenje. 16.15 V VRTU 
(ing. Miran Glušič). 17.30 POROČILA. 
18.00 Rajžamo iz kraja v kraj. 19.10 
RITMO MUZIKA (Dj Dean). 20.00 Z 
glasbo do srca (Marjan Nahberger). 
24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM. (Ra-
dio Triglav Jesenice).
Frekvence:

89,8, 98,2 in 104,3 MHz!
POSLUŠAJTE NAS NA INTERNETU: 

www.radio-tednik.si

Ne prezrite:  Vrtičkarije Radia 
Ptuj vsako sredo ob 18. uri!



kod naprej je opis zgolj opis, 
stanje, kakršno je bilo na ne-
kem platnu, fotografiji, ali 
sliki, ki jo imamo v danem tre-
nutku v naših možganih?

Če izhajamo iz dejstva, da 
pesnica teži k nematerializi-
rani umetniški obliki, potem 
bi lahko sklepali, da so to sli-
ke izven papirja, izven platna, 
izven vsega materialnega, ko-
likor je to sploh mogoče. 

Tudi pesem, izkoščičena 
iz materialnega jedra, je njen 
ideal, a kaj ko je vendarle nu-
jen neki medij (papir, monitor 
ali kaj podobnega) in kaj ko je 
poezija še vedno postavljena 
z okostjem jezika. Pesnica je 
večkrat povedala, da piše pe-
smi, ki jih ni v knjigah, kot bi 
hotela zabrisati lastno delo. 
Kot bi najprej napisala verze, 
nato pa jih polila z belo gmo-
to korektorja. Tako bi bilo vse 
belo, a pesmi bi bile (so) ves 
čas tam spodaj, skrite, toda 
prisotne bolj kot kdaj koli.

Kot Erika Vouk, ki se zdi, 
da je tiha sopotnica sodobne 
slovenske književnosti, nič kaj 
rada izpostavljena v medijih. 
Pa vendar njen opus šteje več 
odmevnih naslovov pesniških 
zbirk: Bela Evridika (Ljublja-
na, 1984), Anima (Ljubljana, 
1990), Belo drevo (Maribor, 
2000), Opis slike (Maribor, 
2002), Album (Ljubljana, 
2003) in Valovanje (Maribor, 
2003).

Njeno ime pa je podpisano 
še pri marsikaterem književ-
nem projektu. Tako je soav-
torica zbirke Glas v telesu: tri 
slovenske pesnice (Ljubljana, 
2005), kjer sta ob njej sodelo-
vali še pesnici Meta Kušar in 
Maja Vidmar, izdana pa je bila 
v treh jezikih, in sicer sloven-
skem, francoskem in angle-
škem.

Če pa smo že naštevali raz-
lične jezike, dodajmo še nje-
ne prevajalske projekte, ki 
jih tudi ni malo. Prevajala je 
Büchnerja, med drugimi pa 
tudi Goethejevega Fausta, ki 
je za prevajalca prav gotovo 
velik zalogaj. 

Medtem ko smo govorili o 
njenem življenju, je lahka pti-

ca s težkim perjem sedla; pa 
ne v gnezdo, ker ga nima. Nje-
ne pesmi so, v želji po tem, da 
bi presegle materialne okvir-
je, brez gnezda. Kot bi ta pti-
ca ne imela svojega rojstva in 
otroštva, kot bi ne imela mla-
dosti. Pravi pesniški detektiv 
moraš biti, da posežeš malo 
nazaj, v čas, ko so njene pesmi 
nastale … 

Pa so tako izmuzljive, da jim 
je težko definirati, kakšne so 
bile kot ptice mladice, kakšno 
otroštvo so imele, kdaj in za-
kaj so nastale. Pravzaprav se 
je pri branju poezije Voukove 
še najbolje znebiti vseh vpra-
šanj in balasta radovednosti 
in se zgolj predati valovanju 
verzov. Ker ta lahka ptica s 
težkim perjem ni bila nikoli 
mlada, nikoli rojena oziroma 
je njeno rojstvo kot enigma 
stisnjeno globoko pod težo 
perja. Torej so to pesmi, ki so. 
Zgolj to. Kot bi se sploh ne 
pisale, temveč so bile že ves 
čas tu, kar izpriča tudi lirski 
subjekt v eni od Erikinih pe-
smi, ki spregovori o rojstvu: 
»Meni je / na dan rojenja / 
slepo kapnilo / v dlani / seme 
/ divjega čaščenja / blatnih / 
zemeljskih /  poti«.

Ponovni pogled na fotogra-
fijo. Stanje: nespremenjeno – 
poezija na ustnicah, poezija v 
očeh, ki so žalostne in srečne 
hkrati, lasje, tudi ob ušesih, 
valovijo proti elegantnemu 
vratu.

Pesniška zbirka Opis sli-
ke je neke vrste nadgradnja 
zbirke Album, kjer je pesnica 
do konca izdelala svoj prepo-
znavni pesniški izraz in tudi 
v tej zbirki – kot napoveduje 
že naslov – je blizu pesniških 
impresij, ki so uresničene kot 
slikarska platna ali fotografije. 
In tudi v pesmih te zbirke je 
čutiti lahkoten let ptice, viso-
ko, čeprav z napetim ptičjim 
perjem in razbijajočim srcem, 
ki komaj še zmore celotno 
breme. 

Čutiti pa je tudi, za njo tako 
značilno ritmično valovanje, 
ki ga je mojstrsko izoblikovala 
v pesniški zbirki Valovanje …

David Bedrač

Pesnica, rojena v Mariboru, 
leta 1941 je na slovenski lite-
rarni sceni prisotna že več let, 
širšo javnost pa je nase opo-
zorila z Jenkovo nagrado leta 
2002, ki jo je dobila za pesni-
ško zbirko Opis sike. 

»Poezija Opisa slike zrcali 
vse značilnosti pesniškega 
opusa Erike Vouk, hkrati pa 
predstavlja njegovo najvišjo 
stopnjo, ki bi jo lahko imeno-
vali tudi najvišja stopnja kla-
sičnosti,« je o zbirki, izdani pri 
založbi Litera, zapisala Lidija 
Gačnik Gombač, ki je zbirki 
prispevala tudi spremno be-
sedo. Dodala pa je še: »Na Pe-
sem se še navezuje tonaliteta 
nekaterih temnih pesmi, s 
katerimi bi Eriko Vouk lahko 
predstavili kot pesnico temne 
poezije, vendar pa to ne velja 
za vso pesniško zbirko.« 

Kakšna je pesem 
Erike Vouk?

Tiha in lahkotna kot ptica, 
ki ima nase pripeto težko per-
je, a kljub gravitaciji in straho-
tnemu naporu premagovanja 
le-te leti in se napaja v slasti 
življenja. To je ptica, ki neu-
morno briše poetične oblake 
z neba in jih trga s kljunom in 
golta in predeluje v umirjen 
pesniški material, ki nazadnje 
vzvalovi pred nami.

Nekoliko pesniški zapis teh 
vrstic prej, toda tako je, kadar 
se poglobiš v njeno pesniško 
valovanje. Ta poezija je tiha 
kot nevidna valovanja, ki so 
vse okoli nas. Ne vidimo jih, 
na nas pa imajo močan vpliv. 

Tako je z njeno poezijo. Kot 
bi je ne bilo, kot da vzvalovi, 
izgine, a seva skozi nas kot 
vsemogočni rentgen in nas 
do zadnjega skritega kotička 
telesa predstavi svetu. In pred 
njenim izrazom kipimo ali pa 
hiramo ob moči in lepoti be-
sede.

Jezik njenih pesmi je na-
mreč klasično preprost, o ka-
kih sila zamotanih stilnih sred-
stvih ni ne duha ne sluha, na-
giba se k urejenim pesniškim 
strukturam, ritem v pesmi je 
premišljen in valovi kot zele-

no gričevje ali vzvalovljeno 
morje. Sploh motiv slednjega 
je pri Eriki močno zasidran: 
»Vse barke so izplule  / iz pri-
stana, / na belem belo, / belo, 
da skeli; / v zenitu sonce / kot 
nebesna rana / razliva vroče 
/ lepko, zlato kri. // Pogled s 
črnino / prikovan na sliki: / 
cipresa, deček, / skrčen na če-
reh. / Rumeni ruj, / galebi, / 
tenki kriki / in nedotaknjen 
mir / v vseh rečeh. (iz tretje 
pesmi Opis slike)«.

Prav v zapisanih verzih je 
lepo vidna ta njena ptica, pti-
ca s težkim perjem, ki komaj 
še premaguje vse zunanje sile, 
a vendar jo nekaj žene naprej. 
Neka nevidna slast do življe-
nja. Čeprav se zdi, da pesem 
mirno teče, skoraj počiva na 
listu, so v njo zažrte pomen-
sko kar mučne, neprijetne in 
za lirski subjekt (najbrž pa 
tudi za bralca) boleče besede: 
skeli, rana, vroča, lepka kri. 

A druga kitica je kot rav-
notežje s protigravitacijskim 
učinkom, kot vsa energija, 
zbrana na enem mestu, v enem 
poetičnem kljunu, ki nato tiho 
zaprhuta dalje in ugotavlja, da 
je vse mirno – vsaka stvar, vsak 
element iz okolja.

Tisto pa, kar se ob tej pesmi 
in večini iz zbirke Opis slike 
takoj vprašamo, pa je: Kaj od 
tega je zgolj opis neke slike in 
kaj je izraz pesničinega vide-
nja in doživljanja? Kako daleč 
sega s pesniškim očesom, od 

Literarno kolo (70) � Erika Vouk - 1

Lahka ptica s težkim perjem
Opis fotografije: Ženska. Poezija na ustnicah. Poezija v očeh, ki so žalostne in srečne hkrati. Igriva be-
ločnica v njih kaže na veselje, zenica, obrobljena z bivanjskimi vprašanji, je trpko napeta v pesničin po-
gled. Lasje, tudi ob ušesih, valovijo proti elegantnemu vratu. Pod fotografijo ime in priimek: Erika Vouk.

Knjiga meseca

Patricija Dodič Patra: 

Pet minut blaznosti

»Hočem biti, če že sem,« je zapisala avtorica Patricija 
Dodič, ki jo sicer poznamo po njenem raznovrstnem 
umetniškem udejstvovanju. Čeprav je pisanju pesmi 
zavezana že precej časa, pa je šele pred nedavnim iz-
dala svoj prvenec z naslovom Pet minut blaznosti.

Knjiga, ki je oblikovno zelo dodelana in jo je zato že na 
prvi pogled prijetno držati v rokah, je tako rezultat nekajle-
tnega pesniškega čiščenja in zorenja.

Seveda se ob slednjem samostalniku pojavi tisto večno 
vprašanje, ali je zorenje že res pri kraju, je pesem dovolj zre-
la, dovolj trdna in dodelana. Ali pa bi bilo potrebno še kaj 
dodati? Odvzeti? Predelati? 

Kakor koli premetavamo besede, se igramo z njimi in nji-
hovimi pomeni, se igramo z najbolj vročim delom sleherne-
ga ustvarjanja, kjer se ustvarjalec lahko zelo hitro opeče. Kdaj 
je zgodba zares končana? Kdaj?

Prav s komponento zorenja se Patricija ne ukvarja več. Pe-
smi izbruhne in jih zapiše. Potem jih nekaj časa pusti zoreti 
in če so pesmi dovolj energične, divje, »blazne«, so zanjo na-
red. In tudi za bralca. 

Prav zato je to zbirka, ki spominja na pisano polje pesmi. 
Takih, do zadnje korenine dodelanih, in tistih, ki bi jim lahko 
tudi kaj poočitali. A ko analiziramo, kaj naj bi to bilo, hitro 
ugotovimo, da tudi poetične vrzeli niso tam kar tako. 

Svet, v katerem se nahaja Patrin lirski subjekt, namreč nika-
kor ni celovit. To je svet lukenj in čeri. To je svet, v katerem se 
posameznik ne počuti varno, pač pa nenehno hrepeni, išče, 
hoče »polne žepe Sonc«. To je poezija hrepenenja, nedokon-
čanih stavkov in verzov, ki so (spet samo navidezno) neure-
jeni in neizrečeni. A v piki, na koncu povedi, je še prostor 
neizmerne moči, misli, ki so ujete v vejice in ostala ločila, pa 
tudi niso zanemarljive. Pesničin svet torej na rase le iz črk, 
temveč tudi iz vseh drugih jezikovnih sestavin. Precej mo-
derna je torej v jeziku, ekspresivna v motiviki in metaforiki, 
drzna v postavitvi verza in celotne zasnove pesmi. 

In če se zdi vsebinsko njena poezija včasih približana me-
hanskemu in betonsko neposlušnemu svetu, je v ozadju ob-
čutek silne mehkobe in nežnosti. Ni potrebno veliko tipanja 
(knjiga je tudi na otip prijetna) in branja, da najdemo silno 
erupcijo verzov, ki nam dokazujejo omenjeno poetično meh-
kost: »Mehkoba kruha je tvoje lice (iz pesmi Obmolklost); 
Diši po ciklamah, zamenjanih barvah in prvi snežinki (iz 
pesmi Brezlistnost); Nisem ti ujela ptice in jo pripela na 
končiče vej (iz pesmi Madredus); Ko hodiš z mokrimi no-
gami po jantarnih oblakih (iz pesmi Če bil bi makovo zrno, 
oblak in bližina)«. To je le nekaj najbolj mehkih trenutkov v 
Patrini poeziji. Obenem pa pesnica zmore tudi verze, kot so: 
»Stari gospod požira tablete s tekilo (iz pesmi Kačji pastir); 
Fuckin strojnik, praviš zase / … / Pijan kot svinja si si v Tivo-
liju rezal žile. (iz pesmi Zamaknjeno pretakanje žil)«.

Kot bi se ta dva koncepta v njeni poeziji nenehno tepla, re-
zala in uničevalno delovala drug na drugega. Zato je logična 
eksplozija pridevnikov in glagolov, ki izražajo notranje kopr-
nenje in gibanje nemirne duše. Tudi ne preseneča, da so ver-
zi tako energični in polni in še manj preseneča, da so zaradi 
silnosti tu in tam kar pretrgani, nedokončani in uresničeni 
šele v končnem ločilu in naših mislih. 

Kajti med mehkobo, ki se ji subjekt želi približati, in med 
kruto podobo sveta, ki je trd, beden in neizprosen, je edini 
(ne)smiseln odgovor blaznost. Umik v svet, ki poka po šivih, 
a prav to slastno pokanje subjekt hkrati oživlja, osmišlja in 
ohranja pri življenju. Kot nekakšna prepotrebna transfuzija 
pesniških motivov, po katerih se pretakajo erotika, pogledi, 
dotiki, čutni prepleti, tisto torej, kar Patrino poezijo dela naj-
bolj Patrino. Polno, čutno in vredno branja.

Poezija Patricije Dodič piha s slovenskih obmorskih kon-
cev kot lahen vetrič, ki lahko slehernemu ponudi kaj s svoji-
mi barvitimi verzi. A le tistim najdrznejšim, najzahtevnejšim, 
»najbolj blaznim« odpre tudi nekaj več, nekaj, za kar je po-
trebno poglobljeno brati tudi ločila in medverzne prostore, 
v katerih se pravzaprav skriva bistvo. 

Ker kot je zapisala: »Ko pogledaš v krošnjo in vidiš, / da so 
med vejami pomembne le pikice neba.«

David Bedrač

Literarni dvojčki – 27

Nepoboljšljivi romantiki
(Byron-Puškin)

Evropsko literarno obdobje, 
ki je pomembno zaznamova-
lo številna kasnejša obdobja 
in gibanja in ga uvrščamo v 
prvo polovico 19. stoletja, je 
romantika. Obdobje, ki je po-
udarjalo čustva, domišljijo, 
osebno svobodo, je prineslo s 
seboj številne osebnosti, ki so 
pustile pečat ne le s svojimi 
umetniškimi deli, pač pa tudi s 
svojim posebnim vedenjem in 
doživljanjem sveta.

Leta 1788 rojeni George 
Noel Gordon lord Byron je bil 
med temi osebnostmi še pose-
bej opazen. V številnih pisnih 
virih je navedeno, da je bil zelo 

karizmatična osebnost. Znan 
je bil po naglem spreminjanju 
čustvenih stanj. Nekateri so to 
lastnost pripisovali celo dušev-
ni motnji, a kakor koli – Byron 
je bil ta trenutek krotek, nežen 
in prijazen, naslednji hip pa je 
besnel. 

Romantik torej, ki je svoje 
ideje najprej živel. Pravzaprav 
je bilo njegovo življenje zelo 
svobodomiselno, v marsika-
terem pogledu pa tudi deka-
dentno. Znano je bilo njegovo 
incestno razmerje s polsestro 
Augusto, sodeloval pa naj bi 
tudi pri prešuštvih vseh vrst. 
Tuje mu ni bilo niti družinsko 

nasilje, sodomija in nenavadna 
naklonjenost živalim. Nekoč 
je predlagal, da bi na fakulte-
to pripeljali medveda in da bi 
bil ta član njihove bratovščine. 
Jasno je torej, da je bil osebno-
stno tudi velik izzivalec. 

A ne povsem brez razloga. 
Najprej ga je k temu napeljeval 
romantični osebnostni profil 
osamljenega in na pol blaznega 
umetnika, ki je koprnel po zu-
nanjih dražljajih, a v vsem tem 
se je skrivalo še eno globlje 
bistvo. Kakor številni romanti-
ki je tudi on želel s svojim na-
činom življenja in predvsem 
pisanjem poslati šok med ljudi 
in tako zbuditi takrat čustveno 
hladno in precej zaspano Evro-
po, ki je bila obremenjena z lo-
giko razuma.

Byronovo življenje romanti-
ka je bilo neobičajno, ko danes 

pogledamo nanj, kakor so bile 

neobičajne in romantično raz-

pete njegove književne osebe. 

V osrednjih pesnitvah Romanje 

grofiča Harolda in Don Juan 

(pesnitev ni dokončana) so 

osebe, ki so telesno in duševno 

razklane v praznino med ideal-

nim in stvarnim. Znotraj tega 

pa je votlina osamljenega člo-

veka, čigar hrepenenje je ne-

skončno, boleče in utrujajoče. 

Tako zelo, da postane samemu 

sebi v napoto, še bolj v napoto 

pa mu je svet, v katerem biva: » 

… kot ves ta svet, ki zdaj te ob-

letava – / to je res biti sam, to 

je samota prava«.

In podobno nerazumljen in 

osamljen je bil še en romantik. 

Na drugem koncu literarnega 

zemljevida …
David Bedrač
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Jožica je prvič obiskala 
kozmetični salon. Čeprav je 
bila mnenja, da strokovne 
obdelave kože ne potrebuje, 
so ji v kozmetičnem salonu 
Neda predstavili pomen 
pravilne nege kože, s čimer 
je potrebno začeti že v mla-
dosti. Čeprav je morda v tem 
trenutku resnično ne potre-
buje, pa je potrebno misliti 
tudi na kasnejši čas, saj vse, 
kar koži damo danes, se bo 
obrestovalo že kmalu. Kožo 
so ji površinsko očistili in s 
pilingom odstranili odmrle 
celice ter postopek nege za-
ključili z nanosom kreme za 
njen tip kože. 

Jožica ima relativno tanke 
in ravne lase. Pri striženju 
se je frizer Denis Horvat 
iz Frizerstva Stanka poigral 
z asimetričnimi linijami, ki 
se iz krajše dolžine na levi 
strani spušča v daljšo dolži-
no na desno stran. Sprednji 
fru-fru je strižen resasto ter 
mehko pada po čelu. Barva 
je v naravnem odtenku s pri-
dihom bakra, ki poživi Joži-
čin obraz. Še nasvet za vroče 
poletni dni, ki ga je dodal 
Denis: »Ker je sonce zelo 

močno in škodljivo, pripo-
ročam, da si lase zaščitimo z 
olivnim oljem, s silikonskimi 
olji, maskami in pokrivali.«

Vizažistka Minka Feguš 
se je pri Jožici odločila za 
bolj roza oziroma poletne 
tone, v katerih je poudarila 
ustnice in ličnice, oči pa je 
obrobila temno-zeleno, ki 
jo je zabrisala z nežnim roza 
tonom. Obraz je predhodno 
prekrila s pudrom v kremi.

»Jožica je študentka eko-
nomije, kar pomeni, da za-
enkrat še ne opravlja svojega 
izbranega poklica, ampak se 
pač znajde s priložnostnimi 
študentskimi deli. Tako se je 
tudi zgodilo, da so jo za našo 
akcijo Iščete svoj stil prijavili 
njeni gostje. Študentje pri-
segajo, vsaj večina, na zelo 
enostavna oblačila, ki jih lah-
ko zjutraj hitro oblečemo in 

nas ne ovirajo pri sedenju na 
včasih že razcvetelih stolih, 
ob mizah v predavalnicah, 
seveda tudi ob obvezni pav-
zi in pitju kavice. Tako tudi 
Jožica zaenkrat prisega na 
klasični stil njene generacije, 
kavbojke in majico. Da pa bo 
v naši akciji dosežen cilj, ki je 
seveda popolna preobrazba, 
sem se odločila, da Jožico 
oblečem v svileno oblekico, 
ki s svojim mladostnim kro-
jem in živahnimi barvami 
doda tisto dodatno ženskost 
in jo bodo njeni prijavitelji 
vsaj enkrat lahko videli tudi 
zares drugačno. Zanimivo je, 
da se nekateri ljudje zelo bra-
nijo biti drugačni, čeprav gre 
v tej naši akciji za kratek čas 
spremembe, vsaj kar se tiče 
oblačil, spet drugi pa so nad 
spremembo več kot navduše-
ni in se zelo težko poslovijo 

od izbranih oblačil. Jožica je 
ena od tistih redkih, ki sem 
jo le stežka prepričala, da je 
oblekla obleko, ki je sama 
nikoli ne bi izbrala. Oblekica 
je seveda iz trgovine Mura in 

ji tako svila kot cvetni dizajn 
močnih barv dajo tisto lah-
kotnost in razigranost, ki je 
več kot zaželena v poletnem 
času. Vse premalo namreč 
vidimo mladenk na ulici, ki 

bi si drznile skočiti v kakšno 

lahkotno poletno oblekico 

in skupaj z njo uživati v son-

cu in vetru. Na obleki, ki je 

v zgornjem delu oprijeta, 

od pasu pa razširjena, je kot 

detajl dodan tudi pas v pink 

barvi, s katero se ujema tudi 

torbica, ki pa sem jo našla 

v trgovini Alpina. Manjka-

jo še samo čevlji in Jožica 

je pripravljena na poletni 

potep po mestnih ulicah. K 

tej obleki bi seveda pristaja-

le tudi balerinke v enem od 

barvnih odtenkov v obleki, 

vendar so pri Alpini imeli 

malo manjšo izbiro obutve 

glede na moje barvne zahte-

ve. Vseeno pa se je na polici 

zasvetil par zelenih sandal, ki 

so tako zaključili celotno po-

dobo današnje kandidatke. 

Nikakor pa ne svetujem k ta-

kšnim barvnim tonom oble-

ke obuti črnih sandal, ki jih 

pač ima večina od nas v svoji 

omari. Jožico smo uspeli vsaj 

za nekaj trenutkov 'zložiti' v 

obleko, v kateri smo ji privo-

ščili uživanje na terasi hotela 

Mitra. Vsi, ki jo poznate, bo-

ste videli, da je zares zacvete-

la ter 'preživela',« je povedala 

stilistka Sanja Veličković.

V kozmetičnem studiu 

Olimpic so Jožici uredili 

nohte (manikura), kar je 

prispevalo k njeni urejeni 

celostni podobi, je povedala 

vodja studia Silva Čuš.
MG

Tednikove akcije, zanimivosti

Foto: Črtomir Goznik

Jožica prej ...

Iščete svoj stil 

Iz študentske klasike v 
lahkotno poletno razigranost
Jožica Rotvein je doma v Zgornji Pristavi (Videm pri Ptuju), stara je 22 let, študira ekonomijo. V prostem času se najraje sprehaja, kolesari, veliko 
časa pa preživi tudi z nečakinjo in nečakom. Za akcijo Iščete svoj stil so jo prijavili gostje. Izziv je sprejela, čeprav je z veliko težavo sprejela ponujeno 
preobrazbo.
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Foto: Črtomir Goznik

Jožica v oblačilih iz Mure, s čevlji in torbico iz Alpine. 

Foto: Črtomir Goznik

... pozneje

10 % popust v juliju

Teme izvajanih delavnic, 

ki so potekale, so bile An-

tični bogovi in boginje ter 

alegorije na freskah v gradu 

Ormož in v zbirkah Pokra-

jinskega muzeja Ptuj; Od 

ovce do izdelka; Mladinska 

novinarska ekipa ter Zgodo-

vina ormoškega radia. Mladi 

raziskovalci so na tiskovni 

konferenci predstavili delo 

preteklega tedna. V sklopu 

celega tedna so se ukvarjali 

z novinarstvom, med dru-

gim so opravili tudi intervju 

s podžupanom občine Or-

mož, ki jim je med drugim 

tudi povedal nekaj o preži-

vljanju prostega časa mladih 

danes. Obiskali so tudi lokal-

ni radio, kjer so se tudi vklju-

čil v oddajanje v živo. 

Na Ptuju so obiskali muzej, 

kjer so si pogledali etnolo-

ško zbirko mask. Maja Boto-

lin Vaupotič, vodja tabora, je 

povedala, da je zadovoljna z 

udeležbo na letošnjem tabo-

ru, ki se razvija kvalitativno 

in kvantitativno, saj se je le-

tos tabora udeležilo kar 30 

otrok, starih od 6 do 14 let. 

Botolin Vaupotičeva je kot 

vodja delavnice Od ovce 

do izdelka predstavila delo 

skupine, ki se je seznanila 

z ovčerejo in z nastankom 

volnenih izdelkov. V okviru 

Ormož � 7. mladinski raziskovalni tabor

Zanimivo in poučno
Pretekli petek so mladi novinarji Ana Vaupotič, Anja Kukovec, Sergeja Plohl in 
Benjamin William Cerkvenik Wright sklicali tiskovno konferenco na temo 7. mla-
dinski raziskovalni tabor, ki je potekal v preteklem tednu in ki so ga organizirali 
Območno združenje Rdečega križa Ormož, Medobčinska lokalna akcijska skupi-
na Ormož, občini Središče ob Dravi in Sveti Tomaž v sodelovanju z Mladinskim 
centrom Ormož in Pokrajinskim muzejem Ptuj-Ormož.

Foto: Patricija Babosek

Mladi novinarji so sklicali novinarsko konferenco, kjer so strnili vtise dogajanja na taboru.

te delavnice so sami izdelo-

vali izdelke iz volne, obiskali 

pa so tudi tovarno volnenih 

izdelkov v Majšperku in se 

še dodatno seznanili s tem, 

kakšni so strojni postopki za 

predelavo volne.

Brane Lamut, vodja de-

lavnice Antični bogovi in 

boginje, je povedal, da so 

razlog za izvajanje prav te 

delavnice 200 let stare fre-

ske v ormoškem gradu, kjer 

so upodobljeni razni antični 

bogovi, predvsem grški, da 

pa bi jih lahko primerjali še z 

rimskimi, pa so se odpravili 

še na izlet na Ptuj.

O delavnici, kjer so razisko-

vali zgodovino ormoškega 

radia, je na kratko spregovo-

rila Nevenka Korpič. Poveda-

la je, da so glede na različne 

podatke o začetkih radia spr-

va malce pobrskali po arhivu 

samega radia, ki je v celoti 

zbran in ohranjen, pri tem 

pa so naleteli na zelo zanimi-

ve podatke. Prizadevanja za 
radio segajo namreč v daljna 
šestdeseta leta. Približno de-
setletje kasneje pa beležijo 
prva oddajanja ormoškega 
radia. Izbrskali so še podat-
ke o tem, kakšno opremo so 
pred leti uporabljali in kako 
se je program radia skozi de-
setletja spreminjal.

Mladi raziskovalci so do-
gajanje strnili z besedami: 
»Bilo je zanimivo, pestro in 
poučno!«

Patricija Babosek



Vila bloki so zgrajeni na 
eminentni lokaciji, odma-
knjeni od mestnega vrveža, a 
hkrati zelo blizu mesta, z veči-
ne je zelo lep pogled na Ptuj 
in okolico, na ptujski grad 

in jezero, so nekaj posebne-
ga, zgrajeni skladno z vsemi 
standardi, za katere kljub kri-
zi pričakujejo, da bodo kma-
lu v celoti zasedeni. Gre za 
dva objekta, ki sta povezana z 

garažo in kletnimi prostori. V 
vsakem je 15 stanovanj.

Na tiskovni konferenci, ki 
jo je vodila vodja agencije RE/
MAX Poetovio nepremičnine 
Tanja Tučič, ki je na dnevu 

Naši bralci pišejo

Foto: Črtomir Goznik

V Vila blokih Rabelčja vas je 11. julija potekal dan odprtih vrat, 
tega dne je bilo mogoče stanovanje kupiti s sedemodstotnim po-
pustom in ugodnejšimi pogoji financiranja.
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Ptuj � Tiskovna konferenca in dan odprtih vrat

Kriza povezala nepremičninske 
agencije in investitorje
V prostorih nepremičninske agencije RE/MAX Poetovio nepremičnine je bila 10. julija tiskovna konferenca pred dnevom 
odprtih vrat v Vila blokih Rabelčja vas na Ptuju, ko so si zainteresirani kupci lahko ogledali vseh deset nadstandardnih sta-
novanj, ki še čakajo na stanovalce. Na dan odprtih vrat so jih ponudili s sedemodstotnim popustom in ugodnejšimi pogoji 
financiranja, da bi bili za tiste, ki še oklevajo z nakupom, še bolj prepričljivi. Dan odprtih vrat so povezali tudi z nagradno igro, 
prva nagrada je bil polet z balonom, ker je zaščitni znak RE/MAXA balon.

Foto: Črtomir Goznik

S tiskovne konference (od leve) Tanja Tučič, predstavnica nepremičninske agencije RE/MAX Poe-
tovio nepremičnine, mag. Igor Horvat, regionalni direktor (predstavnik regionalne pisarne RE/MAX 
Slovenije) in predstavnik podjetja Gradis Gradnje Ptuj direktor Branko Veselič.

Društvo za izboljšanje kvali-
tete življenja Timotej Ptuj tudi 
letos za dijake in osnovnošol-
ce 8. in 9. razreda organizira 
poletne delavnice. Na enote-

denskem druženju bo beseda 
tekla o različnih temah, ki so 
bistvenega pomena za odra-
ščanje, zanimivo pa je tudi to, 
da bodo z udeleženci družili 

le mladi, in sicer animatorji, 
ki so se v preteklih letih tudi 
sami udeleževali BROŽ-a.

Zraven druženja, spoznava-
nja vrstnikov in kopanja bodo 

udeleženci od ponedeljka do 
petka govorili o vrednotah 
ter pozitivnem odnosu do 
dela in ljudi.

Delavnice, ki jih bodo ani-
matorji ponudili mladim, je 
vodja projekta Olga Popov 
pred nekaj dnevi predstavi-
la tudi v Ženevi, od koder je 
prejela zelo pozitivne odzive. 
S temami, ki se jim bodo le-
tos posvetili, pa so zadovoljni 
tudi animatorji. »Naš namen 
je predvsem druženje, spo-
znavanje novih ljudi ter kva-
litetno preživljanje prostega 
časa. Odprli bomo pogovor o 
vrednotah in kvaliteti življe-
nja, vse to pa bomo združili s 
kopanjem v Termah,« je dejal 
animator Miha Andrič.

Cena enotedenskega dru-
ženja na taboru je simbolična, 
saj je za celodnevno kopanje 
in delavnice od ponedeljka 
do petka treba odšteti le 30 
evrov. Na tabor BROŽ se ni 
potrebno predhodno prijavi-
ti, vsi, ki se ga želijo udeležiti, 
pa se lahko v ponedeljek ob 
9.30 minut oglasijo pred ptuj-
skimi Termami.

Dženana Bećirović

Reka � V ponedeljek se začenja Poletni BROŽ

Mlade vabijo na druženje in 
kopanje v ptujskih Termah
12. Poletni BROŽ, ki letos nosi naslov Sonce za vse, bo tudi letos ponudil kopico zanimivih dogod-
kov. Mladostnike, stare od 13 do 19 let, vabijo na enotedensko druženje v ptujskih Termah, kjer 
bodo zraven kopanja poskrbeli še za zanimive delavnice in druženje s sovrstniki. Tabor bo vsekakor 
prijetna popestritev počitniških dni.

Foto: DB

Skupina animatorjev se je skupaj z vodjo BROŽ-a Olgo Popov pripravljala na delavnice, ki se začnejo 
v ponedeljek.

bo združevala profesionalne 
nepremičninske posredni-
ke, ki bo strankam prijazna 
in bo ena najuglednejših na 
slovenskem trgu, je poudarila 
Tučičeva. Strankam želijo po-
nuditi celovito kvalitetno sto-
ritev, vse od nakupa oziroma 
prodaje do vselitve.

Mag. Igor Horvat pa je na 
tiskovni konferenci kot re-
gionalni direktor RE/MAXA 
Slovenije, ki ima sedež na Ptu-
ju, nekaj več povedal o RE/
MAXU, ki je najboljša in naj-
večja nepremičninska mreža 
na svetu, in njegovem razvoju 
v Sloveniji. Po dobrem letu in 
pol dela oziroma vstopa RE/
MAXA v Slovenijo je odprtih 
že 11 nepremičninskih agen-
cij. RE/MAX je v Sloveniji pri-
soten od leta 2007, regional-
na pisarna RE/MAX Slovenija, 
ki ima sedež na Ptuju, skrbi za 
podeljevanje licenc za franši-
zo RE/MAX in za razvoj mre-
že nepremičninskih agencij v 
Sloveniji. S tem so kupcem in 
strankam, ki prodajajo oziro-
ma kupujejo nepremičnine, 
omogočili, da lahko do nji-
hovih agencij oziroma do ne-
premičninskih posrednikov 
pridejo že v vseh regijah. RE/
MAX je v zelo kratkem času 
postal vodilna mreža agencij 
na področju posredovanja z 
nepremičninami v Sloveniji. 
V regionalni pisarni RE/MAX 
Slovenije se s trženjem oziro-
ma prodajo nepremičnin ne-
posredno ne ukvarjajo, am-
pak samo posredno. »V bistvu 
predstavljamo celotno pod-
poro in smo krovni predstav-
nik RE/MAXA v Sloveniji, ki 
bdi nad profesionalnostjo in 
standardom, skupaj z našimi 
lokalnimi vodji in nepremič-
ninskimi posredniki pa dolo-
čamo vizijo in cilje, ki jih tudi 
skupaj dosegamo. Skrbimo 
za marketing na regionalni 
ravni, za tehnologijo, za izo-
braževanje nepremičninskih 
posrednikov in vodij ter za 
prepoznavnost slovenskega 
nepremičninskega trga doma 
in v tujini. Povezujemo se z 

ostalimi regijami, predstavni-
ki Avstrije, Italije, Madžarske, 
Hrvaške, s tem pa tudi poma-
gamo lokalnim RE/MAXO-
VIM agencijam pri njihovih 
projektih. Z našo mrežo in 
našo razširjenostjo ter našimi 
nepremičninskimi posredni-
ki, imamo jih že več kot 40, 
želimo nekako omogočiti, da 
si bo ena stranka izbrala samo 
enega nepremičninskega po-
srednika, da mu bo ta zaupal 
in da bo postal njegov osebni 
nepremičninski posrednik, 
ker RE/MAXOV nepremič-
ninski posrednik lahko na-
redi vse; ko mu nekdo preda 
nepremičnino, je ta vidna v 
enajstih slovenskih agencijah 
in 35 državah po vsej Evropi. 
Z usmeritvijo na enega posre-
dnika je trženje tudi bolj stro-
kovno, profesionalno in eno-
stavnejše. Tudi zanesljivost, 
varnost in zaupnost so večje, 
ob tem da bo nepremičnina 
predstavljena na pravi način 
in po standardih, ki jih ima 
RE/MAX tako v Sloveniji kot 
v svetu,« je povedal mag. Igor 
Horvat. 

Slovenski nepremičninski 
trg se je v zelo kratkem času 
spremenil iz trga prodajalcev 
v trg kupcev. Kupec je postal 
kralj. Trenutno stanje je sicer 
malo napihnjeno, temu naj 
bi po svoje prispevali tudi 
mediji. Z določenimi izzivi 
se srečujejo investitorji, ker 
se nepremičnine več ne pro-
dajajo tako enostavno, kot je 
to bilo še pred letom in pol. 
Glede na premike, ki jih za-
znavajo v drugih državah, 
ocenjujejo, da se bo že v je-
senskih mesecih oziroma ko-
nec letošnjega leta stanje na 
nepremičninskem trgu Slo-
venije spremenilo, da se bo 
trg normaliziral, odvisno tudi 
od bančnega sistema. Spod-
budna je jamstvena shema 
za mlade družine. Opazno pa 
je tudi, da se več transakcij 
dogaja na obrobju Slovenije 
oziroma v manjših mestih 
kot v centrih Slovenije. Tudi 
Tanja Tučič pravi, da se stanje 
na nepremičninskem trgu 
že izboljšuje, povpraševanje 
se povečuje, ljudje več ne 
čakajo, če imajo namen ne-
premičnino tudi kupiti. Na-
sproti jim gredo tudi banke, 
saj želijo kupcem ponuditi 
najboljši nakup v danem tre-
nutku. Kriza je prinesla tudi 
boljše sodelovanje med ne-
premičninskimi agencijami 
in investitorji, ki so spozna-
li, da sinergija lahko prinese 
zadovoljstvo na eni in drugi 
strani, na koncu pa se to pre-
naša tudi na kupca, ki lahko 
želeno nepremičnino dobi 
skladno s svojimi pričakova-
nji in zmožnostmi.

MG

odprtih vrat nastopala v vlo-
gi prodajalca stanovanj v Vila 
blokih, sta sodelovala pred-
stavnik regionalne pisarne 
RE/MAX Slovenije, regionalni 
direktor mag. Igor Horvat, in 
predstavnik podjetja Gradis 
Gradnje Ptuj, direktor Branko 
Veselič, v vlogi investitorja.

Tanja Tučič je povedala, da 
je dan odprtih vrat v Vila blo-
kih Rabelčja vas samo eden 
od dogodkov, ki jih organi-
zirajo RE/MAXOVE agenci-
je v sodelovanju s ptujskim 
Gradisom. Njihova skupna 
akcija je bila tudi dan odprtih 
vrat v Moravskih Toplicah za 
apartmajsko naselje, 17. in 18. 
julija pa bo dan odprtih vrat 
v Poslovno-stanovanjskem 
objektu v Gorišnici, ki bo 
potekal v sklopu občinskega 
praznika. RE/MAX Poetovio 
nepremičnine ima za cilj 
zgraditi prodorno in uspešno 
nepremičninsko agencijo, ki 
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Slavnostni govornik na osre-
dnji slovesnosti je bi predse-
dnik KS Emil Trstenjak, ki je 
povedal, da tudi ta prireditev 
dokazuje, kako radi so skupaj 
in da je to tradicija, ki se ohra-
nja. Zadružni dom, ki je v pre-
novi, je bil namreč nabito poln 
in takšen obisk na krajevnem 
prazniku si lahko drugi kraji 
le želijo. Predsednik je pove-
dal, da so krajani zelo aktivni, 
veliko jih deluje v različnih 
društvih in zato je povezava 
med njimi in KS še močnejša. 
»Prizadevamo si, da se društva 
čutijo pomembna in potrebna 
za razvoj kraja. Razvoj pa je tudi 
v vsakem krajanu, ki s svojo pri-
sotnostjo prispeva nekaj dobre-
ga. Verjamem, da lahko skupaj 
dosežemo marsikaj. Dogajanje 
minulega leta je zaznamovano 
zlasti z obnovo cest, prenovo 
zadružnega doma ter tekočim 
vzdrževanjem cest in drugimi 
projekti. Sredstva za ceste in 
prenovo so bila pridobljena iz 
evropskih skladov ter občin-
skih in državnih sredstev,« je 
povedal Trstenjak in potarnal 
nad muhasto naravo, ki je do-
dobra spraznila blagajno KS, 
saj sredstev za vzdrževanje sko-
raj nimajo več. Krajanom je po-
ložil na srce, naj bodo strpni, 
saj po vsakem neurju naredijo 
posnetek stanja in pristopijo k 
popravilu, vendar povsod ne 
morejo biti istočasno.

Zlata plaketa Jožetu 
Lahu

Komisija za priznanja je na 
podlagi prispelih vlog in razpi-
sanih kriterijev podala predlo-
ge za priznanja KS svetu KS, ki 
jih je potrdil. Podelili so tri po-
sebna priznanja, ki so jih dobili 
Stanko Habjanič iz Kajžarja, 
Jožefa Škrjanec iz Vinskega 
Vrha in Janko Lah iz Miklavža. 
Bronasto priznanje KS Miklavž 
pri Ormožu so podelili Vinku 
Cimermanu iz Vinskega Vrha 
za aktivno delo na različnih po-
dročjih, posebej pa v dramski 
dejavnosti. Srebrno priznanje 
je prejel Milan Mlinarič iz 
Kajžarja za aktivno delo v gasil-
stvu, kjer je sodeloval v skoraj 
vseh intervencijah in pomagal 
pomoči potrebnim. Aktiven je 
tudi v kulturnem društvu, Rde-
čem križu, je krvodajalec in je 
svoje delo prispeval tudi pri 
delovanju KS.

Zlato priznanje so z velikim 
aplavzom podelili Jožetu 
Lahu iz Miklavža. »Jože Lah je 
organist, skromen človek, ki 
neopazno opravlja dejavnosti, 
ki se nam zdijo samoumevne. S 
svojimi deli prispeva k promo-
ciji kraja in ohranjanju kultur-
ne dediščine. Je član gasilskega 
društva Miklavž pri Ormožu, 
aktiven pevec v Miklavževskem 
oktetu, sodeluje v dramski sku-
pini, tamburaškem sestavu. Z 

Miklavž pri Ormožu � 45. krajevni praznik

Svečanost s podelitvijo priznanj
Junija je v zadružnem domu v Miklavžu pri Ormožu potekala svečanost ob 45. krajevnem prazniku. Prireditve sta se udeležila tudi župan občine Ormož 
Alojz Sok in župan Občine Središče ob Dravi Jurij Borko, ki sta tudi kratko nagovorila zbrane krajane. Prireditve ob krajevnem prazniku so se pričele 
že minuli teden, trajale pa bodo do nedelje, ko se bodo zaključile s pestrim dnevom polnim tekmovanj in razstav.

Foto: vki

Prejemniki priznanj 

veliko natančnostjo in zavze-
tostjo ureja in prepisuje note 
za cerkveni zbor,« je le delček 
iz bogate aktivnosti letošnjega 
nagrajenca, ki ga je prebrala 
Irma Murad, ki je slovesnost 
tudi vodila.

Ob koncu prireditve je Maj-
da Vogrinec, predsednica RK 
Vinski Vrh krajanom predala 
tudi nov defibrilator, ki bo 
nameščen v avli krajevne sku-
pnosti.

Viki Klemenčič Ivanuša

Ptuj � Iz OŠ Ljudski vrt 

Od vesolja do Župančiča
Na OŠ Ljudski vrt Ptuj je bilo v preteklih letih veliko literarnih uspehov, med letošnja najvidnejša 
pa lahko štejemo 1. mesto na državnem natečaju Osvojimo vesolje, ki si ga je v močni konkurenci 
priboril Neven Borak, in 2. mesto na recitatorskem tekmovanju Župančičeva frulica, ki si ga je pri-
recitiral Tilen Terbuc.

Neven, ki bo z novim šol-
skim letom zakorakal v osmi 
razred, je napisal pretresljivo 
zgodbo o dečku Maju, ki se 
išče v brezmejnem vesolju, vse 
skupaj pa je povzdignil na sim-
bolno raven, saj gre za iskanje 
v čisto osebnem smislu. Ne le 
da se glavni junak Maj spopada 
s problemi odraščanja, temveč 
razmišlja tudi, kako bi sesta-

vil razklano družino. Nevenu 
je tako uspelo sicer tragično 
zgodbo iskanja začiniti z zanj 
tako značilnim jezikom, pol-
nim duhovitih zasukov in is-
krivih besednih iger, s čimer je 
prepričal celo literarno revijo 
Mentor. V zadnji, junijski števil-
ki le-te so mu na straneh, name-
njenih najstnikom, objavili od-
lomek, o njem pa med drugim 
zapisali, da še veliko obeta.

Gotovo pa veliko obeta tudi 
Tilen Terbuc, prihodnje leto 
učenec sedmega razreda, ki je s 
svojimi govornimi in recitator-
skimi sposobnostmi dokazal, 
da sodi v sam slovenski vrh med 
mladimi recitatorji. Letos se je 
na natečaj Župančičeva frulica 
prijavilo rekordno število mla-
dih recitatorjev, s severovzho-
dnega dela Slovenije pa se je 
med pet najboljših v Sloveniji 

uspelo uvrstiti le Tilnu. Mladi 
govorci so se pomerili v reci-
tiranju ene od treh ponujenih 
pesmi pesnika Ervina Fritza, Ti-
len pa se je predstavil s pesmijo 
Eskadrilja, s katero se je udele-
žil tudi državnega srečanja reci-
tatorjev v Vinici, kjer je le za las 
zgrešil prvo mesto, a je sklenil, 
da se še vrne in da bo svojo re-
citatorsko pot nadaljeval.

David Bedrač

Foto: DaB

Tilen Terbuc in Neven Borak sta bila uspešna.
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Novi RAV4. Imeniten naslednik.

www.toyota.si

Motor brez konkurence.
Novi RAV4 ohranja primat v oblikovni 
in tehnološki dovršenosti med cestno-
športnimi terenci. �etrta generacija je 
opremljena z mo�nejšimi, a var�nejšimi
in �istejšimi motorji s tehnologijo 
»Toyota Optimal Drive«. Motorji so 
lažji, kompaktnejši in u�inkovitejši. 
Omogo�ajo nižjo porabo goriva in 
emisij, a obenem nudijo ve�ji užitek v 
vožnji. Nadgrajujeta ga ergonomsko 
izpopolnjena notranjost in »Active Drive 
System«, ki omogo�a še boljši nadzor nad 
vozilom. Zdaj na voljo tudi z dvokolesnim 
pogonom. Vabljeni v salone Toyota.
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Novi RA
in

AV4ovi RAV4 ohranja 
in tehnološki dovršen
športnimi terenci. �etr
opremljena z mo�nejšimi
in �istejšimi motorji s
»Toyota Optimal Drive«
lažji, kompaktnejši in u�innk
Omogo�ajo nižjo porabo ggor

misij, a obenem nudijo ve�jji užitek 
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Kombinirana poraba goriva: 5,8 – 7,6 l/100 km; emisije CO�: 154 – 189 g/km. Slika vozila je simboli�na.

Že od 20.900 EUR.AH FURMAN
Rogaška 13
Ptuj
(02) 78 85 477 

Sobota ob 21.00 in nedelja ob 10.00: 
Koncert narodno-zabavne glasbe. 
Prijatelji, ostanimo prijatelji. 

  Vabljeni pred male ekrane.
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Ko pošle so ti moči, zaprla trudne si oči,
zdaj tiho, mirno spiš, bolečin več ne trpiš,
a čeprav spokojno spiš, v naših srcih
ti naprej živiš.

SPOMIN

Boleč je spomin na 17. julij 1994, ko nas 
je za vedno zapustila draga

Anica Pauko
Z MESTNEGA VRHA 114

Hvala vsem, ki pot vas vodi tja, kjer njen dom rože zdaj krasijo 
in sveče ji v spomin gorijo.

Mož ter sin in hčerka z družinama

Bolečino lahko skriješ,
tudi solze zatajiš,
a praznine, ki ostaja,
nikoli ne nadomestiš.

ZAHVALA
ob boleči izgubi drage mame, babice in 
prababice

Marije Kolednik
IZ GRADIŠČ 104

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem in znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, daro-
vali cvetje, sveče, za svete maše, izrazili sožalje in nam stali 
ob strani. Še posebej se zahvaljujemo gospodu dekanu Emilu 
Dreuu za molitev ob pokojni mami in cerkveni obred.
Zahvala pevcem za lepo odpete pesmi, govorniku Miru Lesjaku 
za ganljive poslovilne besede in pogrebnemu podjetju Mir.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat hvala za vse molitve in 
lepe misli, ki so bile in še bodo namenjene naši ljubi mami.

Njeni otroci, vnuki in pravnuki

Tri leta že v grobu spiš,
a v srcih naših še živiš.
Ni dneva, ne noči, da te z nami ni.
Zato pot nas vodi tja,
kjer v tišini spiš,
kjer tihi dom le rože ti krasijo
in sveče v spomin gorijo.
V naših srcih bolečina je skeleča,
saj v grob odšla je naša sreča.

V SPOMIN
6. julija 2009 so minila tri leta žalosti, ko nas je za vedno 
zapustil

Simon Lovrec
IZ RJAVCEV 35

Hvala vsem in vsakemu posebej, ki mu prižigate sveče, nosite 
cvetje in z lepo mislijo postojite ob mnogo, mnogo preranem 
grobu.

Žalujoči: ata, mama, sestra in bratje ter Gašper 
in Valentina

Skromno si živel,
v življenju mnogo delal in trpel,
ko pošle so tvoje moči,
zaprl trudne si oči.
Zdaj mirno, tiho v grobu spiš,
le srce in duša ve, kako boli,
ko te več med nami ni.

SPOMIN
17. julija mineva dve leti žalosti, ko nas je za vedno zapustil

Janez Bezjak
IZ NOVE VASI PRI PTUJU 117

Hvala vsem, ki mu prižigate sveče, nosite cvetje in z mislijo 
nanj postojite ob njegovem grobu.

Žalujoči: vsi njegovi

SPOMIN

18. julija bo minilo eno leto, odkar se je 
od nas za vedno poslovil naš dragi mož 
in oče

Jakob Selinšek
IZ SOVIČ 10 B

Hvala vsem, ki ga obiskujete na njegovem grobu, prižigate 
sveče, poklanjate cvetje in ohranjate spomin na njega.

Z žalostjo v srcu in s hvaležnostjo se ga spominjamo žena 
Jožica in sin Jakob s Sonjo

Tiho odpade list, ostane radostno
upanje v novo vzklitje,
ko se ustavi srce, obmolkne vse,
ostaneta le tišina in večna bolečina.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega očeta, tasta in 
dedka

Jakoba Donaja
IZ GAJEVCEV 22, GORIŠNICA

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem in znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, 
darovali cvetje, sveče in za svete maše, nam pa izrazili besede 
sožalja.
Posebej hvala gospodu župniku Ivanu Holobarju za opravljen 
pogrebni obred, pevcem, sosedi Mariji za molitev, govorni-
koma ge. Tereziji in g. Tomažu za besede slovesa ter pogreb-
nemu podjetju Mir.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat za vse iskrena hvala.

Žalujoči: vsi njegovi

STORITVE

OSKRBA NA DOMU Gospodinjska 
dela, pomoč, spremstvo. Hišniška 
dela: popravilo pohištva, vrat, pip, od-
tokov, stikal ..., urejanje zelenic. Skrb 
za domače živali (hrana, sprehod) 
Jože Škerget, s. p., Ptuj, telefon 02 
788 59 88 in 040 993 778.

37 LET SOBOSLIKARSTVA – PLE-
SKARSTVA Ivana Bezjaka, s. p., Vi-
tomarci. Brušenje parketa, fasade. 
Izkušnje, svetovanje, kvalitetno delo. 
Priporočamo se. Tel. 757 51 51, GSM 
031 383 356; www.pleskarstvo-bez-
jak.si.

IZVAJAMO vsa gradbena dela: no-
vogradnje, adaptacije, ometi, ograje, 
polaganje tlakovcev, izdelava škarp 
ter manjši izkopi, ugodno. Priporo-
čamo se. Zidarstvo Hami, Milan Ha-
meršak, s. p., Jiršovci 7 a, Destrnik, 
telefon 051 415 490.

Mali oglasi

FASADE iz stiropora, mineralne 
volne, barvanje fasad, zaključni 
ometi, vsa notranja slikopleskar-
ska dela. Jože Voglar, s. p., Za-
bovci 98, tel. 041 226 204.

KNAUF (stene in stropi), PARKE-
TARSTVO in KERAMIČARSTVO 
Branko Černesl, s. p., KPK, Mu-
retinci 65 a, Gorišnica. Tel. 041 
457 037.

ODPRAVA CELULITA in oblikova-
nje telesa brez diete in telovadbe 
z najnovejšo ELOS tehnologijo. 
MILUMED, d. o. o., Langusova 
ulica 8, tel. 02 745 01 43, www.
Milumed.si.

STROJNI ESTRIHI IN OMETI. 
Pero Popovič, s. p., Gajevci 26 a, 
Gorišnica, tel. 041 646 292.

Izvajamo krovska, kleparska in te-
sarska dela. Montiramo vse vrste 
opečnih, betonskih, bitumenskih 
in pločevinastih kritin, razen v 
enem kosu od kapi do slemena. 
Akcija opečnih kritin Jungmeier 
Universo, Tondach, Bramac ter 
Gerard kritine. Janez Lah, s. p., 
Mezgovci ob Pesnici 70 c, 2252 
Dornava, tel. 041 375 838.

VARČNA - okna in vrata iz smre-
kovega in macesnovega lesa. 
Jani Serdinšek, s. p., Jablane 42, 
Cirkovce. Tel. 031 748 744.

GRADBENIŠTVO in zaključna 
gradbena dela – Sekol, polaga-
nje robnikov in tlakovcev, zidanje 
škarp, splošna gradbena dela. 
Miran Sekol, s. p., Straže 30, De-
strnik, GSM 031 666 751.

UGODNO: nerjaveče inox ograje 
– elementi, dimniki, okovja za 
kabine, cevi, pločevina, profili, 
vijaki. Ramainoks, d. o. o., Kidri-
čevo, Kopališka 3, 02 780 99 
26, www.ramainox.si.

CENTRALNA KURJAVA, VODO-
VOD – Franc Strelec, s. p., Pr-
venci 9 b, tel. 041 730 857, DO 
10 % POPUSTA.

PVC-OKNA IN VRATA ter izvedba 
predelnih sten, spuščenih stropov 
in izdelava mansardnih stanovanj – 
ugodno. Sandi Cvetko, s. p., Lešnica 
52, Ormož, GSM 041 250 933.

UGODNA PRODAJA: stenski opaž: 
12, 16, 20 mm, ladijski pod, bruna, 
rezan les, možna dostava. Informaci-
je 03 752 12 01, GSM 041 647 234, 
tinles@siol.net, www.tinles.si, TIN 
LES, d. o. o., Stranice.

KMETIJSTVO

KUPIM traktor in kmetijsko mehani-
zacijo. Tel. 041 386 270.

PRODAM bukova drva z dostavo, 
drva so razkalana, dolžine 1 m oz. 33 
cm. Telefon 051 667 170.

KUPIM traktor in kmetijsko mehani-
zacijo. Telefon 041 358 960.

PRODAM smrekov opaž, ladijski pod, 
bruna ter ostali gradbeni les, gajbe, 
možna dostava. Tel. 041 331.831.

UGODNO prodam les za ostrešje, de-
ske, late, bruna ter opaže z dostavo. 
Tel. 041 642 055.

PRODAMO bukova drva z dostavo, po 
želji razrežemo. Tel. 031 532 785.

PRODAMO bukova drva. Polena ali 
žagana, z možnostjo dostave na dom, 
po ugodni ceni. Tel. 041 610 210 ali 
02 769 15 91.

PRODAM suha bukova drva, na me-
ter razcepljena, z dostavo na dom. 
Tel. 041 914 263.

PRODAM bukova drva, možna dosta-
va. Tel. 041 668 195.

KRAVE po izbiri ter dve breji telici, 
vajeni paše, prodam ali menjam za 
mlado pitano govedo, v poštev pride-
jo tudi mlade krave do starosti 4 leta. 
Franc Škrinjar, Sejanci 11, tel. 719 80 
06 ali 031 811 819.

TRAKTOR Lamborghini R 660, 60 
KM, delovna prostornina 316, letnik 
97, odlično ohranjen – samo 330 del. 
ur, prodam. Tel. 041 711 390.

PRODAM kiper prikolico, 4 tone, z 
originalnimi poviški, zelo dobro ohra-
njena. Tel. 041 824 852.

PRODAM traktor IMT 560, osebni 
avto Peugeot 406 in kolo z motorjem 
APN 4, vse dobro ohranjeno. Tel. 031 
548 666.

PRODAM hidravlično stiskalnico, 
350 l, in lesene vinske sode. Tel. 041 
902 737.

PRODAM mešano vino ali po sortah. 
Tel. 031 474 711.

PRODAM seme mnogocvetne ljuljke 
in krmno ogrščico za ozelenitev, cena 
ugodna. Tel. 02 790 72 21 ali 041 
809 823.

KUPIM bikce simentalce. Tel. 041 
825 057.

PRODAM dve telički simentalki, stari 
20 dni. Tel. 041 333 691.

NEPREMIČNINE

PRODAM nizkopritlično hišo v Vidmu 
pri Ptuju, v račun vzamem tudi dvo-
sobno stanovanje na Ptuju. Tel. 031 
680 971.

PRODAM dve parceli v naselju Bratje 
Reš, 1 km od ptujskega gradu. Tel. 
041 298 312.

MOTORNA VOZILA

PO UGODNI ceni prodam renault 5. 
Tel. 041 424 567.

DOM-STANOVANJE

ZA MANJŠO pomoč in družbo nudim 
stanovanje ženski v stiski, tel. 051 
475 199.

UGODNO prodam obnovljeno 
stanovanje na Ptuju. Tel. 030 396 
757.

ODDAM SOBO in kuhinjo prijetni 
ženski za družbo in manjšo pomoč. 
Tel. 051 420 408.

V NAJEM ODDAM dvosobno 
stanovanje v Ul. 5. prek. 13. Tel. 041 
751 079.

APARTMAJI na otoku Viru, blizu 
Zadra, 20 m do plaže, kamnita ali 
peščena. Več informacij na tel. 
00385 95 8449 677 ali 0049 1601 
906924.

KIDRIČEVO, prodam dvosobno 
stanovanje, 65 m2, opremljeno, takoj 
vseljivo, velik balkon, klet, tel., KTV. 
Tel. 031 244 748.

PRODAM stanovanje v Kvedrovi, 75 
m2, cena 85.000 €. Tel. 051 333 516.

RAZNO

KUPIM starine: pohištvo, slike, bo-
gece, ure, steklo, lonce in drobnarije. 
Plačam takoj. Telefon 041 897 675.

KLAVIRSKO harmoniko Hohner 
– koncertno, 96-basno. prodam. Tel. 
761 43 21

PRODAM GOSTINSKO opremo: 
štedilnik, servisni voziček, registrirno 
blagajno Optima CR 505, aparat za 
kavo z mlinčkom, gostilniški pult 
LTH 2,5, lestence – filipinska školjka, 
nahrbtno škropilnico Stil, kotel za 
žganjekuho ter suhe hrastove fosne 
in deske. Ugodno. Tel 041 245 054.

NPK – pridobite si nacionalno 
poklicno kvalifikacijo – voznik, 
po starem programu. Avtošola 
PREDNOST, d. o. o., Nova cesta 
1, Ptuj, tel. 041 938 518.

RAČUNOVODSTVO za s. p., 
d. o. o. in društva. Valerija Mer-
nik, s. p., Štuki 23, 2250 Ptuj. 
Tel. 031 873 769.

Računovodstvo za s. p. in d. o. o., 
obisk na domu, Računovodstvo 
Tušek, d. o. o., Medribnik 27, 
2282 Cirkulane, GSM: 031 811 
297, tel. 0599 20 600.

NUDIMO gradbene storitve: zida-
nje, zunanje in notranje omete, 
fasade in urejanje okolic. Janko 
Vidovič, s. p., Repišče 51 a, 2285 
Zg. Leskovec, tel. 041 804 721.

Petek, 17. julij
  9.30 Ptuj, pred vhodom v Terme, delavnice za srednješolce Brož, ukvar-

jali se boste z različnimi tematikami, kot so pravilna komunikacija, 
odgovornost in svoboda, prijateljstvo, zdrava prehrana, hip-hop 
delavnica, sprejemanje drugačnosti …, delavnice trajajo do 24. julija

18.00 Gorišnica, osrednja občinska proslava
19.00 Gorišnica, dan odprtih vrat novega Poslovno-stanovanjskega objek-

ta v Gorišnici
19.00 Sveta Ana, novi kulturni dom, osrednja proslava ob 11. občinskem 

prazniku
21.00 Ljutomer, glavni trg, Prleška poletna noč, veliki house party z Dress 

code – Green …, vstop je prost
- Grajena, 9. krajevni praznik četrtne skupnosti Grajena, 6. koncert 

Ljudskih pevcev DU KD Grajena – Zapojmo prijatelji si
- Gorišnica, razstava Intarzij Voja Veličkoviča Občinske značilnosti in 

grbi

Sobota, 18. julij
  5.00 Ptuj, zbiranje na parkirišču železniške postaje, pohod na Okrešelj 

– Mrzlo goro, prevoz z avtobusom
  9.00 Gorišnica, občinski trg, kolesarjenje in pohod po občini Gorišnica
10.00 Zagojiči, odprtje kolesarske steze
13.00 Dvorjane, tradicionalni praznik mornarice s tekmovanjem gasilsko-

reševalnih čolnov, raftingov in ranc na reki Dravi v Dvorjanah
17.00 Grajena, pred gasilskim domom, predaja gasilskega vozila
17.00 Stojnci, nogometno igrišče, tradicionalni nogometni turnir, tekma 

med NK Aluminij in NK Podvinci
19.00 Stojnci, nogometno igrišče, tekma med NK Stojnci in NK Bukovci
20.00 Ljutomer, glavni trg, Prleška poletna noč, Samo Budna&Band, 

Vlado Kreslin in Mali bogovi

Nedelja, 19. julij
  7.00 Gorišnica, farno žegnanje pri sv. Marjeti
10.00 do 16.00   Ptuj, na gradu, delavnica za otroke in starše, ogledali si 

boste razstavo skulptur in reliefov avstrijskega umetnika Erwina 
Huberja in izdelali reliefe

14.00 Selci, Blatoborba
17.00 Stojnci, nogometno igrišče, tekma za 3. mesto, ob 19. uri sledi 

tekma za 1. mesto

Kino Ptuj
Zaradi dopusta zaprto do 31. julija.

Prireditvenik 

Razpored dežurstev 
zobozdravnikov

Petek, od 13.00 do 19.00 ure
Sobota, od 7.00 do 12.00 ure
Nataša Pavešič, dr.dent. med.

V Zdravstvenem domu na Ptujuwww.tednik.si



Letošnje poletje ni neo-
bičajno samo zaradi vre-
mena, doslej je bilo več 
dežja kot sonca, temveč 
tudi po samih dogodkih, 
za katere smo mislili, da 
se nikoli ne bodo zgodili 
pri nas, ker se to lahko 
dogaja samo drugje in v 
filmih. Zaradi anonimne 
prijave dela na črno, v Ob-
močno obrtni-podjetni-
ški zbornici Ptuj so jo po-
dali po uradni dolžnosti, 
je predsednik gradbene 
sekcije Branko Goričan 
doživel grožnjo s smr-
tjo s strani šušmarjev na 
svojem lastnem dvorišču. 
Zgodilo se je 13. julija okrog 
16.40 v Placarju. V avtomo-
bilu, ki je svojo prisotnost 
glasno oznanjal, je bilo več 
ljudi, vseh ni videl. Grožnjo s 
smrtjo je doživel, ko je prišel 
na teraso pogledat, kaj se do-
gaja, avto pa je odpeljal, ko je 
stopil na stopnice svoje hiše. 
Grožnjo je prijavil PP Ptuj, ki 
je svoje delo opravila korek-
tno, ob 20.15 istega dne pa je 
sprejel še sporočilo po mobi-
telu, da se bodo združili vsi, 
ki delajo na črno, prišli na 
njegovo dvorišče in ga ubili. 
Zato je ponovno poklical šte-
vilko 113 in prijavil grožnjo. 
Naslednji dan, 14. julija, se 
je tudi osebno oglasil na PP 
Ptuj, poklical pa je tudi na 
Ministrstvo za notranje zade-

ve RS. 
»Ne gre toliko za mene, 

bolj mi gre za sina, ki je pri 
meni zaposlen, a s tem nima 
nič,« pravi Goričan, ki od 
dneva grožnje živi v strahu. 
Strah bi moralo biti šušmar-
je, ki prinašajo okrog državo 
in tudi naročnike, ne pa re-
dne obrtnike, ki morajo dr-
žavi redno odvajati davke in 
druge dajatve. V OZS in OOZ 
Ptuj pa so se, kot tudi izhaja 
iz njihovih zahtev, zavzeli za 
odločnejše ukrepanje v zve-
zi z vsemi oblikami dela na 
črno, pri čemer naj bi bila 
prijaviteljem zagotovljena 
anonimnost. Zato je priča-
kovati še več prijav dela na 
črno, kljub tej grožnji.

Pomočnik komandirja PP 
Ptuj Janko Fistravec je v zvezi 
s tem dogodkom, ki predsta-
vlja ogrožanje varnosti, po-
vedal, da so zbrali obvestila 
v tej zadevi, opravili določe-
ne naloge in tudi že zaslišali 
osumljenca kaznivega deja-
nja. Pri oškodovancu pa so 
se tudi zanimali, ali je po 13. 
juliju zaznal še kakšno novo 
grožnjo, kar pa se ni zgodilo. 
V kratkem bodo na ptujsko 
državno tožilstvo podali ka-
zensko ovadbo. Tovrstna ka-
zniva dejanja, da bi šušmarji 
grozili rednim obrtnikom, 
so redka.

MR

Napoved vremena za Slovenijo Danes bo večinoma sončno in 
vroče. Na Primorskem bo pihala 
šibka burja. Najnižje jutranje 
temperature bodo od 15 do 20, 
najvišje dnevne od 28 do 32, na 
Primorskem do 34 stopinj C.

V soboto bo spremenljivo do 
pretežno oblačno. Plohe in ne-
vihte bodo že dopoldne zajele 
zahodne kraje, sredi dneva pa se 
bodo hitro razširile proti vzhodu. 
Ponekod bo zapihal okrepljen ju-
gozahodni veter, ki se bo zvečer 
obrnil na severno smer. Ohladi-
lo se bo. V nedeljo bo večinoma 
sončno s popoldanskimi tempe-
raturami okoli 25 stopinj C.

Ptuj � Kaznivo dejanje ogrožanja varnosti

Šušmar grozil obrtniku s smrtjo
Hrvat prigoljufal 
preko milijona 
evrov

Sedmega julija letos so kri-
minalisti Sektorja kriminalistič-
ne policije PU Maribor odvzeli 
prostost 48-letnemu hrvaške-
mu državljanu, ki je osumljen, 
da je od decembra 2007 naprej 
storil več kaznivih dejanj po-
slovne goljufije in več kaznivih 
dejanj ponarejanja listin tako, 
da je kot direktor gospodarske 
družbe, registrirane v Sloveniji, 
z leasing hišo sklenil leasing 
pogodbe za financiranje naku-
pov avtobusov in gospodarskih 
vozil. Z zbiranjem obvestil so 
kriminalisti ugotovili, da je osu-
mljenec ob sklenitvi pogodbe 
priložil ponarejene homologa-
cije in prometna dovoljenja o 
navedenih vozilih in da vozil 
dejansko ni kupil, prav tako pa 
ni poravnaval obveznosti iz lea-
sing pogodb. S temi dejanji je 
za leasing družbo nastala pre-
moženjska škoda v višini več 
kot 500000 evrov. Osumlje-
nega so kriminalisti  devetega 
julija privedli k preiskovalnemu 
sodniku Okrožnega sodišča v 
Mariboru, ki je zoper njega od-
redil pripor. 

Kriminalisti SKP PU Maribor 
so zoper osumljenca v letu 
2009 prejeli še več kazenskih 
ovadb, iz katerih izhajajo ra-
zlogi za sum, da je osumljeni 
s kaznivimi dejanji na podoben 
način oškodoval še druge go-
spodarske družbe v Sloveniji in 
tudi njim povzročil premoženj-
sko škodo v skupni vrednosti 
najmanj 520.000 evrov, zaradi 
česar kriminalisti nadaljujejo z 
zbiranjem obvestil.

Enega ujeli, drugi 
pobegnil

Osmega julija okoli 23.40 
sta 25-letni moški iz okolice 
Medvod in do sedaj neznani 
sostorilec vlomila v prodajalno 
v bližini Šentilja. Iz notranjosti 
sta odtujila več kartonov s ciga-
reti. Zaradi vloma se je v objek-
tu aktivirala alarmna naprava, 
zato sta storilca pobegnila in 
se odpeljala proti Šentilju. Iz 
nadzornega centra varnostne 
službe, na katero je alarm ve-
zan, so o dogodku takoj obve-
stili Operativno komunikacijski 
center PU Maribor. Ta je na kraj 
nemudoma napotil policijske 
patrulje. Policisti so vozilo, s ka-
terim sta se storilca odpeljala, 
zaznali v neposredni bližini kra-
ja kaznivega dejanja, 25-letni 
moški pa je imel preko glave še 
vedno maskirno kapo z izrezi 
za oči. Policisti so s svetlobnimi 
in zvočnimi signali pričeli usta-
vljati vozilo, vendar se voznik 
na omenjene znake ni odzval, 
ampak je s pospešeno vožnjo 
nadaljeval proti Mariboru. Za-
radi neprilagojene hitrosti je 
na dovozni cesti k avtocesti, 
v bližini zabaviščnega parka 
Mond, z vozilom trčil v obce-
stno ograjo. Po trčenju sta ose-
bi zapustili vozilo in pobegnili 
peš. Policisti so pričeli slediti 
storilca, pri tem so prijeli 25-le-
tnega moškega, medtem ko je 
drugemu sostorilcu uspelo po-
begniti. Policisti so predmete 
zasegli, moškega pa pridržali. 
Zaradi suma storitve kaznivega 
dejanja velike tatvine so ujete-
ga vlomilca s kazensko ovadbo 
privedli dežurnemu preiskoval-
nemu sodniku Okrožnega sodi-
šča Maribor.

Črna kronika

Foto: NŠ

Padel po vozišču in se smrtno ponesrečil

Hrvaška Istra � Prvi primer svinjske gripe?
Je bil nemški turist okužen?

V četrtek dopoldne je v javnost pricurljala vest, da 
naj bi v enem izmed kampov v hrvaški Istri letoval 
nemški turist, ki naj bi bil okužen z virusom svinj-
ske oz. nove gripe.

»Kamp prikolica družine iz Nemčije je izolirana in ni 

nevarnosti za druge goste tega kampa. Vse je pod nad-

zorom,« so bile prve besede vodje hrvaške epidemiološke 

službe Zavoda za javno zdravstvo Istrske županije Vlaste 

Skopljak, ki je sicer potrdila, da je zavod res dobil prijavo 

o potencialni okužbi s svinjsko oz. novo gripo v Istri. Po-

vedala je tudi, da je bila preventivno takoj cepljena tudi 

soproga okuženega nemškega turista.

»Prijavo smo dobili v torek, gre pa za gosta enega iz-

med naših kampov v Istri. Dejstvo je tudi, da je hči tega 

gosta, ki je ostala doma v svoji državi, res okužena z vi-

rusom nove gripe A (H1N1). Glede na to, da gre za tujega 

državljana, smo ukrenili vse potrebno v smislu zaščite 

in napotili obolelega, da se javi na oddelku za okužbe v 

Puljski splošni bolnišnici, kjer so v četrtek dopoldne opra-

vili vse preiskave, rezultate pa poslali v analizo v Zagreb« 

je še pojasnila Skopljakova.

Ali je šlo dejansko za okužbo z virusom nove gripe, do 

sklepa redakcije našega časopisa še ni bilo znano, vendar 

se je turist lahko vrnil v kamp. Po besedah Skopljakove 

naj ne bi bilo nevarnosti za druge goste, saj je kamp pri-

kolica ločena in izolirana od ostalih.
SM (vir: Večernji list)

Ljutomer � Letos prva smrtna žrtev 

Kolesar padel in umrl
V ponedeljek, 13. julija, 

se je na območju policijske 
postaje Ljutomer zgodila 
letošnja prva prometna ne-
sreča s smrtnim izidom. Ta 
dan, pozno popoldne, se je 
po lokalni cesti skozi nase-
lje Kuršinci pri Mali Nede-
lji s kolesom peljal 52-letni 
Branko Fajfar iz Sitarovcev 
(KS Mala Nedelja). Kot so 
zapisali policisti, je kolesar 
pri vožnji po klancu v de-
snem nepreglednem ovin-
ku zaradi prevelike hitrosti 
zapeljal na levo stran cesti-
šča in kljub zaviranju tako 
nesrečno padel, da nesreče 
ni preživel.

NŠ

Foto: Arhiv policije

Fotografija je simbolična
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